
  روزنامه سیاسی، اقتصادی، فرهنگی و ورزشی سال هشتم    شماره 1890    8 صفحه    قیمت: 5000تومان    سه شنبه   27 شهریور 1403   13 ربیع الاول 1446قمری   17 سپتامبر 2024 

صفحه 01

080802020808

تحلیل جملــه  بر اظهارات معاون دادستانی کشور درخصوص آمار نگران کننده خودکشی در میان جوانان 15 تا 24 ساله؛

0808

جامعه ای افسرده و عصبانی
 پس از بحث های فراوان سرانجام پنجشنبه 

دومین روز تعطیل کشور انتخاب شد   

ایران، برعکس جهان
 یادداشت سردبیر به  بهانه ماجرای تازه 

شهرداری تهران  و تابلوهای نفيس موزه  امام علی)ع(؛    

تهران زاکانی؛ تهران  جنجالی 
گزارش جملــه  از ماجرای پر پیچ و خم تعطیلات آخر هفته؛    

انتخاب پنجشنبه در کمیسیون اجتماعی 

زیر بار زور نمی رویم
چاره ای جز حل FATF نداریم
جلوی پرونده سازی ها را می گیریم

پزشکیان:پزشکیان:
J O M L E H

0202

J O M L E H

J O M L E HJ O M L E H
J O M L E H

0101

اسلامی در شصت و هشتمین کنفرانس عمومی آژانس بین المللی انرژی اتمی عنوان كرد  

 خلع سلاح هسته ای   اولویت اصلی جامعه بین المللی
IAEA
international
atomic energy 
agency

 »محمد اسلامی« با حضور در مقر آژانس بین المللی انرژی اتمی  در سخنرانی خود در این اجلاس
 به شرح مواضع کشور و برنامه های صلح آمیز هسته ای جمهوری اسلامی ایران پرداخت.

وی با بیان اینکه روزی که برای نشست خبری انتخاب شده خود به خود با نگاه ما همخوانی دارد، 
گفت: هفته وحدت با آنچه که ما دنبال آن هستیم همخوانی دارد. باور و اعتقاد بنده این است همه 
کسانی که در کشور زندگی می کنند بر اساس توانمندی حق دارند و باید در جایگاهی قرار بگیرند که 
حق شان است، مستقل از قومیت و نژادی که دارند.پزشکیان یادآور شد: رسول خدا که به مدینه آمد 
دعواها و اختلافات بین قبایل خیلی بود. همین قبایل که ۱۰۰ سال با هم کشتار می کردند گفتند که با هم 
پیمان برادری ببندید. گفتند بیانش ساده است، اما اجرای آن ساده نیست. مسلمان برادر مسلمان 

نخستین نشست خبری رئیس جمهور نهم برگزار شد؛

است و همه ید واحد در برابر دشمنان هستند. پیامبر نگفت مؤمنان برادر هستند. ..  

سیاست

تحلیل »جمله« بر اظهارات معاون دادستانی کشور درخصوص آمار نگران کننده 
خودکشی در میان جوانان 15 تا 24 ساله؛

جامعه ای افسرده و عصبانی
سرویس سیاسی

حدود دو دهه اســت که برخی کارشناسان درخصوص این حقیقت 
کــه جامعــه مــا درحــال تبدیــل شــدن بــه یــک جامعــه افســرده و 
عصبانــی اســت، هشــدار می دهند و افزایــش پرونده هــای قضایی، 
بالاگرفتــن نزاع هــای خیابانــی و اختلافات خانوادگی نیــز موید این 
حقیقت بود اما شــوربختانه این تحلیل ها به مذاق برخی سیاسیون 
خوش نمی آمد و تلاش داشــتند این تحلیل ها که با نگاه »سوشــال 
پاتولــوژی« یــا آسیب شناشــی اجتماعــی طــرح می شــد را سیاســی 

قلمداد کنند و کارشناسان دلسوز را بلندگوی دشمن.
امــا طــی چند ســال اخیر وخامت اوضاع به شــکلی روشــن شــد که 
بسیاری از تحلیل های کارشناسانه به تأیید مدیران ارشد، نمایندگان 
و تصمیم ســازان رسید و دیگر کسی این واقعیات را انکار نمی کند و 
حتی مانند معاون دادستان کل کشور با طرح آمار دقیق، به افزایش 

خودکشی اشاره می کند و بر انجام اقدامات ویژه تأکید دارد.       
روز گذشــته معاون حقوق عامه و پیشگیری از وقوع جرم دادستانی 
کشــور با اشــاره بــه این که خودکشــی ســومین علت مــرگ در میان 
جمعیت ۱5 تا 24 ســال است، گفت: ســالانه حدود ۱۳۰ هزار اقدام 
به خودکشی در ایران ثبت می شود که ۷ هزار نفر جان خود را بر اثر 

خودکشی از دست می دهند.
  »غلام عباس ترکی« در همایش علمی پیشــگیری از خودکشــی که 
در دانشــگاه علــوم پزشــکی ایران به مناســبت روز جهانــی با همین 
نام برگزار شــد، با اشــاره به موضوع خودکشی به عنوان یک پدیده و 
واقعیت اجتماعی و انسانی، گفت: عوامل زیستی فردی، خانوادگی، 
اجتماعــی، فرهنگــی و اقتصادی مختلفی در بروز خودکشــی نقش 

دارند که نیاز به واکاوی دارد. 
 وی همچنیــن گفــت: عوامــل تنش آفریــن در زندگــی و عواملی که 
منجــر بــه افســردگی و اختــلالات روانــی و تولید افکار خودکشــی در 
فــرد می شــود و هر چیــزی که منجر به اســترس، ناامیــدی و کاهش 
تاب آوری در فرد می شود، همگی در بروز خودکشی تأثیرگذار است.
نکته بسیار مهمی که البته از درون مایه کلام معاون دادستانی کشور 
نیز بر می آید این است که سیاست گذاری های نادرست اقتصادی و 
معیشــتی دولت ها و بی توجهی به تمایلات و گرایش های جوانان و 
نســل نواندیــش و نوگرا با اعمال ســخت گیری های دینی و فرهنگی 
و تلاش برای ســاختن جامعه ای یک ســان و یک شکل، در عصبانی 
کردن جامعه و افســردگی جوانان موثر اســت آن گونــه که در برخی 
آمــار از جامعــه ایران به عنوان یــک جامعه عصبانی و افســرده یاد 
می شــود و در تصمیــم نخبگان و جوانان به مهاجرت و ترک کشــور 
نقش دارد و در نهایت نیز بر احساس رسیدن به پایان خط و اقدام 

به خودکشی.
 برگــزار کــردن چنین همایش هــای علمی که با حضور و ســخنرانی 
استادان دانشگاه و مدیران ارشد قضایی برگزار شد نیز ضمن این که 
کاری بســیار ارزشــمند اســت امــا مقصد و مقصــد نهایــیِ آن، نباید 
مانند بســیاری از همایش های مشــابه، تکرار مســأله کــه باید اقدام 

برای درمان باشد.

 این کــه بیســت ســال پــس از هشــدارهای کارشناســان، مدیــران و 
سیاست ســازان در جمهوری اســلامی به این نتیجه برســند که آمار 
خودکشــی در کشور بالا اســت و »عوامل زیســتی فردی، خانوادگی، 
اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی« در این افزایش موثر اســت، بســیار 
رضایت بخش اســت اما آیــا نباید کاری کرد ؟ آیــا باید بر رفتن روی 
همان ریل گذشته در مدیریت اصرار داشت و آیا زمان آن فرا نرسیده 
است که در برخی ایده آل های اجتماعی و فرهنگی تجدیدنظر کرد و 
سامانی به اقتصاد و معیشت داد ؟ نکته ای که نباید از آن به سادگی 
عبور کرد این است که جامعه جوان و نسل جدید یا به تعبیر معاون 
دادستان کشور جمعیت بین ۱5 تا 24 سال، فردای جامعه را هم از 
نظر اقتصــادی و هم در دورنمای اجتماعی و فرهنگی اش، روشــن 
نمی بیند و دردناک اســت هرگاه که نمایندگان اندکی که در ساختار 
قدرت دارد این موضوع را فریاد زدند در تریبون های رسمی به آنان 

گفته شد هر کسی که این وضعیت را دوست ندارد، از کشور برود.
ایــن نــوع رفتار با نســل جــوان، معنایــی جز آتــش زدن به ســرمایه 
انســانی کشــور ندارد، ســرمایه ارجمندی که فوج فوج از کشور خارج 
می شــود و هرگز باز نمی گردد و بخشی از آن ها که اقدام به خوکشی 
می کننــد، توان و امکانی بــرای مهاجرت ندارند و تصمیم می گیرند 
خودخواســته به زندگی خود پایان دهند به جای این که ناچار باشند 
برابر ســلیقه دیگران به ویژه صاحبان قــدرت زندگی کنند، آن هایی 
کــه گاه بــا تحقیرآمیزتریــن شــکل و روش که نه انســانی اســت و نه 
اسلامی تلاش دارند الگوهای تاریخ گذشته ذهنی خود را به جوانان 

تحمیل کنند. 
 دولــت، مجلــس و همــه ارکان قــدرت و تصمیم گیری بایــد بدانند 
دربرابر این مرگ های خودخواســته که البته اشــتباه و از ســر هیجان 
اســت، مقصر و مســئول هســتند و »فردا که پیشــگاه حقیقت شــود 
ســپید«، در برابــر داور ابــدی و ازلــی مکافــات خواهنــد شــد، همان 
داوری که در کتاب آســمانی خود قتل یک انســان را مســاوی با قتل 

همه انسان ها دانست.   

انرژی اتمی

اسلامی در شصت و هشتمین کنفرانس عمومی آژانس بین المللی انرژی اتمی 
عنوان كرد 

  خلع سلاح هسته ای اولویت اصلی
 جامعه بین المللی

»محمــد اســلامی« بــا حضــور در مقــر آژانــس بین المللــی انــرژی اتمی  در 
سخنرانی خود در این اجلاس به شرح مواضع کشور و برنامه های صلح آمیز 

هسته ای جمهوری اسلامی ایران پرداخت.
به گزارش ایســنا، متن کامل ســخنرانی رییس ســازمان انرژی اتمی ایران در 
شصت و هشتمین کنفرانس عمومی آژانس بین المللی انرژی اتمی به شرح 

زیر است:
در ابتــدا مایلــم انتخــاب جنابعالی را به ریاســت این گردهمایــی با اهمیت 
تبریــک عــرض نمایم. همچنیــن مراتب خرســندی خویش را از شــرکت در 
شــصت و هشتمین کنفرانس عمومی آژانس بین المللی انرژی اتمی اعلام 

نموده و از حمایت و همکاری هیات خود به شما اطمینان می دهم.
همچنیــن مایلــم اعــلام نمایــم دولــت جدید جمهــوری اســلامی ایــران و 
رئیس جمهور گرانقدر جناب آقای دکتر پزشــکیان آماده گسترش تعاملات 

سازنده و توسعه همکاری مشترک در سطح بین المللی است.
در زمان حاضر، دنیا با چالش های جدی و نگران کننده از جمله جنایات رژیم 

صهیونیستی در فلسطین مواجه است.
این رژیم در جنگ غزه، بیش از ۴۱ هزار نفر را به خاک و خون کشیده است که 
غالب آن ها زنان و کودکان بی گناه هستند و بیش از یکصد هزار نفر را مجروح 
و معلــول نموده اســت و همچنان تحــت حمایت آمریکا و برخی کشــورها، 

وقیحانه به جنایات و نسل کشی خود ادامه می دهد.
مــا نمی توانیم نسل کشــی مداوم مــردم بی گناهی را که ســرزمین های آنان، 
با نقص فاحش قطعنامه های متعدد ســازمان ملل متحد و حمایت کامل 

برخی کشورها، غصب شده است را نادیده بگیریم.
کل نظــام ســازمان ملل متحد به واســطه بی عملی نهادهــای متولی حفظ 
صلح و امنیت بین المللی به طور مستمر به چالش کشیده شده است. در این 

راستا ما باید مدعیان نمایندگی جامعه بین المللی را پاسخگو نماییم.
این رژیم با ترور دانشــمندان ایرانی و انواع خرابکاری و عملیات تروریســتی، 
سردمدار تبلیغات منفی گســترده ای علیه برنامه صلح آمیز هسته ای ایران 
است. این رژیم با دروغ پردازی علیه فعالیت های صلح آمیز هسته ای ایران، 

برای انحراف افکار عمومی از جنایات خود، تلاش می نماید.
خلع سلاح هسته ای اولویت اصلی جامعه بین المللی است، ضروری است 
که کشــورهای دارنده سلاح هسته ای به تعهدات شــان ذیل ماده ۶ ان.پی.تی 

پایبند باشند.
امروز بیش از هر زمان دیگری ایجاد منطقه عاری از ســلاح های هســته ای در 
منطقه خاورمیانه حائز اهمیت است. تنها در طول یک سال گذشته، مقامات 
رژیم کودک کش صهیونیستی، در چندین نوبت ملت بزرگ ایران و همچنین 

مردم مظلوم غزه را با سلاح های هسته ای خود تهدید کرده اند.
امتناع این رژیم از الحاق به معاهده NPT و خودداری از قراردادن تاسیسات 
هسته ای خود تحت پادمان آژانس، تهدیدی علیه صلح و امنیت بین المللی 

است.
چالش هــای جهانــی، راهکارهــای جهانــی می طلبــد؛ در این راســتا، انتقال 
فنــاوری و تجهیزات مدرن، بدون تبعیض، علی الخصوص به کشــورهای در 
حال توســعه، امری حیاتی اســت. در این مسیر، اســتفاده از انرژی های پاک، 

به خصوص انرژی هسته ای به عنوان یک منبع بارِ پایه، نقش مهمی دارد.
از این رو، آژانس بین المللی انرژی اتمی منطبق با اساســنامه، موظف است 
بدون تبعیض، تسهیلگر و حامی دسترسی همه کشورهای عضو به فناوری و 

تجهیزات مورد نیاز باشد.
جمهوری اســلامی ایران نیز به ســهم خود در راســتای ســند جامع راهبردی 
توسعه صنعت هسته ای برای افق 2۰ ساله، مصمم است تا سال 2۰۴۰ سهم 

برق هسته ای در سبد انرژی کشور را به 2۰ هزار مگاوات افزایش دهد.
فرصــت را مغتنم شــمرده و به اطلاع شــما همــکاران گرامی می رســانم که 
امسال پنجاهمین سال تاسیس ســازمان انرژی اتمی ایران است و سی امین 
کنفرانس ملی هســته ای و اولین کنفرانس بین المللی هسته ای ایران در ماه 

مه 2۰2۴ در شهر زیبا و تاریخی اصفهان با حضور جناب آقای رافائل گروسی، 
مدیرکل محترم آژانس و هیات همراه برگزار شد.

شــرکت کنندگان این رویداد از کشورهای مختلف جهان شاهد پیشرفت های 
جمهــوری اســلامی ایــران در زمینه هــای مختلف انــرژی صلح آمیــز بودند. 
این دســتاوردها در شــرایطی محقق شده است که کشور ما تحت شدیدترین 

تحریم های ظالمانه و یک جانبه قرار داشته است.
تعدادی از این دســتاوردها در رویداد جانبی و نمایشــگاه این کنفرانس ارایه 
می شــود و همین جا اعلام می کنم که آمادگی داریم با دیگر کشــورها در این 

زمینه همکاری داشته باشیم.
همکاری های جمهوری اسلامی ایران با آژانس به صورت صادقانه و گسترده 
ادامــه دارد؛ تعداد بازرســان منتصب آژانس در ایران، با هیچ کشــور دیگری 
قابل مقایســه نیســت. در حالی که تاسیسات ایران تنها ســه درصد از تعداد 
تاسیسات هسته ای در کل جهان است، بیش از یک پنجم از کل بازرسی های 

انجام شده توسط آژانس در سال 2۰2۳، در ایران انجام شده است.
اعمــال حقــوق ذاتی و حاکمیتی جمهوری اســلامی ایــران در خصوص لغو 
انتصاب بازرســان آژانس، ذیل موافقتنامه پادمان جامع انجام گرفته است. 
اصرار و اعمال فشــار به ایــران در این رابطه، به معنای نادیده گرفتن حقوق 
حاکمیتی کشورها بوده و می تواند موجب بدعتی غیرموجه شود، لذا غیرقابل 

قبول است.
علاوه بر این، مایلم تاکید کنم که اقدامات داوطلبانه برجامی ایران، در ازای 
لغو تحریم های ظالمانه بوده است. آنچه امروز با فشار سیاسی و روانی دنبال 
می شــود، وادار کردن ایران به اجرای اقدامات برجامی، بدون در نظر گرفتن 
تعهدات مربوط به لغو تحریم ها است. برجام نباید به هزینه تنها یک عضو 

اجرا شود.
فعالیت های راســتی آزمایی و نظارت آژانس روی ســاخت و تولید اقلام غیر 
هســته ای، فقط در چارچوب برجام پیش بینی شــده اســت. متعاقب خروج 
غیرقانونی یک جانبه آمریکا و عدم پایبندی به تعهدات توســط ســه دولت 
اروپایــی و اتحادیه اروپا، جمهوری اســلامی ایران براســاس حقوق خود ذیل 
بندهــای 2۶ و ۳۶ برجــام و قانون اقدام راهبردی مجلس شــورای اســلامی، 

اجرای اقدامات فراتر از موافقت نامه پادمان جامع را متوقف کرده است.
ایــن کنفرانــس در حالــی برگزار می شــود کــه در صحنــه بین المللی شــاهد 
بحران های جدی هستیم. آژانس باید مطابق با اساسنامه خود، برای کاهش 
تنــش و افزایش تعامــلات و همکاری ها به منظور بهبــود کیفی زندگی همه 

مردم جهان، ایفای نقش نماید.
از دولت های عضو انتظار می رود با حسن نیت و مسئولیت پذیری حداکثری 
اقدام نمایند. ایران آمادگی دارد تا با همه دولت های عضو، برای دستیابی به 

این اهداف والا تعامل نماید.

J O M L E H



لزوم نگاه مبتنی بر واقعیت به شبکه بانکی

نخستین نشست خبری رئیس جمهور نهم برگزار شد؛

پزشکیان:پزشکیان: زیر بار زور نمی رویم

رئیس جمهور با بیان اینکه روزی که برای نشست خبری 
انتخــاب شــده خود بــه خود بــا نگاه مــا همخوانــی دارد، 
 گفــت: هفتــه وحدت و بــا آنچه که مــا دنبال آن هســتیم 

همخوانی دارد.
بــه گــزارش ایســنا، نخســتین نشســت خبــری مســعود 
پزشــکیان رئیس جمهوری اســلامی ایران، لحظاتی قبل 
در سالن اجلاس ســران کشورهای اسلامی با مجری گری 
هادی حیدری و بیان نکاتی از سوی سیدمهدی طباطبایی 
 معــاون ارتباطــات و اطلاع رســانی دفتــر رئیــس جمهور 

آغاز شد.
مســعود پزشــکیان در ابتــدای نخســتین نشســت خبری 
خــود در جایــگاه رئیــس جمهــور نهــم، طــی ســخنانی 
اظهار کرد: ســوال می شــد که چرا جلسه نمی گذارید من 
 مــی گفتــم بگذارید یکســری کارهــا را انجــام دهیم، بعد 

جلسه می گذاریم.

هفتــه وحــدت بــا آنچــه کــه مــا دنبــال آن هســتیم   
همخوانی دارد

وی بــا بیــان اینکه روزی که برای نشســت خبــری انتخاب 
شــده خود به خود با نگاه مــا همخوانی دارد، گفت: هفته 
وحــدت با آنچــه که ما دنبال آن هســتیم همخوانی دارد. 
باور و اعتقاد بنده این است همه کسانی که در کشور زندگی 
می کنند بر اساس توانمندی حق دارند و باید در جایگاهی 
قرار بگیرند که حق شان است، مستقل از قومیت و نژادی 

که دارند.
پزشکیان یادآور شــد: رسول خدا که به مدینه آمد دعواها 
و اختلافــات بیــن قبایل خیلــی بود. همین قبایــل که ۱۰۰ 
سال با هم کشتار می کردند گفتند که با هم پیمان برادری 
ببندیــد. گفتند بیانش ســاده اســت، اما اجرای آن ســاده 
نیســت. مسلمان برادر مسلمان است و همه ید واحد در 
برابر دشمنان هستند. پیامبر نگفت مؤمنان برادر هستند. 
پیامبر گفت همه برادر هستید و در مقابل دیگران ید واحد 
هســتید؛ چرا باید در کشــور با هم اختلاف داشــته و با هم 

دعوا کنیم.
رئیس جمهور تصریــح کرد: هیچ عربی بر عجمی، هیچ 
ســیاهی بر ســفیدی برتــری نــدارد، مگر بــر تقوا. تقــوا در 
ادبیات اعتقادی و نگاه من مدیر یعنی حرکت بدون خطا. 
حرکت بدون خطا در اقتصاد، مدیریت و پزشکی هر کدام 
معنای خود را دارد. مومن و مســلمان حرف مســتند می 

زند که به سادگی تغییر نمی کند.

تلاش می کنیم کمترین خطا را داشته باشیم  
وی تاکید کرد: مبنای کار خود را بر وفاق و وحدت گذاشتیم؛ 
البته کار سختی هســت و الان گیر دهید می توانید چیزی 
پیدا کنید که نقد شود. به دنبال آدم هایی گشتیم که تجربه 
و ســابقه داشته باشند. جناح و دســته را دنبال نکردیم. از 
مجلس هم بابت همکاری قدردانی می کنیم. رهبری نیز 
خیلی کمک کردند. روند کار را با این نگاه ادامه می دهیم؛ 
این به معنای این نیست که خطا نداریم بلکه تلاش می 

کنیم کمترین خطا را داشته باشیم.

تــردد آســان باعــث تقویــت نــگاه و زبــان مشــترک   
می شود

در ادامه نشســت خبری، پزشــکیان در پاســخ به پرســش 
خبرگــزاری فارس مبنی بر اینکه موانع طرح وی در زمینه 
راه اندازی اتحادیه کشورهای اسلامی، اظهار کرد: واقعیت 
این اســت که در جوانی وقتی دانشــگاه بودم این موضوع 
در ذهنم بود که چرا نباید ما مســلمانان با هم به شــکلی 
در ارتباط و همکاری و همراهی باشــیم که دیگر کشــورها 
حسرت آن را بخورند؟ چرا کسی که در کشورهای اسلامی 
است نتواند به راحتی میان دیگر کشورهای اسلامی تردد 
داشته باشــد؟ این امر به معنای زیر سوال بردن امنیت و 
اقتدار و مرزها نیست اما همین تردد آسان باعث تقویت 
نگاه و زبان مشترک می شود و بازار مشترک ایجاد می کند 
و در برابــر دیگــران یــک ید واحده می شــویم تــا از حقوق 
مســلمانان دفاع کنیم. اگر جنگ و طمــع را بگذاریم کنار 
می توانیم با هم همراه باشــیم و همه مســلمانان در یک 

جمع قرار گیرند.

 بایــد مســائل خــود بــا دنیــا از جملــه FATF و برجــام  
 را حل کنیم

 وی همچنین در پاسخ به ادامه پرسش خبرگزاری فارس 
مبنی بر برنامــه دولت چهاردهم برای معیشــت مردم، 
افــزود: در گام اول بایــد اختلافــات داخلــی را حل کنیم و 
اعتمــاد و اطمینان بــرای تولیدکنندگان و ســرمایه گذاران 
فراهــم کنیم و بــه نوآوران و نخبگان فضا دهیم. مســائل 
خود با دنیا از جمله در زمینه FATF و برجام را حل کنیم 
تا کشــور را به آن چشــم اندازی که رهبری معظم انقلاب 
بیــان کردند برســانیم. مــا در این زمینه باید بــه یک نگاه 
مشــترک، داشتن یک برنامه که همان سیاست های کلی 
است و عملیاتی کردن آن برنامه توجه کنیم که این برنامه 
عملیاتی هــم در هر وزارتخانه ای بر اســاس وظایفش در 

حال تدوین است.
پزشــکیان در پاســخ به پرســش خبرنــگار روزنامــه دنیای 
اقتصــاد مبنی بر اینکه دولت چهاردهــم چطور می تواند 
بــا رفع ناترازی ها به رفع فقر و بهبــود اقتصاد کمک کند، 
پاســخ داد: چاره ای جز حل بحــث اف ای تی اف نداریم. 
حتما در این باره نامه ای به مجمع تشــخیص می نویسم 
تا این مسئله دوباره در دستور کار این مجمع قرار بگیرد تا 

بتوانیم حلش کنیم و باید حلش کنیم.
رئیس جمهور تاکید کرد: لازمه رشــد اقتصادی ایجاد بازار 
آزاد بــرای انتقال ســرمایه های خارجی به داخلی اســت، 

حتما بر مبنای حکمت و مصلحت اقدام می کنیم.
پزشکیان در ادامه در پاسخ به سوال خبرنگار CCTV  چین 
مینی بر اینکه چین و ایران دارای روابط دوستانه بوده و در 
روابط سیاســی و اقتصادی از هم حمایت می کنند، ایران 
و چین هردو جزو ســازمان شــانگهای و بریکس هســتند، 
آینده روابط ایران و چین را چگونه ارزیابی می کنید، بیان 
کــرد: در رابطــه با چین هم تا حالا ارتباط خوبی داشــتیم. 
بیشــتر ارتباطات ما با چین و روســیه و کشورهای همسایه 
اســت. کاری که چیــن در خصوص میانجی گری بین ما و 
عربستان صعودی انجام داد برای حل اختلافات یک گام 
مثبت برای تقویت ارتباط های منطقه ای بود. موافقتنامه 
مشترک 2۵ ساله بین ایران و چین یکی از  جاهایی است 

که باید متمرکز شده و اجرایی شود.

حتما از جوانان، بانوان و مذاهب در مناصب دولتی   
استفاده می کنم

وی ادامــه داد: کاری کــه از ایــن پس ادامــه می دهیم این 
اســت کــه حتمــا از نخبــگان و جوانــان در کنار خودشــان 
داشته باشند تا طی این مدت در کنار معاونان دستگاه ها 
تجربه کسب کنند. در عین حال با نصب جوانان سعی در 
آموزش مهارت اجرا و سلســله مراتب اداری داریم. دادن 
پســت ســازمانی و حقوق کفایت نمی کند چون مســوول 
سازمان باید تربیت و ارتقاء نیروی سازمانی را انجام دهد 
نه اینکه در صورت اشــتباه کردن یک نیرو، آن نیرو را کنار 

بگذارند و نفر دیگر را انتخاب و منصوب کند.

اسرائیل در مقابل دیدگان دنیا نسل کشی می کند  
وی اضافه کرد: بدست آوردن این تکنولوژی در طول یک 
سال جنگ غیرممکن است. اما اینکه ما با هم هماهنگ 
هســتیم و به هم کمک می کنیم. اســرائیل در حال نسل 
کشــی بــوده و زن و بچــه ها را می کشــد و ما نســبت به آن 
اعتراض داریم. دنیا ایستاده و در مقابل دیدگان دنیا آنجا 
نســل کشــی کرده و هیچ کس جلوی آن هــا را نمی گیرد. 
امریکا و اروپا نیز به اســرائیل هم موشــک می دهند و هم 
بمب می دهند، هم از ان دفاع می کنند. اگر این ها نسبت 
به اسرائیل و  امنیت آن نگران هستند چرا نسبت به مردم 

بی گناه که ترور می شوند نگران نیستند.

چیزی که شــما می گویید فتنه، معلوم نیســت واقعا   
فتنه باشد

در ادامه نشســت خبری پزشــکیان در پاســخ به پرســش 
خبرنگار روزنامه کیهان که پرسید حضور افراد زاویه دار در 
پســت های کلیدی می تواند برای کشور ایجاد مشکل کند 
و بر خلاف فرمایشــات رهبری است، اما متاسفانه تعداد 
زیادی از حامیان اغتشاشــات در دولت منصوب شده اند، 
آیا شما اطلاع دارید، گفت: چیزی که شما می گویید فتنه، 
معلوم نیست که واقعا فتنه باشد. شما فکر می کنید حق 
با شماست و طرف مقابل هم فکر می کند حق با خودش 
اســت. مــا همدیگــر را مثل صدر اســلام کــه قومیت های 
عــرب در عربســتان یکدیگر را ســر اختلافات می کشــتند، 
نکشته ایم. شما در یک جریانی، اعتراضی داشتید و طرف 
مقابل هم اعتراض دیگری داشت. حالا همه در چارچوب 

سخنان مقام معظم رهبری باید با هم برادر باشیم.

از ولیعهــد عربســتان بــرای حضــور در ایــران دعــوت   
کردیم

 وی افــزود: در گفــت وگــوی تلفنــی با ولیعهد عربســتان 
از ایشــان دعــوت کردیــم تــا بــه ایــران بیایند. وحــدت ما 
مسلمانان به اسرائیل می فهماند حق بمباران و نابودی 
کــودکان و زنــان در غزه را ندارد. اگر دســت به دســت هم 

دهیم اسرائیل جرئت نمی کند این کارها را انجام دهد.
پزشــکیان در پاسخ به پرســش جماران درباره گرانی نان 
و تاثیر آن بر زندگی اقشــار فرودســت جامعه، اظهار کرد: 
ما در تمام حرفهایمان گفته ایم نگاه به کســانی است که 
مشکل معیشت دارند و گفته ایم که نباید معیشت مردم 
به مشــکل بخــورد. در این زمینــه از ابتــدای دولت تلاش 
کردیم مشکلات مردم و اصناف را حل کنیم که پرداخت 
بدهی گندمکاران، مطالبات پرستاران و نظایر آن از جمله 
مواردی است که تاکنون در حل کردن آنها گام برداشتیم.

حق دفاع برای ما محفوظ است  
پزشــکیان در پاســخ گفت: حرف کاملا درســت اســت؛ ما 
نمی خواهیم تحریم شویم. با کسی دعوا نداریم. ما پایبند 
به قوانین هستیم. کاری که اسرائیل در منطقه انجام داده و 
کاری که اسرائیل با ترور اسماعیل هنیه در ایران شکل داد، 
آن ها می خواهند ما را به یک جنگ منطقه ای بکشند. ما 
تا حالا خویشــتن داری کردیم ولی حق دفاع را برای خود 
در زمان و مکان مشخص با روش های مشخص محفوظ 

می دانیم.
وی تاکید کرد: در مقابل قدرت باید قدرت داشــته باشیم. 
بــرای حفــظ امنیت مــردم نیاز به قــدرت دفاعــی داریم. 
ایــران هیچ گاه شــروع کننده هیچ جنگی نبوده اســت. در 
این ۱۰۰ سال دوبار ایران را قدرت ها گرفتند و بعد مجبور 
شــدند بروند. ما قدرت دفاعی خود را برای دفاع از مردم 
از دست نمی دهیم مگر اینکه در دنیا یا منطقه ای زندگی 
مــی کنیــم همه خلع ســلاح شــوند. ما مــی نشــینیم و با 
همــه صحبت می کنیم. آمریکا نیز اگر حق و حقوق ما را 
رعایت کند دعوا نداریم. ما می خواهیم در مملکت خود 
 در امنیت رشــد کنیم. ما را تهدید و تحقیر نکنند ما زیربار

 تحقیر نمی رویم.

جلوی پرونده سازی را خواهیم گرفت  
پزشــکیان ادامــه داد: ما بایــد به عنوان مســلمان هر نوع 
گویــش و حرفــی را بشــنویم و از بهتریــن تبعیــت کنیــم. 
ما از کرســی آزاداندیشــی به دســتور رهبــری انقلاب دفاع 
خواهیم کرد و از آزاداندیشی و اینکه هرکسی نقد کند فردا 
برایش پرونده درســت نکنند، حمایت می کنیم و جلوی 

پرونده سازی را خواهیم گرفت.
گفتــم  هــم  جلســه ای  در  شــد:  یــادآور  رئیس جمهــور 
دانشــجویانی که بیرون کرده اند بررســی کنیــد تا برگردند 
اما صداوســیما یک جلسه گذاشــته و گفته عده ای از آنان 

توطئه گر هستند، مفهوم این قضیه آن نیست که توطئه گر 
برگــردد، او را بــه قوه قضاییه بســپاریم کــه محاکمه کنند 
امــا اگر کســی حرفی گفته و نظری داشــته بــه دلیل نظر و 
حرفــش چــرا ردش می کنید؟ جوابــش را دهیــد. اگر بلد 
نیستید خودت را بشــکن. آینه چو نقش تو بنمود راست، 

خود شکن آینه شکستن خطاست.
پزشــکیان یادآور شد: طوری در صداوسیما درباره عده ای 
حــرف می زدند که فلانی کــه اینجا بود الان خارج اســت، 
ایــن چیزی اســت کــه من خــودم در تبریــز و در دانشــگاه 
شــاهد بــودم که بســیاری از دانشــجویان به ایــن دلیل که 
فقــط اعتراض کــرده بودند چــرا در مــدارس دخترانه آن 
اتفاقات می افتد - مدارسی که خود رهبری انقلاب درباره 
آن ها دســتور داده بودند که بررســی شود و هرکس مقصر 
اســت با آنان محکم برخورد کنید - آنان را دو ترم یا ســه 
تــرم محروم کــرده بودند که چــرا این حرف هــا را زده ای، 
چرا در ایــن مدارس این اتفاقات می افتــد، جواب دهیم. 
آنان مشــکلی ندارند بلکه حرفــی زدند که من بی عرضه 
نتوانســتم طوری مدیریت کنیم که برای دختــر مردم در 
مدارس مشکل ایجاد نشود و به جای محاکمه من او را که 

اعتراض کرده محاکمه کرده اند.

زیر بار زور نمی رویم  
پزشــکیان در ادامه در پاســخ به سوال خبرنگار راشا تودی 
مبنی بر اینکه قرار است شما سفر کنید به کشور روسیه و در 
اجلاس سران کشورهای عضو بریکس شرکت کنید، چقدر 
شرکت در این اجلاس ها به تحقق اهداف اقتصادی شما 
کمــک خواهد کرد؟ خاطرنشــان کرد: ارتباط ما با روســیه 
و چیــن خوب بوده و بــا قدرت ادامه مــی دهیم و اینگونه 
نیســت اگر بــا دنیا صلح کنیم دوســتان خــود را فراموش 
کنیــم. ایــن دیدارها مــی تواند این مصوبــات و نگاه هایی 
که شهید رئیسی داشتند را عملیاتی تر کند. مطمئنم اگر 
مــا در بریکــس و منطقه با هم تعامــل کنیم تحریم های 
ناجوانمردانه اثرگذار نیست. ما دوست نداریم با آنها قطع 
ارتباط کنیم، اما دوست نداریم کسی به ما زور بگوید و ما 

زیر بار زور نمی رویم.
پزشــکیان در ادامــه در پاســخ بــه ســوال خبرنــگار العهد 
عراق درباره اینکه اول تشــکر کنم به خاطر اینکه عراق را 
به عنوان اولین سفر رســمی خود انتخاب کردید؛ در سفر 
شــما ۱۴ یادداشــت تفاهــم و همکاری مشــترک به امضا 
رسید. آمریکایی ها همچنان تاثیر منفی در این توافقنامه 
ها دارند آیا ســاز وکاری هست که بتوانید این توافقنامه ها 
را اجرایــی کنید بــه ویژه بحث راه آهن شــلمچه - بصره، 
بیــان کرد: عراق که رفتیم خیلی با هم صمیمی بودیم و 
احساس می کردیم از نظر فرهنگی و رفتاری و باوری شبیه 
هم هســتیم. به خصوص در مرزها اصــلا دو طرف مرز با 
هم قوم خویش هستند ما با هم دشمن نبوده و نیستیم. 
آمریکا ما را به دعوا می اندازد نباید گول آن ها را خورده و 
باید به هم از نظر علمی و اقتصادی و فرهنگی و سیاسی 
کمک کنیم. این را هم در بغداد با رئیس جمهور، نخست 

وزیر و احزاب و اقلیم کردستان عراق مطرح کردیم.
وی اظهار کرد: خیلی احساس خوبی در بصره و کردستان 
داشتیم. مسعود بارزانی در مهاباد ایران به دنیا آمده منم 
در مهاباد به دنیا آمدم، او مسعود منم مسعود هستم. ما 
می توانیم خیلی روابط خوبی باهم داشته باشیم. قرار شد 
دو طرف امنیت را حفظ کرده و به هم کمک کنیم. آمریکا 
دلش می خواهد ما باهم دعوا کنیم اما اگر عاقل باشیم با 

هم دعوا نخواهیم کرد.
رئیس جمهور در پاسخ به سوال خبرنگار خبرگزاری خانه 
ملت که پرســید با توجه به مصوبه مجلس درباره کمیته 
راهبری برنامه توسعه، چه زمانی جلسه تشکیل می شود، 
گفــت: با اجازه شــما قانون برنامــه را برای هــر وزارتخانه 
مشــخص کرده ایم، بند به بنــد. تحقیقات مجلس را هم 
اســتفاده می کنیــم و معاونــت برنامــه  و بودجــه نهــاد را 
هم به آن اضافه کردیم و دســتورالعملی را بــه وزرا ابلاغ 
کردم. طبق این دســتورالعمل از هر وزارتخانه ای یک نفر 
بــه عنوان ناظر انتخاب می شــود و وزیــر مربوطه بندهای 
برنامه را که مربوط به معاونت هایش اســت، تعیین کند 
بعد چارچوب کار تعیین و گزارش دهد و بگوید کدام بند 
قانون برنامه قابل اجراســت و کدام بند قابل اجرا نیست 
تا یک مــاه آینده به مجلس اعلام کنیم کدام بندها قابل 

اجرا نیست.
وی ادامــه داد: در ایــن صــورت چهــار ســال بعــد گزارش 
نمی دهیم که برنامه اجرا نشده است. تیم مذکور نسبت 
بــه برنامــه بایــد به زبان و نگاه مشــترک برســند. مــا روی 

حرفی که به مردم گفتیم، هستیم.
رئیس جمهور در پاســخ به پرســش صداوســیما مبنی بر 
اینکــه بالا بــودن نرخ تــورم معلــول افزایــش نقدینگی و 
کســری بودجه اســت، برنامه شــما برای حل این مشکل 
در بودجه ۱۴۰۴ چیســت؟ همچنین اولویت اصلی دولت 
چهاردهــم چیســت؟ گفــت: نرم افــزاری جلــوی دزدی، 
رشــوه، رانــت و قاچــاق را می گیریم. این مســئله اولویت 
دولت چهاردهم اســت. اگر با مردم صادق باشــیم دیگر 
دزدی نمی کنیم و خلاف های دیگر مرتکب نمی شویم و 

بسیاری از مشکلات مردم حل می شود.
و  تــورم  و  اقتصــادی  مشــکلات  حــل  داد:  ادامــه  وی 
ســرمایه گذاری به این راحتی ها نیســت. در نهاد ریاســت 
جمهوری ۴۰۰۰ نیروی انسانی داریم. آنها را چه کار کنیم. 

آنان هم تقصیری ندارند چون دولت ها استخدام کرده اند. 
به دلیل ناآگاهی و فقدان علم مدیریت هر کسی مسوول 

شد، برای خودش در دستگاه ها لشکر آورده است.
پزشکیان ادامه داد: با مشخص شدن اهداف دولت طبق 
برنامه هفتم توسعه، مسوولان اجرا را مشخص می کنیم 
بعــد چگونه اجــرا کردن و چگونــه پاســخ دادن را تعیین 
می کنیم. پرداخت بر اساس عملکرد را جایگزین خواهیم 
کرد. پرداخت ها باید بر اساس اثرگذاری و کار مفید باشد. 
در دولــت اعــلام کرده ام هیــات مدیره های شــرکت های 
دولتی باید ضرر کار در این شرکت ها را گردن بگیرند، روند 

گذشته را اصلاح می کنیم.
رئیس جمهــور در پاســخ به پرســش خبرنــگار تابناک که 
پرسید »چقدر حقوق می گیرید، متوسط حقوق دریافتی 
وزرا چقــدر اســت و هزینه های ســتاد انتخاباتی تان چقدر 
بود؟ چه چیزی موجب حیرت شما بعد از استقرار در نهاد 
ریاست جمهوری شد؟« پاسخ داد: من اصلا پول نداشتم، 
عــده ای آمدند و بــه ما ارز و پــول دادند اما به تیمم گفتم 
پول هــا را برگردانند تا فردا مطالبه گر شــوند. خودمم خدا 

وکیلی نمی دانم که چه شد که این طوری شد.

 حاضــر نیســتم ایــران در چشــم خارجی هــا ضعیــف  
 دیده شود

وی ادامــه داد: به من گفته بودند کــه چرا می گویی مردم 
بیاینــد پــای صنــدوق؟ جــواب دادم چــون خارجی هــا و 
دشمنان تلاش می کنند مردم پای صندوق ها نروند. من 
حاضر نیســتم ایران در چشــم خارجی هــا ضعیف دیده 
شود. بنده هم گفتم اگر مردم بیایند سر صندوق ها به من 
رای می دهند و به آنان رای نمی دهند و همانطور هم شد. 
۴۰ درصــد دور اول به ۵۰ درصــد دور دوم افزایش یافت، 
اتفــاق بزرگــی بود. مردم گــول نخوردنــد و آنهایی هم که 

نیامدند دلشوره داشتند که حق هم داشتند.
می گویند ۶۰ - ۷۰ میلیون تومان به حسابم واریز می شود

پزشــکیان گفت: خدا وکیلی نمی دانم که چقدر می گیرم 
امــا می گوینــد ۶۰ - ۷۰ میلیــون تومــان به حســابت واریز 
می کنیم. مــن به پول هایی کــه به حســابم واریز می کنند 
نیازی ندارم. از من گذشــته به این پول ها و زمین ها نیازی 
داشته باشم. تمام تلاشم سر بلندی ایران، ایجاد وحدت 
و انسجام و راحتی مردم و دفع توطئه های دشمنان است.

در اولین فرصت با مسئولان مصری گفت وگو می کنیم
پزشکیان در نشست خبری خود در پاسخ به سوال خبرنگار 
العالــم مبنی بر اینکــه باتوجه به اینکه جمهــوری عربی 
مصر و ایران روابط برادرانه و تاریخی دارند، سیاست شما 
در تقویت روابط دو کشــور چیســت و سفارتخانه دو کشور 
چــه زمانی افتتــاح می شــود و در خصوص جــدول زمان 
بندی مذاکرات هســته ای با کشــورهای طــرف، بیان کرد: 
کشــور برادر، دوســت و مسلمان مصر از خدا می خواهیم 
با هم رابطه داشته و در اولین فرصت ممکن با مسئولان 
آنان ارتباط داشــته و گفت وگو می کنیم. ما مســلمانان با 
هم برادر هستیم. شیطان بین ما دعوا انداخته است باید 
با مهربانی و احســان با هم صحبت کنیم. ارتباط با مصر 
را تا جای ممکن اســتقبال می کنیــم. در خصوص بحث 
هســته ای دست طرفی اســت که می خواهد صلح کند یا 
نه. ما پایبند چهارچوب هستیم اما آنها پایبند چهارچوبی 
که خودشــان نوشتند نیستند. ما عمل کردیم اما آنها پاره 
کردند. ما دنبال سلاح هسته ای نیستیم اما حاضر نیستیم 
به ما زور بگویند. اسرائیل را تا دندان مسلح کرده و جلوی 
ما بگذارند و هر وقت خواستیم حرف بزنیم مثل لولو خور 

خوره بگویند می زنیم شما را؛ ما این را نمی پذیریم.
پزشکیان در ادامه این نشست، در پاسخ به سوال خبرنگار 
AP مبنی بر اینکــه آژانس بین المللی انرژی اتمی دائما 
نســبت به تولیــد اورانیوم بــا غنــای ۶۰ درصد ایــران ابراز 
نگرانی می کند، آیا در دولت شما تولید این اورانیوم با این 
غنا تا چه حدی پیش خواهد رفت، بیان کرد: بارها گفتیم 
مــا نمی خواهیم ایــن کار را کنیم. ما نیاز تکنیکی و علمی 
خود را دنبال می کنیم و به دنبال سلاح هسته ای نیستیم. 
بــه چهارچــوب برجام پایبنــد بودیــم و باز هم بــه دنبال 
حفظ تعهدات هستیم. آنها پاره کردند، ما در چهارچوب 
ســازمان انرژی اتمی کار خود را پیــش می بریم. آن ها به 
تعهدی که نوشــتند پایبند باشند ما هم به تعهدات خود 

پایبند می شویم.
با چین یک شریک کاملا همراه و استراتژیک خواهیم بود

وی خاطرنشان کرد: من به عنوان رئیس جمهور مصمم 
هســتم آنچه نوشته شده و قرار بود اجرایی شود عملیاتی 
کنیم. راه های ارتباطی بین کشورهای منطقه شکل گرفته 
و مــی توانــد هدف چین در دسترســی به بازار مــا و ارتباط 
مــا با چین را تکمیل کند. ما شــاهراه هایی را می خواهیم 
ایجاد کنیم که در جاده ابریشم بود. ما با چین یک شریک 
 کامــلا همــراه و اســتراتژیک خواهیــم بــود و آن را تقویت

 خواهیم کرد. 

تلاش می کنیم آنچه نوشته شده را عملیاتی کنیم و   
همکاری افزایش پیدا کند.

رئیس جمهــوری در پاســخ بــه پرســش خبرگــزاری ایرنا 
مبنــی بر اینکــه برنامه دولــت برای دســتیابی به اهداف 
برنامــه هفتــم و حل مشــکل ناترازی ها چیســت، گفت: 
در زمینــه رونق تولید قــدم اول آزاد کردن و ایجاد بســتر 
مناسب برای تولیدکنندگان داخلی است . اکثر آنان گلایه 
دارنــد که چون اف  ای تی اف نیســت مشــکل دارند و در 
نظر داریم که این مشــکلات را حل کنیــم تا ارتباطات با 
دنیا هم تسهیل شــود. بدون برنامه ریزی حل مشکلات 

کشور امکان ناپذیر است .
وی تاکیــد کرد: ادامه روند امــروز که ناترازی در برق و گاز 
و بنزین است وضعیت را روز به روز بدتر می کند. باید به 
حل ناترازی ها عمل کنیم و نباید بگوییم که اگر در اینجا 
به ناترازی دست بزنیم صدا بلند می شود. در این زمینه 
رســانه ها باید بــه ما کمک کننــد و ایده دهند تــا بتوانیم 

مشکلات را حل کنیم.
رئیس جمهــور در پاســخ بــه پرســش خبرنــگار روزنامــه 
هم میهــن مبنــی بر اینکــه میانگیــن ســنی وزراتخانه ها 
بالاســت آیــا از نیروهای جــوان در بقیــه مناصب دولتی 
استفاده خواهید کرد، گفت: حرفتان کاملا درست است. 
میانگین ســن وزرا را ۵۵ سال تعیین کردیم اما خب 2۰ 
تیــم ســوابق را بررســی کردنــد و بیش از ۱۰ هزار ســاعت 
کار کردنــد تــا در نهایــت برخی افــراد را انتخــاب کردند. 
در ارزیابی ها همین میانگین ســنی درآمد که شــما بیان 
کردید. بی ثباتی در مدیریت و عمر پایین مدیران دولتی 
در این مسیر مشکل ایجاد کرده است. وقتی مدیران پله 

پله بالا نمی آیند به همین وضعیت مبتلا شده ایم.

جملــه
سرویس سیاسی

ملیحه منوری
سردبیر

یادداشت سردبیر به  بهانه ماجرای تازه شهرداری 
تهران  و تابلوهای نفيس موزه  امام علی)ع(؛ 

تهران زاکانی؛ تهران  جنجالی 

جنجال تازه در شــهرداری تهران و تنشی جدید میان شورا 
و شــهرداری موجب  شــده  اســت که  پای نقاشــی های گران  

قیمت موزه  امام  علی به رسانه ها باز شود.
مــوزه هنرهــای دینی امــام علــی )ع( در گروه موزه هــای هنری و 
مجموعه هــای هنــر مــدرن و معاصر دســته بندی می شــود. این 
مــوزه دارای آثــاری با مضامین مذهبی و دینی اســت. آثار هنری 
این موزه شــامل نقاشــی های خیال نگاری، نقاشــی معاصر، آثار 
حجمــی، تصویرســازی، عکــس و خوشنویســی اســت. همچنین 
جلدهای لاکی، مرقع خوشنویســی، قلمــدان، تابلو فرش و کتاب 

چاپ سنگی در این مجموعه حفظ و نگهداری می شوند.
احداث این موزه در سال ۱۳۷۹ که به نام سال امیرالمومنین )ع( 

نامگذاری شد آغاز و ساخت آن در سال ۱۳۸۱ به پایان رسید.
مــوزه  هنر های دینی امــام علی )ع( گنجینــه ای از آثار هنرمندان 
در عرصه هنرهای تجســمی معاصر، تابلو های نقاشــی ســنتی و 
مــدرن، تابلو های گرافیک، نگار گری، نقاشــی خط، خوشنویســی، 
هنر چاپ و بخش کوچکی از آثار قدما را جمع آوری کرده اســت. 
این آثار ارزنده از اســتادان پیشکســوت نقاشی قهوه خانه ای چون 
حســین قوللر آقاســی، محمد مدیر، عباس بلوکی فر، اســماعیل 
جلایر و حســن اســماعیل زاده، در این گنجینه به تناسب زمان به 

نمایش در آمده اند.
ناصر امانی عضو کمیســیون برنامه و بودجه شــورای شهر تهران 
صبــح روز گذشــته 25 شــهریورماه در تذکــر به شــهرداری تهران 
اعــلام کــرد کــه ۳۰ تابلــوی ارزشــمند از مــوزه امام علــی )ع( که 
متعلق به شهرداری تهران است چند ماه قبل از محل این موزه 
خارج و به بهانه برگزاری یک نمایشگاه خارج شده و هنوز به این 

موزه بازنگشته و معلوم نیست کجا هستند؟
ناصر امانی به ارزش  مالی و معنوی این تابلوها اشــاره کرد که به 
گفتــه او، ارزش تنهــا یکی از تابلوهای خارج شــده از این موزه ۳۰ 
میلیارد تومان اســت که مشخص نیســت سرنوشت آن چه شده 

است؟
پــس از اطلاع رســانی عضــو کمیســیون برنامه و بودجه شــورای 
شــهر تهران بود که ماجرای گم شــدن تابلوهای مــوزه  امام علی 
درصدر اخبار قرار گرفت و با وجود پیگیری رسانه ها نه تنها هیچ  
مسئولی پاسخگو نبود که هیچ ردی جز صحبت های ناصر امانی 

از مکان تابلوها یافت نشد.
ایــن ماجرا آنقدر عجیب اســت کــه آدم را یاد ماجــرای دردناک 

مجسمه های تهران  و قالی های گم شده سعدآباد می اندازد.
در همین رابطه  مدیر روابط عمومی موزه امام علی درخصوص 
اینکــه آیــا نقاشــی های قوللرآغاســی نیــز در میــان تابلوهــا بوده 
است، به ایلنا گفت: صددرصد می توانم اعلام کنم که تابلوهای 
قوللرآغاســی و هیــچ تابلوی قهوه خانــه ای دیگــری در میان آثار 

خارج شده نبوده است.
او همچنیــن درخصــوص یک تابلــو که ارزش آن بــه ۳۰ میلیارد 
تومان می رســد نیز اظهار نظر کرد و گفــت: جدای از ارزش مالی 
تابلوها، ارزش معنوی آن بســیار مهم اســت امــا در رابطه با این 
عــدد نیــز غلــو صــورت گرفته و ایــن رقم نیســت اما بــا این حال 
ارزش معنوی این تابلوها بسیار مهمتر از ارزش مادی آنهاست.
»ناصر امانی« عضو شــورای اســلامی شــهر تهران در گفت وگو با 
خبرنــگار ایلنــا دربــاره تابلوهای مــوزه امام علــی )ع( گفت: این 
تابلوهــا اوایل امســال برای اســتفاده در یک نمایشــگاه به امانت 
داده شــده بــود و قرار بود تــا ۳۰ تیرماه به موزه بازگــردد که هنوز 

برنگشته است.
وی ادامــه داد: تابلوهــا نیز توســط یک نهــاد فرهنگی بــه امانت 
گرفتــه شــده بــود و قــرار بــوده در یک نمایشــگاه اســتفاده شــود. 
بعد ما شــنیدیم که این تابلوها بازنگشــته اســت و پاسخ پیگیری 
دوســتان را نمی دهند و با شــهرداری مکاتبه کردیم، اما پاسخ ما 

را ندادند و ما مجبور به تذکر در صحن شورا شدیم.
این عضو شــورای اسلامی شــهر تهران تصریح کرد: دیروز بعد از 
تذکــر مــن در این خصوص در صحن شــورا آقای باقــری معاون 
برنامه ریــزی و امور شــورای شــهرداری تهران که در صحن شــورا 
حضور داشتند به صورت شفاهی به من و آقای چمران گفتند که 
تابلوها برگشــته اســت، حالا ما در حال پیگیری هستیم تا ببینیم 
تابلوها بازگشــته اســت یا خیر که انشــاءالله بازگشت آنها صحت 

داشته باشد.
وی با بیان اینکه دوماه از زمان بازگشت تابلوها به موزه گذشته و 
تاخیر ایجاد شده است و پاسخگو هم در این زمینه نبودند، گفت: 
ادعای شهرداری این است که این تابلوها به موزه بازگشته است، 
امــا مــا همچنان پیگیر این ادعا هســتیم و نتیجــه آن را نیز اعلام 

خواهیم کرد.
فارغ از اینکه سرنوشت این آثار هنری به  کجا کشیده خواهد شد، 
عملکرد فرهنگی شــهرداري تهــران  در دوره علیرضا زاکانی فراز 
و نشــیب های فراوانی داشته  اســت  و اسباب  نارضایتی بسیاری را 
فراهــم آورده، شــهرداری به عنوان مرجع اصلی حفظ و توســعه 
پایتخــت ایران باید عمل کرد به  مراتب  بهتری داشــته  باشــد،  به  
جای جانمایی حجاب بان در متروهای شــهر باید هزینه و تمرکز 
بر فرهنگســازی  باشــد،  متاسفانه شــهرداری تهران در دوره اخیر 
بیــش از آنکه به  ماموریت های اصلی خود مشــغول  باشــد، وارد 
حیطــه هــای بــی ربط بــه  وظیفــه اش از جملــه مســئله حجاب،  
مســکن  و مباحــث سیاســی شده اســت. اگــر ایــن رونــد تغییــری 
نکند سرنوشــت  خوبــی در انتظــار پایتخت نخواهد بــود،  آن هم 
درحالی که رئیس جمهور معتقد اســت ، تهــران  دیگر نای بزرگتر 

شدن ندارد.

یادداشت
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 نخستین فرمانده بسیج
 گروه سرمایه گذاری غدیر 

منصوب شد
در دستور کار بانک ملت قرار گرفت؛ 

پرداخت تسهیلات اشتغال زایی 
کمیته امداد امام )ره(

صفحه  04

صفحه  03

رییس سازمان بورس از تلاش این سازمان برای مدنظر قراردادن مسائل مرتبط با بازار سرمایه در لایحه بودجه سال آینده 
خبر داد. حجت اله صیدی در پاسخ به مطالبه یکی از فعالان بازار سرمایه، مبنی بر پیگیری سازمان بورس برای بازگرداندن 
اعتماد سرمایه گذاران به بازار سهام، در زمان تدوین لایحه بودجه، اعلام کرد: در حال کار کردن بر روی این موضوع و مسائل 
مشابه هستیم. وی نوشت: تلاش ویژه ای را در رابطه با لایحه بودجه و مسائلی که به صورت مستقیم یا غیرمستقیم بر بازار 

سرمایه تأثیرگذار هستند، به کار گرفته ایم.
گفتنی است، پیش تر یکی از فعالان بازار سرمایه، در فضای مجازی، پیشنهادهایی را به رئیس سازمان بورس، برای در نظر 

گرفتن منافع بازار سرمایه در تصمیمات دولت و بازگرداندن اعتماد سهامداران به بورس، مطرح کرده بود.

صفحه 04

لزوم نگاه مبتنی بر واقعیت به شبکه بانکی

رییس سازمان بورس:

منافع بازار سرمایه را در لایحه بودجه ۱۴۰۴ 
پیگیری می کنیم

J O M L E H N E W S P A P E R

وزیر نیرو با بیان اینکه اشکال بزرگ صنعت برق 
کشــور ناترازی اقتصادی اســت، گفت: انرژی های 
بــرای  مطمئــن  روش هــای  از  یکــی  تجدیدپذیــر 

جبران ناترازی برق است.
بــه گزارش خبرگزاری مهر بــه نقل از وزارت نیرو، 
عبــاس علی آبادی، در مراســم تکریــم و معارفه 
معاون وزیــر و رئیس ســازمان انرژی های تجدید 
از  تشــکر  ضمــن  ایــران  بــرق  بهــره وری  و  پذیــر 
زحمات ســه ســاله محمود کمانــی و همکارانش 
در این سازمان گفت: برق کالای بسیار گرانبهایی 
اســت کــه جمهــوری اســلامی ایــران در دهه های 
گذشــته دســتاوردهای بزرگــی در ایــن حــوزه بــه 

دست آورده است.
وزیــر نیرو بــا بیان اینکه هم اکنــون ایران در حوزه 
تولید و توســعه صنعت برق در ردیف کشــورهای 
برتر جهان اســت، ادامه داد: اشکال بزرگی که در 
صنعت برق وجود دارد ناترازی اقتصادی در این 
حوزه اســت که سبب شــده تا میزان مصرف برق 
نســبت بــه ظرفیت هــای تولید به شــدت افزایش 
پیــدا کند و از ســوی دیگــر منابع مالــی کافی برای 

توســعه ظرفیت تولید برق از بین برود.
توســعه  ضــرورت  بــر  تأکیــد  بــا  آبــادی  علــی 
از  یکــی  عنــوان  بــه  پذیــر  تجدیــد  انرژی هــای 
روش هــای پاک و مطمئــن برای جبــران ناترازی 
در صنعــت بــرق اظهــار داشــت: اکثر کشــورهای 
دنیــا بــه ویــژه کشــورهای توســعه یافتــه بــا درک 
اهمیــت توســعه انرژی هــای تجدید پذیــر در این 
انجــام  زیــادی  حــوزه ســرمایه گذاری های بســیار 
داده انــد و مــا نیز بــه واســطه محدودیت هایی که 
در حوزه ســوخت های فســیلی داریم، لازم اســت 
در بخش توسعه انرژی های تجدید پذیر گام های 

جدی تری برداریم.
وی خاطرنشان کرد: یکی از وظایف مهم سازمان 
انرژی هــای تجدیــد پذیــر و بهره وری بــرق ایران، 
متناســب  و  پایــدار  مطمئــن،  روش هــای  یافتــن 
بــا محدودیت هــای زیســت محیطــی کشــور برای 
توســعه انــرژی بــرق اســت و انتظــار مــی رود این 
ســازمان در دوره جدید اقدامات مطلوبی در این 

حوزه انجام دهد.
وزیر نیرو با اشــاره به اهمیت پیشــبرد برنامه های 

در  انــرژی  مصــرف  بهینه ســازی  بــا  مرتبــط 
بخش هــای مختلف افزود: یکی از اقدامات خوب 
ســازمان انرژی های تجدید پذیــر، پیگیری ارتقای 
اســتاندارد کولرهــای آبــی و تجهیــز ایــن وســایل 
برقی بــا فناوری موتورهای BLDC اســت که باید 
با هدف بهینه ســازی مصرف و افزایش بهره وری 

برق در کشور پیگیری شود.
آخریــن  دقیــق  و  روز  بــه  رصــد  از  آبــادی  علــی 
تحــولات مرتبــط بــا انرژی هــای پــاک در دنیــا به 
عنوان یکی دیگر از دســتور کارهای مهم ســازمان 
انرژی هــای تجدیــد پذیــر یــاد و در همیــن رابطه 
بیــان کــرد: لازم اســت همــکاران مــا در ســازمان 
انرژی هــای تجدیــد پذیر با بهره گیــری از ظرفیت 
و تــوان دانشــگاه ها و شــرکت های دانــش بنیــان 
نســبت بــه آینده نــگاری و آینده پژوهــی در حوزه 
انرژی های پاک اقدامات منسجمی را دنبال کنند 
و بــا انجام پژوهش و مطالعه به وزارت نیرو برای 
اتخاذ بهتریــن تصمیم ها با کمتریــن هزینه ها در 

آینده کمک کنند.
وی در بخــش دیگــری از ســخنان خــود بــا اشــاره 

بــه اقدامات صــورت گرفته به منظــور ریل گذاری 
صحیــح بــرای توســعه انرژی هــای تجدیــد پذیــر 
اضافه کرد: همچنان لازم اســت با هدف توســعه 
انرژی هــای تجدید پذیر در ایران برخی اشــکالات 

و چالش های این حوزه اصلاح شود.
وزیــر نیــرو در ادامــه به ارزش و اهمیــت بالای دو 
کالای بــرق و آب اشــاره کــرد و در ایــن خصــوص 
بــرای  مختلــف  مســیرهای  از  اســت  لازم  گفــت: 
اصــلاح باور عمومــی در خصــوص ارزش واقعی 

آب و برق گام های مهمی برداریم.
خــود  ســخنان  انتهایــی  بخــش  در  آبــادی  علــی 
ضمــن بیان برخی خصوصیــات و توانمندی های 
مدیریتــی "محســن طرز طلب" بــه عنوان معاون 
وزیــر و رئیــس جدید ســازمان انرژی هــای تجدید 
پذیــر افــزود: انتظــار داریــم ســاتبا در دوره جدید 
بــا بهره گیــری از تمامــی ظرفیت هــا و تجربیــات 
گذشــته به ویژه ظرفیت شرکت های دانش بنیان 
انرژی هــای  توســعه  در  دانشــگاهی  نهادهــای  و 
تجدیــد پذیــر و ارتقــای بهــره وری انــرژی برق در 

ایران موفق باشد.

وزیر نیرو: 

اشکال بزرگ صنعت برق ناترازی اقتصادی است

مدیرعامل صندوق توسعه بازار سرمایه:

حمایت از بورس هم چنان اولویت 
صندوق توسعه است

رئیس پژوهشکده پولی و بانکی:

پرداخت وام به کارکنان 
تمام ارگان ها باید شفاف  شود

اخبــار

مدیرعامل بانک صادرات ایران تاکید کرد؛

مدیرعامل صندوق توسعه بازار سرمایه با اشاره 
به جزییات مصوبه آزاد شــدن منابع کارگزاری ها 
در صنــدوق توســعه بــازار ســرمایه اعــلام کــرد: 
برآوردها نشان دهنده آن است که میزان ابطالی 

رقم بسیار ناچیزی بود.
بــه گــزارش خبرگــزاری مهر بــه نقل از ســازمان 
بــورس و اوراق بهادار، رامیــن ابوالفضلی درباره 
مصوبه آزاد شــدن منابع کارگزاری ها در صندوق 
توســعه بــازار ســرمایه گفــت: ســازمان بــورس و 
اوراق بهــادار در تاریــخ ۱۷ شــهریور ابلاغیــه ای را 
منتشر کرد، مبنی بر این که شرکت های کارگزاری 
می توانند به شــرط تأیید هیئــت مدیره صندوق 
توســعه بازار ســرمایه، صدورهایی را که تا قبل از 

تاریخ ۱۳ تیر ۱۴۰۰ زده شده، ابطال کنند.
وی از تشکیل هیئت مدیره صندوق توسعه بازار 
ســرمایه در روز گذشــته خبــر داد و گفــت: در این 
جلســه مصوب شــد تا با توجه به شــرایط بــازار و 
حمایت همه جانبه این صندوق از بازار با ابطال 
گسترده ماقبل تاریخ ۱۳ تیر ۱۴۰۰ مخالفت شود.

ابوالفضلی اعلام کرد: برآوردها نشــان دهنده آن 
است که میزان ابطالی رقم بسیار ناچیزی بوده و 
این ابطال با توجه به شرایط صندوق توسعه بازار 
ســرمایه، لحاظ شده اســت.مدیر عامل صندوق 
توســعه بــازار ســرمایه افــزود: طبــق ابلاغیــه ۱۷ 

شــهریور مبنی بر ابطال واحدهای کارگزاری ها تا 
قبل از تاریــخ ۱۳ تیر ۱۴۰۰، کارگزاری ها می توانند 
اقدام به ارســال درخواســت ابطال خود کنند اما 
تأیید ابطال به هیأت مدیره صندوق واگذار شده 
اســت.وی توضیح داد: با توجه به شــرایط فعلی 
بــازار، هیــأت مدیره صرفاً بــا ابطــال ۱2 روز از تیر 
۱۴۰۰ موافقت کرده که عدد قابل توجهی نیست.
ابوالفضلــی بــه صحبت های مطرح شــده مبنی 
بــر تأثیر ایــن مصوبه بــر افزایش عرضــه در بازار 
گفت: صندوق توسعه بازار سرمایه روزانه از بازار 
حمایت می کند و به طور معمول در بازار شــاهد 
فروش خرد از سوی صندوق توسعه بازار سرمایه 
نیســتیم.وی تاکید کرد: هم چنان حمایت از بازار 

اولویت این صندوق است.

رئیــس پژوهشــکده پولــی و بانکــی ضمــن بیان 
ضــرورت کســب اســتانداردهای جهانــی بــرای 
اصلاح نظــام بانکی اظهار کــرد: پرداخت وام به 

کارکنان تمام ارگان ها باید شفاف  شود.
بــه گــزارش خبرگــزاری مهــر بــه نقــل از رســانه 
مرجع بانک مرکــزی، کــوروش پرویزیان؛ رئیس 
پژوهشــکده پولی و بانکــی در همایش بانکداری 
اســلامی اظهار کرد: گســتره عملیــات و خدمات 
بانکــی در مــاده ۸ بند ۱۱ قانون بانــک مرکزی که 
در ســال ۱۴۰2 تصویــب شــده، آمده اســت. البته 
۱۵ قانــون از قانــون پولــی و بانکــی ســال ۵۱ در 
قانون جدید تثبیت شــده است که شامل گستره 
عملیــات و خدمات بانکی اســت. ضمــن اینکه 
قانــون بانکــداری بــدون ربا مصوب ســال ۱۳۶۳ 
نیز برقرار اســت. قانــون جدید بانــک مرکزی در 
۶۷ ماده مصوب شده است که در آن عمده مواد 

قانون سال ۵۱ به جر ۱۵ مورد نسخ شده است.
وی با اشاره به اینکه مجلس مقررات زیادی برای 
بانک ها گذاشــته اســت، اظهــار کرد: بــرای مثال 
مسئله مرسومی مانند ارائه خدمات به کارکنان در 
قانون تکلیف شده است که بانک ها باید وام های 

ارائــه شــده به کارکنان خــود را گــزارش دهند، اما 
چنین قانونی در رابطه با دستگاه های دیگر وجود 
ندارد. وقتی چنین قوانینی برای تمام بخش ها و 
نهادها تعیین شود، تمام خدمات رفاهی شفاف 
می شــود. به دلیل عدم وجود شــفافیت در تمام 
ارگان ها ارائه اطلاعات تنها توســط شــبکه بانکی 
موجب نوســان می شــود و کارکنان شــریف نظام 
بانکــی که جز امین ترین اقشــار جامعه هســتند، 
مورد اتهام قرار می گیرند. این شــفافیت اگر قرار 
اســت انجام شود باید در تمام لایه های مختلف 
قابل مقایسه اتفاق بیافتد و بر اساس آن قضاوت 

شود.
پرویزیان در رابطه با اینکــه در ناترازی ها مدیران 
بانکــی نیــز مقصر هســتند یــا خیر؟ گفــت: مگر 
می شــود عوامل در برابر ناترازی هیچ مسئولیت 
و پاسخگویی نداشته باشند. قوانین و مقررات به 
گونه ای وضع شــده که پاســخگویی را لوس کرده 
و آنقدر از عوامل خارجــی دخالت وجود دارد که 
مشکلات بسیاری ایجاد شده است. نارسایی های 
شــبکه بانکــی را نمی توان انــکار کرد، امــا در کنار 

نارسایی ها باید به عوامل بیرونی نیز توجه کرد.

   سه شنبه
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J O M L E H

خبــراصناف

معاون آموزش و پژوهش اتاق اصناف ایران تشریح کرد؛

کاهش هدررفت منابع با آموزش صنوف

یکــی از معضــلات صنوف مختلف عــدم ارائه آمــوزش های 
ضروری از ســوی ســازمان ها و ارگان های مربوطه است در این 
میان بســیاری معتقدنــد اتاق های اصناف مــی توانند آغازگر 

یکسری تحولات باشند.
»لیلا غلامی پور« معاون آموزش و پژوهش اتاق اصناف ایران 
در ایــن خصــوص در گفت و گــو با مجله اخبــار صنعت چرم 
و کفــش، گفت: متاســفانه ضعــف در بحث آمــوزش مهارت 
منحصر به صنعت چرم و کفش نیست و در همه صنایع این 
فقدان احساس می شــود. مبنی بر اینکه پارادایمی )الگوواره( 
که بر جامعه حاکم اســت اغلب افراد را به سمت تحصیلات 
آکادمیــک ســوق داده و بعد از این همه ســال ایــن فاصله روز 
بــه روز به طور فزاینده ای افزایش یافته اســت. به عبارت دیگر  
علاوه بر داشــتن تحصیلات آکادمیک باید یکسری مهارت ها 
ارائــه شــود تا نیــاز بــازار کار را تامیــن کنیم. اما فاصلــه ای بین 

آموزش دانشگاه ها و نیاز بازار احساس می شود.
وی افــزود: اتاق اصنــاف ایران در چند شــورا در دانشــگاه های 
مختلف از جمله »دانشــگاه علمی کاربردی و فنی حرفه ای« 

نماینده دارد و آنجا نیازها را به دانشگاه های انتقال می دهد و 
تلاش دارد این فاصله را به حداقل رساند و غالبا جنبه آگاهی 
رســانی دارد، امــا اینکه خــود اتاق مســتقیم در بحث آموزش 
دادن نقش داشــته باشد چنین نیست و این آموزش از طریق 

موسسات مربوطه و اتحادیه ها انجام می شود.
غلامی پور در پاســخ به این ســوال که نفوذ جامــع آموزش در 
اصناف چه پیامدهای مثبتی برای صنف خواهد داشت، گفت: 
قطعا بهره وری بــالا می رود و هدررفت منابع کمتر می شــود. 
منشــا همه مشکلات کشور مربوط به کاستی ها در حوزه تولید 
اســت و در صورتــی که آموزش هــا نفوذ کند قطعــا واحدهای 

تولیدی صنفی کشور هم افزایش می یابند.
وی افــزود: در حــال حاضــر حــدود نیمــی از واحدهای کشــور 
واحدهای توزیعی هســتند و افزایــش واحدهای توزیعی روند 
سریعتری نسبت به واحدهای تولید دارند. این موضوع بسیار 
مهمی است چون نیروی کار کافی در حوزه تولید نداریم و اگر 
نیروی کار باشد مطمئنا از منابع به نحو احسن استفاده می شود 
و هزینه های تمام شده پایین می آید و کیفیت کار بالا می رود.

نخستین فرمانده بسیج گروه 
سرمایه گذاری غدیر منصوب شد

بــا حکــم فرمانــده مرکــز مقاومــت بســیج وزارت دفــاع، عبــاس 
صادق مالواجرد به عنوان نخســتین فرمانده بســیج گروه ســرمایه 

گذاری غدیر منصوب شد.
بــه گزارش روابــط عمومی گروه ســرمایه گذاری غدیــر  و به نقل از 
روابــط عمومــی مرکــز مقاومت بســیج وزارت دفــاع؛ طی حکمی 
از ســوی دکتــر »حجــت الله قدیری« مشــاور وزیــر و فرمانــده مرکز 
مســلح،  نیروهــای  پشــتیبانی  و  دفــاع  وزارت  بســیج  مقاومــت 
»عبــاس صادق مالواجــرد« بــه عنــوان نخســتین فرمانــده پایگاه 
 مقاومت نجف اشــرف بسیج گروه ســرمایه گذاری غدیر معرفی و 

منصوب شد.
بر اســاس این گــزارش؛ آئیــن معارفه نخســتین فرمانــده قرارگاه 
مقاومت بســیج نجف اشــرف گروه ســرمایه گذاری غدیر با حضور 
دکتــر »حجت الله قدیری« مشــاور وزیــر و فرمانــده مرکز مقاومت 
بســیج وزارت دفــاع و پشــتیبانی نیروهای مســلح، دکتــر »مهدی 
عبــوری« مدیــر عامــل گــروه ســرمایه گــذاری غدیــر و جمعــی از 
مســئولان، معاونــان مرکــز مقاومــت بســیج وزارت دفــاع و گــروه 

سرمایه گذاری غدیر برگزار شد.
در پایان این مراسم دفتر پایگاه مقاومت نجف اشرف بسیج گروه 
ســرمایه گذاری غدیر توســط فرمانده مرکز مقاومت بسیج وزارت 

دفاع و مدیرعامل گروه سرمایه گذاری غدیر افتتاح شد.

عضو هیئت مدیره بانک ملی ایران تاکید کرد؛
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مدیر امور بانكداری شركتی و توسعه كسب و 
كار بانك صنعت و معدن خبر داد؛

 انتشار اوراق گواهی سپرده عام 
بانك با نرخ سود 5/21 درصد

    مصطفی راستی فر اظهار داشت: اوراق گواهی سپرده عام 
این بانک از تیرماه سال جاری با نرخ سود علی الحساب 

5/2۱ درصد به صورت سالانه منتشر شده است.
به گــزارش روابط عمومــی بانک صنعــت و معدن، وی 
عنوان داشــت: مدت این گواهی، یک ســال از تاریخ انتشــار تعیین شده 

توسط بانک مرکزی در سامانه سیما می باشد.
وی افــزود: بازفــروش گواهــی از محــل اوراق بازخریدی در بــازار پول تا 
ســقف اوراق فــروش رفتــه و تــا تاریخ سررســید مربوط، بلامانــع بوده و 
رعایت نرخ های ابلاغی از ســوی بانک مرکــزی در بازفروش نیز الزامی 

می باشد.
مدیر امور بانکداری شــرکتی و توسعه کســب و کار این بانک اعلام کرد: 
فروش این اوراق توسط شعب نقشی اساسی در تجهیز منابع بانک، به 
ویژه در استان های محروم ایفا نموده و به توسعه متوازن مناطق کشور 

کمک خواهد کرد. 
وی در پایان ابراز امیدواری کرد که مشــتریان این بانک، هم در راســتای 
دسترسی به یک فرصت سرمایه گذاری مطمئن و هم در راستای ایفای 
مسئولیت اجتماعی خود در حمایت از بخش صنعت و معدن و حفظ 

تعامل مناسب با بانک، نسبت به خرید این اوراق اقدام نمایند.

در چهار محال و بختیاری رقم خورد؛
کسب رتبه برتر بانک مسکن در 

جشنواره شهید رجایی
    بانک مسکن استان چهارمحال و بختیاری، رتبه برتر جشنواره 
شــهید رجایــی را در بین شــهرداری ها و دســتگاه های اجرایی  

استان کسب کرد و مورد تقدیر مقامات استانی قرار گرفت.
بــه گــزارش پایــگاه خبــری بانــک مســکن-هیبنا؛ در همیــن 
خصوص طی مراسمی که با حضور استاندار چهارمحال و بختیاری، معاونت 
هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری، رییس سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی استان و جمعی از مدیران کل برگزار شد، از بانک مسکن به دلیل 

کسب رتبه برتر در بین دستگاه اجرایی استان تجلیل به عمل آمد.
غلامعلی حیدری، استاندار چهارمحال و بختیاری در مراسم تجلیل از فریبرز 
معصومی، مدیر شــعب بانک مســکن اســتان؛ با بیان این مطلب که نیروی 
انسانی کارآمد و نخبگان جامعه در توسعه کشور نقش آفرینی می کنند؛ گفت: 
شناسایی نیروی انسانی شایسته و رشد و ارتقای آنان باعث تحول در کشور می 

شود.
وی تاکید کرد: مدیران دســتگاه های اجرایی چهارمحال و بختیاری برای رفع 

مشکلات مردم تلاش بسیار کردند و این جای تقدیر دارد.
گفتنــی اســت؛ بــر اســاس مــواد ۸۱ و ۸2 قانــون مدیریــت خدمات کشــوری، 
دســتگاه های اجرایی هرســاله در خصوص عملکرد سالانه خود در چارچوب 
معیارها و شاخص های سازمان اداری و استخدامی کشور در ۶ گروه زیربنایی 
و توسعه زیرساخت، عمومی، امنیتی و قضایی، تولیدی و خدماتی، فرهنگی، 
علمی آموزشی، سلامت و رفاه اجتماعی و اقتصادی و مالی ارزیابی شده و در 
جشــنواره شهید رجایی از ســازمان های برتر تجلیل می شود که بر این اساس 
بانک مســکن اســتان چهارمحال و بختیاری رتبه برتر را در بین دستگاه های 

اجرایی و بانک های چهارمحال و بختیاری کسب کرد.

»پرویز خوشكلام خسروشاهی« 
رییس بیمه مركزی شد

      حکم ریاســت کلی پرویز خوشــکلام خسروشاهی از سوی 
وزیر امور اقتصادی و دارایی ابلاغ شد.

به گزارش اداره کل روابط عمومی بیمه مرکزی در حکم 
دکتــر عبدالناصــر همتی به ســوابق و تجــارب موثر پرویز 

خوشکلام خسروشاهی تاکید شده است.
بــر اســاس این گزارش، اهداف ســند چشــم انــداز و سیاســت های کلی 
مقــام معظم رهبری )مدظله العالــی( و همچنین قانون برنامه هفتم 
پیشرفت با رعایت منشــور اخلاقی کارگزاران دولت چهاردهم از جمله 

ماموریت های رئیس کل بیمه مرکزی به شمار می آید.
دکتر عبدالناصر همتی در این حکم از رئیس کل بیمه مرکزی خواسته تا 
در راستای تحقق اهداف دولت و حل مشکلات صنعت بیمه، مجدانه 

تلاش کند.
شایان ذکر است که حکم یادشده به استناد مصوبه هیات وزیران، صادر 

و به پرویز خوشکلام خسروشاهی ابلاغ شده است.

افتتاح ساختمان جدید سرپرستی 
بیمه کوثر استان خراسان جنوبی

        همزمان با ایام مبارک ماه ربیع الاول و آغاز هفته وحدت 
در مراســمی با حضور مدیرکل سازمان تامین اجتماعی 
نیروهای مســلح خراســان جنوبی، رؤســای کانــون های 
بازنشستگان، مدیران سازمان های مختلف و مدیرعامل 
بیمه کوثر و همچنین جمعی از معاونان و مدیران ستادی و سرپرستی 
استان خراسان جنوبی، ساختمان جدید سرپرستی بیمه کوثر این استان 

افتتاح شد. 
دکتر آقادادی ضمن تبریک اعیاد ماه ربیع الاول، افتتاح ساختمان های 
جدید مراکز اســتان را از برنامه های شــرکت در راستای بهبود وضعیت 
ســاختمان های فعلی و توســعه زیرســاخت ها و برندســازی بیمه کوثر 
برشــمرد و افزود: بیمه کوثر ضمن توانمندسازی و توسعه کمی و کیفی 
منابع انسانی و مدیریت ریسک و ترکیب مناسب فروش و ارائه خدمات 
غیرحضــوری، به دسترســی ســریعتر در ارائــه خدمات خــود در محیط 
فیزیکی با چینش و دکوراســیون و امکانات مناســب که باعث شادابی و 
افزایش کیفیت زندگی همکاران و رضایت بیشتر ذی نفعان گرامی می 

شود توجه دارد.

گزارش نبض بورس از فعالیت 
مردادماه بانک پاسارگاد

      بانک پاسارگاد در گزارش فعالیت ماهانه امردادماه ۱4۰۳ 
در کــدال، رقــم درآمــد محقــق شــده را معــادل ۹۳۰۸ 
میلیارد تومان در بازه زمانی یک ماهه منتشر کرده است.
به گزارش بخش تحلیلی نبض بورس، بانک پاسارگاد با 
نماد "وپاســار" در گزارش ماهانه منتهی به ۳۱امردادماه۱4۰۳ در کدال، 
ارقامی مربوط به میزان درآمد تســهیلات اعطایی، درآمد اوراق بدهی، 

درآمد سپرده گذاری و درآمد کارمزد را ارائه می کند. 
بر اســاس این گزارش، درآمد محقق شــده بانک پاسارگاد از گزینه های 
مذکــور در مــاه امــرداد بیش از ۹ هــزار میلیارد تومان بوده که بیشــترین 

سهم درآمدی به تسهیلات اعطایی اختصاص دارد. 
درآمد تسهیلات اعطایی بانک پاسارگاد در ماه امرداد نزدیک به ۹ هزار 
میلیارد تومان بوده که نســبت به ماه قبل آن از رشد درآمدی برخوردار 
بــوده اســت. این تســهیلات اعطایی شــامل فــروش اقســاطی، جعاله، 
مرابحــه، اجاره به شــرط تملیک، مضاربه، مشــارکت مدنی، بدهکاران 
بابــت اعتبــارات اســنادی، تســهیلات ارزی و غیــره بــوده که تســهیلات 
مرابحه، فروش اقســاطی و تســهیلات ارزی به ترتیب بیشــترین میزان 
درآمــدی را بــرای بانــک پاســارگاد از درآمد تســهیلات اعطایی به ثبت 
رســانده اســت.  درآمــد کارمزد در ماه امــرداد نیز برای ایــن بانک 4۸۳ 
میلیــارد تومــان بوده اســت، همچنیــن درآمــد اوراق بدهی نیــز در ماه 

امرداد ۹4  میلیارد تومان گزارش می شود.

مدیرعامل بانک صادرات ایران تاکید کرد؛

لزوم نگاه مبتنی بر واقعیت به شبکه بانکی
محســن ســیفی، مدیرعامــل بانــک صــادرات ایــران گفــت: 
نقدینگی یکی از چالش های اصلی کشور و عامل تورم است؛ 
بخش عمــده ای از تورم هــم پدیده ای پولی اســت که کنترل 

نقدینگی می تواند به کنترل تورم کمک کند.

بــه گــزارش روابط عمومــی بانــک صــادرات ایران بــه نقل از 
خبرگــزاری برنــا، محســن ســیفی بــا اشــاره بــه اینکه یکــی از 
چالش های اصلی کشــور، تورم اســت، گفــت: نقدینگی یکی 
از عوامــل اصلــی ایجــاد تورم به شــمار مــی رود، زیــرا بخش 
عمــده ای از تــورم، پدیــده ای پولــی اســت. بنابرایــن، کنتــرل 
نقدینگی می تواند به طور قابل توجهی به کنترل تورم کمک 

کند.
وی افــزود: بــا این حال، میــزان نقدینگی موجــود در اقتصاد 
ایــران نیز قابل توجه اســت و به نظر می رســد گام دوم بانک 
مرکــزی باید هدایت این نقدینگی به ســمت تولید و تقویت 
عرضه باشــد تا ناترازی بین عرضــه و تقاضا در اقتصاد ایران 
که به واسطه خلق نقدینگی به وجود آمده است، جبران شود 

و به فضای ثبات دست یابیم.
ســیفی خاطرنشــان کــرد: مشــکل اصلــی در اقتصــاد ایران، 
حجــم بــالای تقاضــای نقدینگــی اســت و توقعــات مــردم، 
دولت و حاکمیت از بانک ها به طور کلی نادرســت اســت. ما 
می خواهیم تمام تعهدات دولت و برخی مسائل اجتماعی 

را با منابع شبکه بانکی حل کنیم.
وی تصریح کرد: اولین گام در راســتای هدفمند کردن برخی 
از تســهیلات و اصلاح ناتــرازی و نقدینگی در اقتصــاد ایران، 
اصــلاح و مدیریــت درســت توقعــات از بانک هــا و تأمیــن 
مالــی اســت. به عنوان مثال، بخشــی از تســهیلات تکلیفی و 
تبصره هایی که در قانون بودجه پیش بینی شده، بار سنگینی 

از ناترازی بودجه خانوار را بر دوش بانک ها می گذارد.
این مقام ارشــد بانکی تاکیــد کرد: یکی از تغییرات مهمی که 
بایــد در ســاختار حاکمیت پولی ایران رخ دهد، این اســت که 
نگاه و توقع ما از شبکه بانکی باید متناسب با واقعیت های آن 
باشد. باید انتظارات ما از تأمین مالی و موضوعات مختلف، 

از جملــه تســهیلات تکلیفــی و تبصره هــا، با آنچه در شــبکه 
بانکی وجود دارد، همخوانی داشته باشد.

وی ادامه داد: نکته دوم این است که باید فرهنگ سازی برای 
تأمین مالی غیر نقدی را در این مسیر تقویت کنیم که شامل 
فرهنگ ســازی در زمینــه زنجیره تأمین و تعهداتی اســت که 

بعداً منجر به تبدیل به تسهیلات نشوند.
سیفی یادآور شد: اگر بتوانیم در ساختار حاکمیت پولی ایران 
ابزار هــای جدید و جذاب تری ایجاد کنیم، می توانیم بخشــی 
از تســهیلات را بــه ســمت مصــرف صحیــح هدایــت کنیم و 

همچنین ناترازی شبکه بانکی را جبران کنیم که در نهایت به 
کنترل تورم در اقتصاد ایران منجر خواهد شد.

مدیرعامــل بانــک صادرات ایران بیان داشــت: حل مســئله 
ناتــرازی بانک هــا ابزار هــای مختلفــی دارد که فراتــر از بانک 
مرکزی و حتی دولت باید به آن پرداخته شود. کنترل ترازنامه 
یکی از این ابزارهاســت که اقدام درســتی بوده، اما اگر در کنار 
سایر ابزار ها از آن استفاده نشود، ممکن است نارضایتی هایی 
در شــبکه بانکی و جامعه نســبت به بانک مرکزی و بانک ها 
ایجاد کند. به طور کلی، به نظر می رســد بایــد از تمام ابزار ها 

برای رفع ناترازی شبکه بانکی استفاده کنیم.
این مقام ارشد بانکی با بیان اینکه یکی از جدی ترین ابزار هایی 
که بانک مرکزی و شــبکه بانکی کشــور باید در ســال های آتی 
برای مقابله با ناترازی به آن توجه کنند، استفاده از ابزار های 
تأمین مالی غیرنقدی و مدل های زنجیره تأمین است، گفت: 
جذاب کردن این ابزارها، طراحی ابزار های مناسب و تسهیل 
این موضوعات برای مصرف کنندگان، تولیدکنندگان و شبکه 

بانکی ضروری است.
سیفی تاکید کرد: اگر نیاز باشد، باید در بازار سرمایه نیز از این 
ابزار ها استفاده شود. تعامل با بازار سرمایه یکی از مهم ترین 
موضوعاتی اســت که در دوره آتی حکمرانی پولی باید به آن 

پرداخته شود.
وی افزود: بانک مرکزی یکی از نهاد ها و ارکان اصلی است که 
باید به این مسئله بپردازد، اما سایر نهاد ها نیز باید در کنار آن 
وارد عمل شــوند. مردم باید بپذیرند که یکی از عوامل جدی 
ایجــاد ناترازی، تســهیلات و خلق نقدینگی اســت و موضوع 
نقدینگی در اقتصاد ایران، مبنای اصلی شــکل گیری تورم به 

شمار می رود.
مدیرعامل بانک صادرات ایران ادامه داد: تولیدکنندگان نیز 
باید این واقعیــت را درک کرده و ابزار تأمین مالی غیرنقدی 
را بــر نقدینه خواهی ترجیح دهند. همچنین، مردم باید ابزار 
غیرنقدی را در تســهیلات ازدواج از تولیدکنندگان بپذیرند تا 
حجــم نقدینه خواهی کاهــش یابد. در کنار این مــوارد، بانک 
مرکزی نیز باید مدل ها و الگو هایی که به کار می برد را توسعه 

دهد.
وی در پایان با بیان اینکه تلاش کردیم تا نگاه بانک صادرات 
ایران را به ارائه خدمات مدرن به طور جدی تری پیگیری کنیم 
و حرکت تحولی بانک صادرات ایران از حوزه بانکداری سنتی 
به مدرن را با شــتاب بیشــتری بــه جریان بیندازیــم گفت: در 
ســال جاری برات الکترونیک و سفته الکترونیک را به چرخه 
خدمات بانک صادرات ایران اضافه کردیم که هر یک از این 
خدمات به نوبه خود مورد استقبال مشتریان بانک صادرات  

ایران قرار گرفته اند.

وام

بانــک پارســیان در راســتای عمل به تعهــدات و تکالیف 
قانونــی، طی 5  ماهه ســال جاری 22 هــزار و 2۰۰ میلیارد 
ریــال تســهیلات قرض الحســنه در بخش هــای ازدواج، 
فرزندآوری، اشتغال زایی، مسکن محرومین، خودرو بنیاد 
شــهید و امور ایثارگران و ضروری بــه متقاضیان از طریق 
صنــدوق قرض الحســنه بانــک پارســیان پرداخــت کرده 

است.
ایــن بانک کــه در زمره بانک های برتــر در زمینه پرداخت 
تســهیلات ازدواج و فرزند آوری اســت از ابتدای امسال تا 
پایان مردادماه ۱4۰۳، در راستای تحکیم بنیان خانواده و 
کمک به تشکیل آن و تسهیل ازدواج جوانان، با پرداخت 
بیــش از ۱۱ هزار میلیــارد ریال تســهیلات ازدواج، ۳،۳46 
جــوان ایرانی را به خانه بخت فرســتاد و به  منظور اجرای 
قانــون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت و رفع موانع 

و دغدغــه معیشــتی خانواده هــا در فرزنــدآوری، تعــداد 
5،5۷۷ فقره وام فرزندآوری به مبلغ 4،256 میلیارد ریال 

پرداخت کرد.
همچنین این بانک در راستای توسعه عدالت اجتماعی 
و ارتقــای رفاه و امنیت اقتصادی اقشــار جامعه و با توجه 
بــه اهمیت توســعه اشــتغال زایی و کاهش نــرخ بیکاری 
در روســتاها و مناطق کم برخوردار در مدت یادشــده این 
بانــک بیــش از 52۱ میلیارد ریال تســهیلات اشــتغال به 
مشمولان طرح اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت و 
افراد معرفی شــده از کمیته امداد امام خمینی )ره( ارائه 

داده است.
تأمین نیازهای مسکن نیازمندان و محرومان نیز همواره 
در دســتور کار صندوق قرض الحسنه بانک پارسیان بوده 
اســت کــه در مــدت یادشــده بانک پارســیان بالــغ  بر ۸۷ 

میلیارد ریال وام قرض الحســنه تعمیر/ودیعه مسکن به 
مددجویــان کمیته امــداد امام خمینی )ره( و بهزیســتی 

پرداخت کرده است.
ایــن بانک در راســتای حمایــت از خانواده معزز شــهدا و 
ایثارگــران نیــز در مدت یاد شــده مبلغ ۳۷ میلیــارد ریال 

تسهیلات خودرو پرداخت کرده است.
همچنیــن بانــک پارســیان بــه  منظــور تأمیــن نیازهــای 
تســهیلات قرض الحســنه ضروری و درمان نیازمندان در 
مدت یاد شــده، تعــداد 6،۸45 فقره تســهیلات به مبلغ 
بیش از 6،2۳۸ میلیارد ریال به متقاضیان پرداخت شده 

است.
گفتنی اســت بانک پارســیان به عنوان یکــی از بانک های 
پیشرو در توسعه اقتصادی و ایجاد رفاه در جامعه، علاوه 
بــر مشــارکت در تأمین مالــی طرح هــای کلان اقتصادی 

کشــور همــواره تــلاش کرده اســت با پرداخت تســهیلات 
قرض الحســنه موردنیــاز بتوانــد در بهبــود و کمــک بــه 
نیازمندان کشــور نقش آفرینی کند. در همین راســتا، این 
بانک با هدف گســترش فرهنگ قرض الحســنه و احیای 
درســت مبانی اقتصاد  اســلامی در نظام بانکــداری ایران 
و همچنین نقش آفرینی مؤثرتر در حوزه مســئولیت های 
اجتماعی خود، اقدام به تأسیس صندوق قرض الحسنه 

کرد.
صندوق قرض الحســنه این بانک با اهداف خیرخواهانه 
و بــا نیت تأمین نقدینگــی و رفع نیازهای ضروری اقشــار 
آســیب پذیر و بــا دو رســالت اساســی؛ توســعه عدالــت 
اجتماعی و محرومیت زدایی در بانک پارسیان راه اندازی 
گردید که در راســتای حرکت به ســوی عملیات بانکداری 

اسلامی قدم برمی دارد.

وام ازدواج و فرزند آوری در صدر تسهیلات بانک پارسیان

بــا امضــای تفاهمنامــه میان بانــک ملت و 
صندوق تضمین اشــتغال امداد امام )ره(، 
ســرعت پرداخت تســهیلات به مددجویان 

کمیته امداد ســرعت بیشتری می گیرد.
بــه گــزارش روابــط عمومــی بانــک ملــت، 
فرشــید فــرخ نــژاد مدیرعامــل ایــن بانــک 
در آییــن امضــای تفاهمنامــه بــا صنــدوق 
تضمین اشــتغال امداد امــام خمینی)ره(، 
با تبریک هفته وحدت و میلاد پیامبر)ص( 
و امــام جعفــر صــادق )ع(، امضــای ایــن 
تفاهمنامــه را موجــب تســریع در اعطــای 
یعنــی  هــدف  جامعــه  بــه  تســهیلات 
امــداد  کمیتــه  نجیــب  بســیار  مددجویــان 
خوانــد و گفت: بانک ملــت افتخار می کند 
در حوزه های مختلف در خدمت مجموعه 

کمیته امداد باشد. 
فرخ نژاد با مطلوب ارزیابی کردن عملکرد 
بانــک ملت در ســال هــای ۱4۰۱ و ۱4۰2 در 
پرداخــت تســهیلات بــه مددجویــان، ابراز 
امیدواری کرد با افزایش سطح همکاری ها 
میان این بانک و شرکت های زیر مجموعه 
کمیته امداد، تا پایان ســال شــاهد عملکرد 

مطلوب و تاثیرگذاری در این حوزه باشــیم.
مدیرعامــل بانــک ملــت بــا تاکیــد برلــزوم 
بــه  خدمــت  ارائــه  و  تعهــدات  بــه  عمــل 
معرفی شــدگان صندوق تضمین اشــتغال 
، برنامــه ریــزی بــرای تحقــق ۱۰۰ درصدی 
ســرمایه  همــت  بــا  را  وظایــف  و  تکالیــف 
انســانی توانمنــد بانــک تا پایان ســال قابل 
انجــام دانســت و از بخــش هــای ذیربط در 
بانک خواســت تا زمینه را بــرای تحقق این 

هدف فراهم کنند.
وی توانمنــد ســازی مددجویــان در کمیتــه 
امداد را بســیار ارزشــمند دانست و از آن به 
عنــوان نقطــه عطفــی در کمیتــه امــداد یاد 
کــرد که باعث ایجاد انگیزه و تســریع در کار 

همکاران می شود.
مرتضــی بختیاری، مدیرعامل کمیته امداد 
امــام خمینــی )ره( نیــز در ایــن مراســم بــا 
قدردانــی از حســن دیــدگاه مدیریــت عالی 
بانــک ملــت نســبت بــه مجموعــه کمیتــه 
امداد اظهار داشــت: بانک ملت در تبصره 
۱۳ و تبصــره 2 و صندوق تضمین اشــتغال 
و پرداخــت تســهیلات به بانوان سرپرســت 

خانوار همواره پیشگام بوده است.
وی با اشــاره به تصویب اساسنامه صندوق 
در مجلــس و دولــت و تعییــن بودجه آن از 
ســوی دولت، طرح هــای اشــتغال معرفی 
شــده از ســوی صنــدوق را بســیار ارزشــمند 
خوانــد و باعــث خودکفاشــدن مددجویــان 

کمیته امداد دانست.
مدیرعامــل  قریشــی،  حمیدرضــا  ســید 
صنــدوق تضمیــن اشــتغال کمیتــه امــداد 
امــام)ره( نیز پیگیــری ایــن تفاهمنامه را از 
طــرف بانــک ملت به فــال نیک دانســت و 
اظهــار داشــت: صنــدوق به تعهــدات خود 
و  بــود  پایبنــد خواهــد  تفاهمنامــه  ایــن  در 
تســهیلات  پرداخــت  در  تســریع  خواســتار 
بــه معرفی شــدگان و بــه حداقل رســاندن 

بوروکراسی اداری شد.
بازپرداخــت  تفاهمنامــه،  ایــن  براســاس 
تســهیلات خــرد اشــتغال پرداختــی بانــک 
ملــت بــه اشــخاص حقیقــی معرفی شــده 
از ســوی کمیته امــداد امام خمینــی )ره( از 
ســوی صندوق تضمیــن اشــتغال تضمین 

شده است. 

در دستور کار بانک ملت قرار گرفت؛

 پرداخت تسهیلات اشتغال زایی
کمیته امداد امام )ره(

تسهیلات

عضو هیئت مدیره بانک ملی ایران تاکید کرد؛
لزوم تسریع در تدوین و اجرای برنامه 

جامع فناوری اطلاعات

فناوری

چهاردهمین جلسه کمیته عالی فناوری اطلاعات با بررسی هشت دستور جلسه به 
ریاست محمد نجف زاده عضو هیات مدیره برگزار شد.

بــه گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، جلســه کمیته عالــی  فناوری اطلاعات 
جهت ارائه برنامه کلان بانک در حوزه فناوری اطلاعات مصوب هیات مدیره، ارائه 
نقشــه راه فناوری اطلاعات منطبق بر اســتراتژیک و اهداف بانک، بررسی پیشنهاد 
تشــکیل کارگــروه فرعی کمیته عالی فنــاوری اطلاعات در حوزه پیگیــری امور پروژه 

حداقل الزامات ریسک فناوری اطلاعات و... برگزار شد. 
در این نشست نجف زاده با اشاره به اهمیت موضوع فناوری اطلاعات در حفظ توان 
رقابتی بانک و لزوم تسریع در تدوین و اجرای برنامه جامع پنج ساله در حوزه فناوری 
اطلاعات گفت: در محیط پویا و شدیدا رقابتي نظام بانکی کشور، فناوري اطلاعات 
توانســته اســت به یکی از ارکان اصلي و مهم صنعت تبدیل شــود و جایگاه خود را 
تا رســیدن به یک ســرمایه اســتراتژیک ارتقاء دهد. فناوري اطلاعــات مي تواند یک 
سازمان را به سمت نوآوري، افزایش بهره وري و تولید ارزش براي مشتریان هدایت 
کنــد و بــه عنوان یک مزیــت رقابتي مطرح باشــد. لذا با توجه بــه اهمیت بي بدیل 
فناوري اطلاعات، بدیهي است که بکارگیري موثر آن، مسائل و چالش هاي متعددي 
را به دنبال خواهد داشت که یکي از مهمترین آن چالش ها، میزان و نحوه همسویي 
فناوري اطلاعات با چشــم انداز و اهداف استراتژیک بانک است. لذا تا زمان تدوین 
برنامه و اهداف اســتراتژیک جدید ، پیشــبرد پروژه ها و فعالیت هــای حوزه فناوری 
اطلاعات  با مقاصد و مضامین اســتراتژیک قبلی بلامانع اســت اما ضروری اســت 
علاوه بر تدوین برنامه پنج ســاله، برنامه های کوتاه مدت و یک ســاله نیز طراحی و 

تنظیم شود تا کارایی و اثربخشی اقدامات حفظ شود. 
در ادامــه این جلســه حمیدرضــا مختاریــان، عضو هیــات عامل و معــاون فناوری 
اطلاعات و شبکه ارتباطات نیز ضمن ارائه برنامه جامع پنج ساله فناوری اطلاعات 
تصریح کرد: کارگروه های لازم برای نقشه راه فناوری اطلاعات منطبق با استراتژی و 
اهداف بانک تشکیل شده است و متدولوژی ها و برنامه زمان بندی و بودجه بندی ها 

و...قابل ارائه هستند اما خروجی آن تا پایان سال جاری زمان خواهد برد.

بانــک آینده طی تفاهم نامه ای  بــا معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری و در راستای حمایت 
از تولیــد و دانــش فنــی اشــتغال آفرین و هم چنیــن حفــظ 
محیط زیســت، جلوگیری از آلودگی هــوا و کاهش هزینه های 
انــرژی،  در ایجــاد نیــروگاه خورشــیدی در اســتان هرمــزگان، 

مشارکت نمود.
به گــزارش روابط عمومــی بانک آینــده؛ فاز نخســت نیروگاه 
شهرســتان  فارغــان  منطقــه  در  مگاواتــی   ۱۳ خورشــیدی 
حاجی آبــاد اســتان هرمزگان بــه ظرفیت ۱۰ مگاوات توســط 
شــرکت تعمیر گســتر آنامیس و با مشــارکت بانــک آینده در 

مساحت ۱4.۳ هکتار به بهره برداری رسید.
مقدمــات اجرایــی این نیروگاه از ســال ۱4۰۱ آغــاز گردید و در 
دوره احــداث آن، به طور میانگین روزانه ۱۰۰ نفر مشــغول به 

کار بودند و طی دوره بهره برداری برای حداقل ۱5 نفر  نیروی 
کار در محل نیروگاه، اشــتغال زایی شــده است. تولید سالیانه 
این نیروگاه بیــش از 2۱.2۳ میلیون کیلووات ســاعت خواهد 
بــود که در فصل پیک مصرف برق، کمک شــایانی به شــبکه 

برق استان هرمزگان خواهد شد.
بانک آینده به منظور حمایت از شــرکت های دانش بنیان و با 
پرداخت تسهیلات موردنیاز در کوتاه ترین زمان ممکن، طی 
تعامــل و مشــارکت در طرح شــرکت تعمیرگســتر آنامیس، 
ضمــن توســعه و تقویــت تــوان تولید نیــروی الکتریســته در 
کشــور، بــا بهره گیــری از انــرژی تجدیدپذیــر نور خورشــید در 
کاهش آلودگی زیســت محیطی ناشی از سوخت های فسیلی 
و توســعه رشــد اقتصــادی، نقش مؤثــری را ایفا کرده اســت. 
مــواردی هم چــون: کاهــش آلودگی هــوا، مبارزه بــا گرمایش 

جهانی، کاهش نگرانی ناشی از کمبود منابع و بهبود سلامت 
جهانی، تنها برخی از فواید و تأثیرات مثبت استفاده از انرژی 

خورشیدی بر سلامتی و محیط زیست است.
بــر همین اســاس، بــا بهره بــرداری از این نیــروگاه، ســالانه از 
انتشــار ۱۷.۸25 تــن آلاینده هــای زیســت محیطی جلوگیری 
شــده و باعث صرفه جویی 5.6۸۳ مترمکعب آب در فرآیند 
تولید برق می شــود. با بهره برداری از این نیروگاه خورشیدی 
به ظرفیت ۱۳ مگاوات، سهم استان هرمزگان نیز به بیش از 

۳5 مگاوات رسیده است.
گفتنی اســت؛ بانــک آینده همواره تلاش داشــته اســت تا در 
راســتای عمــل بــه مســئولیت اجتماعی خــود در طرح هــای 
توســعه  ملی، مرتبط با حوزه های علمی و دانش بنیان نقش 

مؤثری ایفا نماید.

در راستای ایفای مسئولیت اجتماعی صورت گرفت؛

بهره برداری از نیروگاه خورشیدی هرمزگان با مشارکت بانک آینده



مدیرکل راه و شهرسازی خراسان شمالی خبر داد؛
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نوسازی
سرپرســت مرکــز ارتباطــات و اطلاع رســانی وزارت 
راه و شهرسازی از ارتقای استراتژی ارتباط مردمی 
از ۱۱۰۰  بــه بیــش  وزارت راه وشهرســازی و پاســخ 
درخواســت در عمــر یک ماهــه دولــت چهاردهم 
خبــر داد و گفــت: بزرگترین جامعــه مخاطب این 
وزارتخانــه مردم هســتند و ما باید پاســخگوی آنها 

باشیم.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  خبــرگار  گــزارش  بــه 
شهرســازی، »نســرین وزیــری«، سرپرســت مرکــز 
ارتباطات و اطلاع رســانی وزارت راه و شهرســازی، 

مردمــی  ارتباطــات  نماینــدگان  بــا  جلســه ای  در 
ادارات  و  هــا  شــرکت  ســازمان ها،  روابط عمومــی 
کل راه و شهرســازی اســتان ها اظهــار کــرد: عنــوان 
راه  وزارت  در  اطلاع رســانی«  و  ارتباطــات  »مرکــز 
و شهرســازی کــه »ارتباطــات« را مقــدم بر »اطلاع 
نقشــه  نشــان دهنده  گنجانــده؛  رســانی« در خــود 
راه ماســت. از ایــن رو بــا درک صحیــح از مفهــوم 
»ارتباطات« باید در جهت ارتقای آن کوشا باشیم.
شهرســازی  و  راه  وزارت  اینکــه  بــه  اشــاره  بــا  وی 
دیگــر  میــان  در  را  مردمــی  مخاطــب  بیشــترین 

و  انتظــارات  افــزود:  دارد؛  دولتــی  دســتگاه های 
مطالبات انباشــته شده متعددی از سوی مردم در 
حیطــه وظایف وزارت راه و شهرســازی وجود دارد 

که نیازمند پاسخگویی به موقع و صحیح است.
سرپرســت مرکــز ارتباطــات و اطلاع رســانی وزارت 
راه و شهرســازی با اشــاره به اینکه در زمان تصدی 
وزیر راه و شهرســازی دولت چهاردهــم )از ابتدای 
از ۱۳۰۰ درخواســت  بیــش  از میــان  شــهریورماه( 
مردمــی بــه بیــش از ۱۱۰۰ مــورد پاســخ داده شــده 
اســت؛ گفت: این رکورد خوبی است که جای تقدیر 

و البته قابلیت ارتقا نیز دارد.
وی بــر ضــرورت پاســخگویی هرچــه دقیق تــر بــه 
ســوالات مردمی تاکیــد و اظهار کــرد: امیدواریم با 
ارتقــای فنی ســامانه های پاســخگویی به ســوالات 
مردمــی، اجــرای این فرایند رشــد چشــمگیری در 

حوزه پاسخگویی به مردم داشته باشد.
در ادامه این جلسه، نحوه استفاده از سامانه جدید 
پاســخگویی ارتباط مردمی وزارت راه و شهرسازی 
به کاربران آموزش داده شــد تا فرایند پاســخگویی 

بیش از پیش تسریع شود.

نمایندگان امور مجامع شــرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران در راســتای اجرای مصوبات جلســات مجامع شــرکت، در 
نشستی با همفکری و تبادل نظر، راهکارهای اجرای تکالیف قانونی و مصوبات جلسات مجامع شرکت فرودگاه ها را بررسی 

کرد و پیش نویس مصوبات مجمع عمومی شرکت در سال ۱۴۰2 تدوین شد.
 همچنین در این نشست بنا بر دستور »رضا نخجوانی«، معاون وزیر و مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران بر 
ضرورت تسریع در اتخاذ تصمیم اعضای مجمع در تمهید مقدمات لازم در ایفای تعهدات تکلیفی نهادهای قانونی شرکت 

فرودگاه ها، تاکید و پیش نویس مصوبات مجمع عمومی شرکت در سال ۱۴۰2 تدوین شد.

مدیرعامل شرکت مادر تخصصی ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل خبر داد؛

پیشرفت فیزیکی ۷۱ درصدی راه آهن چابهار-زاهدان

مدیرکل راه و شهرسازی خراسان شمالی گفت: 
استان خراســان شمالی 2۵ شــهر دارد که از این 
تعــداد ۷ شــهر دارای طــرح مصــوب در حــوزه 
بازآفرینــی شــهری و بافــت فرســوده اســت کــه 
مجموعاْ ۷۷۰ هکتار بافت میانی و ۹۱۱ هکتار هم 

بافت حاشیه نشین شناسایی شده است.
به گــزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی 
)خراســان شــمالی(، کارگاه آموزشــی آشنایی با 
فرایندها و مقررات بازآفرینی شــهری خراســان 
شــمالی با حضــور اســتاندار خراســان شــمالی، 
معــاون هماهنگــی امــور عمرانــی اســتانداری، 
مدیــرکل راه و شهرســازی اســتان، فرمانــداران، 
از  دیگــر  جمعــی  و  داران  بخــش  شــهرداران، 
شــهری  بازآفرینــی  ســتاد  عضــو  کل  مدیــران 
شهرهای استان در محل سالن جلسات شهدای 

دولت استانداری برگزار شد.
»سیدعلی میرکریمی«، مدیرکل راه و شهرسازی 
خراسان شــمالی افزود: آموزش و ترویج فرایند 
قوانین ضوابط و مقررات بازآفرینی در بافت های 
و  کنشــگران  مدیــران  بــرای  شــهری  ناکارآمــد 
ناکارآمــد  و  فرســوده  بافت هــای  ذی نفعــان 
شــهری یکــی از اولویت هــای شــرکت بازآفرینی 
شــهری ایران بــه عنــوان متولی و سیاســت گذار 
در بافت هــای ویژه شــهری اســت و اداره کل راه 
و شهرســازی در اســتان وظیفه این مسئولیت را 

برعهده دارد.
وی اظهــار کــرد: اســتان خراســان شــمالی بیش 
از یــک میلیــون نفــر جمعیــت، ۱۰ شهرســتان و 
2۵ شــهر دارد که از تعداد 2۵ شــهر، ۷ شــهر آن 
دارای طــرح مصوب در حوزه بازآفرینی شــهری 
و بافت فرســوده اســت که مجموعــاً ۷۷۰ هکتار 
بافت میانی و ۹۱۱ هکتار هم بافت حاشیه نشین 
در شــهرهای بجنورد، شیروان و اسفراین، گرمه، 

جاجرم، فاروج، آشخانه شناسایی شده است.
وســعت  مجمــوع  کــرد:  تصریــح  میرکریمــی 
بافت های ناکارآمد حدود ۱۱ درصد مســاحت ۷ 
شهر دارای طرح مصوب کمیسیون ماده ۵ است 
و ۱۹ درصــد از جمعیت شــهرها در این بافت ها 

ساکن هستند.
مدیــرکل راه و شهرســازی خراســان شــمالی در 
ادامــه اضافــه کــرد: موضــوع آمــوزش یکــی از 
مقوله های مهم در امر بازآفرینی شهری است و 
چیــزی که وجود دارد آن اســت که به جای اینکه 
دولــت خــودش وارد مداخله در امــر بازآفرینی 
و  سیاســت گذاری  طریــق  از  می توانــد  شــود 
مشــارکت عمومــی مــردم و دفاتــر، معتمدیــن 
محل حلقه های میانی نسبت به توانمندسازی 

ساکنین و در نهایت نوسازی محلات ورود کند.

سید مسلم سید الحســینی، عضو هیئت مدیره 
شرکت بازآفرینی شهری کشور نیز در این جلسه، 
گفــت: ۱۷۰ هــزار هکتــار بافت ناکارآمد شــهری 
در کشــور وجــود دارد کــه عمــده ایــن بافت های 
بافت هــای  هکتــار  هــزار   ۷۵ حــدود  ناکارآمــد 
فرسوده میانی است که در داخل شهرها هستند.
وی افــزود: مــا اعتقاد داریــم که ایــن بافت های 
ناکارآمد خودش ظرفیت مناســبی بــرای تولید 
مســکن اســت که هم مســکن موجود ارتقا پیدا 
می کنــد هــم نیــازی بــه خدمــات زیربنایــی بــا 
هزینه هــای بالا نــدارد و می تواند ظرفیت جدید 
در حوزه مسکن ایجاد کند و می تواند مزیت های 
بیشتری نسبت به الحاق اراضی به شهرها برای 

ایجاد مسکن داشته باشد.
عضــو هیئت مدیــره شــرکت بازآفرینی شــهری 
کشــور یکی از موضوعات مهــم در امر بازآفرینی 
شــهری را مشــارکت مردم در این امر عنوان کرد 
و گفت: مردم و اهالی محله به عنوان ذی نفعان 
اصلی در احیا و بازآفرینی شــهری هســتند و لذا 
تصمیم گیری ها در خصوص آینده شهر نیز جز 

با مشارکت و همراهی مردم میسر نخواهد بود.
خراســان  اســتاندار  نــژاد،  حســین  محمدرضــا 
شمالی گفت: احیا و بهسازی و نوسازی بافت های 
فرســوده و ناکارآمد شهری از موضوعات مهمی 

است که در استان دنبال می شود.
وی یادآور شــد: بازآفرینی شــهری به عنوان یک 
مصوبه مهم از مجلس هشتم دنبال شد و اکنون 
می توان از تجارب استان های موفق در این زمینه 

استفاده کرد.
مهدی رشیدی، معاون هماهنگی امور عمرانی 
استاندار نیز در این جلسه با اشاره به اهمیت این 
موضوع و برگزاری کارگاه آموزشی با حضور تمام 
کسانی که در حوزه مدیریت شهری نقش دارند، 
گفت: در اســتان خراسان شــمالی بیش از ۱۵۰۰ 
هکتار مساحت بافت فرســوده و ناکارآمد وجود 
دارد که با برگزاری این کارگاه های آموزشی نقش 
دفاتر تسهیل گری و مردم و تعامل بین دولت و 
مردم در جهت ارتقای وضعیت این محدوده ها 

بیشتر می شود.
وی افــزود: در حوزه بافت های ناکارآمد شــهری 
در جلســات شــورای مســکن اقدامــات خوبــی 
انجام شده است که یکی از این اقدامات افزایش 
طبقــات، کاهــش محاســبه پارکینــگ موردنیــاز 
تــا ۷۵ درصــد حــذف بالکــن و تــراس از تراکــم 
ســاختمانی، افزایــش میــزان تجاری بر اســاس 
مســاحت و معبر، مجوز اجــرای دو درب جهت 
تسهیل در آرایش پارکینگ و.... به عنوان مشوق 

در ساخت و ساز است.
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 معاون امور بندری و اقتصادی سازمان
 بنادر و دریانوردی:

حمل و نقلمسکن

سرپرست معاونت مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی:

راهبرد وزارت تامین مسکن دهک های کمتر 
برخوردار است

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان 
کرمانشاه خبر داد؛

افزایش ۵۰۱ درصدی تناژ ترانزیت 
ورودی به پایانه مرزی پرویزخان

سرپرست معاونت مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی 
بر شناســایی متقاضیان واقعی مســکن در طرح نهضت ملی 
مســکن تاکیــد و تصریــح کــرد: راهبــرد مــا شناســایی و تامین 

مســکن برای دهک های کمتر برخوردار جامعه است.
بــه گــزارش پایــگاه خبــری وزارت راه و شهرســازی، نشســت 
آسیب شناســی طرح  نهضت ملی مســکن با حضور مســعود 
بیات منش سرپرســت معاونت مســکن و ســاختمان، ارسلان 
مالکی مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن، شهرام ملکی 
سرپرســت شــرکت عمــران شــهرهای جدیــد، محمــد آیینی 
مدیرعامل شــرکت بازآفرینی شــهری و ســیدعباس حســینی 
مدیرعامــل بانــک مســکن در محــل ســازمان ملــی زمیــن و 

مسکن برگزار شد.
ارســلان مالکــی مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مســکن در 
نشســت آسیب شناســی طرح نهضــت ملی مســکن با حضور 
معاونــان حــوزه مســکن وزارت راه و شهرســازی گفــت: بایــد 
بپذیریم که ما در وزارت راه و شهرسازی متولی بخش مسکن 
هســتیم و این وظیفه ماست که با سیاست گذاری های درست 

در حوزه مسکن رونق ایجاد کنیم.
مالکــی بــا بیان اینکــه در طــرح نهضت ملــی مســکن نیاز به 
تغییــر نگــرش و تغییــر سیاســت وجــود دارد، افــزود: یکی از 
مهمتریــن چالش هــا در طــرح نهضــت ملــی مســکن بحــث 
تامیــن مالی و تســهیلات بانکی اســت که بایــد این موضوع را 

در شورای عالی مسکن پیگیری کنیم.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی با اشــاره به اینکه در ســال های 
گذشــته درخصوص تامیــن مالی پروژه های مســکن از طریق 

بــازار ســرمایه اقدامات مثبتی صــورت گرفته اســت، تصریح 
کرد: جذب سرمایه های خرد یکی از ظرفیت های مفید تامین 

مالی پروژه های نهضت ملی مسکن است.
مســعود بیات منش سرپرســت معاونت مســکن و ساختمان 
وزارت راه و شهرســازی دیگــر ســخنران این نشســت بــا تاکید 
بر بحــث تامین مالــی پروژه های طرح نهضت ملی مســکن، 
گفــت: ایــن موضــوع از مشــکلات اصلــی طرح نهضــت ملی 

مسکن است.
وی بــا بیان اینکــه هم اکنون نزدیک به یــک میلیون متقاضی 
موثــر طرح نهضت ملی مســکن در کشــور وجــود دارد، ادامه 
داد: اولویت بخش مســکن در وزارت راه و شهرسازی اتمام و 
تحویل واحدهای نهضت ملی مســکن بــه این افراد از طریق 
استفاده از ظرفیت بانک ها در سریع ترین زمان ممکن است.
معاون وزیر راه و شهرسازی همچنین بر شناسایی متقاضیان 
واقعی مســکن در طرح نهضت ملی مســکن تاکید و تصریح 
کرد: راهبرد ما باید شناسایی و تامین مسکن برای دهک های 

کمتر برخوردار جامعه باشد.
و  راه  وزارت  ســتاد  در  بایــد  کــرد:  خاطرنشــان  پایــان  در  وی 
شهرســازی وظایــف ســتادی ماننــد پشــتیبانی و حل مشــکل 
تامیــن مالــی پروژه هــا را انجام دهیــم و مســائل اجرایی را به 

شرکت های تابعه وزارت راه و شهرسازی بسپاریم.
بــه گــزارش ســازمان ملــی زمیــن و مســکن، در ابتــدای ایــن 
نشست گزارشــی با موضوع آسیب شناسی طرح نهضت ملی 
مســکن  از ســوی دفتر اقتصاد مســکن وزارت راه و شهرسازی 

ارائه شد.

مدیــرکل راهــداری و حمل و نقل جاده ای اســتان کرمانشــاه گفت: طی 
پنج ماهه ســال جاری یک میلیون و ۳۵۶ هزار تن کالا وارد پایانه مرزی 
پرویزخان شــد که نســبت به مدت مشــابه سال گذشــته با افزایش ۵۰۱ 

درصدی روبرو است.
سید شهرام کهریزی گفت: بیش از ۵۰ هزار دستگاه ناوگان حمل و نقل 
وارد پایانــه مرزی پرویزخان شــده اســت و ۴۵۰ درصد نســبت به مدت 

مشابه سال گذشته افزایش داشته است.
وی دربــاره صــادرات خروجــی از پایانــه مــرزی پرویزخــان گفــت: طــی 
پنج ماهــه ســال جاری بیش از ۶۶ هــزار تن کالا از این پایانه مرزی با ســه 

هزار و ۵۷۰ دستگاه ناوگان صادر شده است.
مدیــرکل راهــداری و حمــل و نقل جــاده ای اســتان کرمانشــاه در ادامه 
افــزود: بیشــتر ترانزیــت ورودی از مبــدأ کشــور عــراق بــه پایانه مــرزی 

پرویزخان به مقاصد بنادر جنوبی کشورمان انجام شده است.
سید شــهرام کهریزی افزود: تمام رانندگان و فعالان حوزه حمل و نقل 
جــاده ای می توانند پیشــنهادات، انتقادات و شــکایات خــود را از طریق 

سامانه ۱۴۱ مرکز مدیریت راه ها مطرح و پیگیری کنند.

تدوین پیش نویس مصوبات مجمع عمومی شرکت 
فرودگاه ها در سال ۱۴۰۲ 
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سرپرست مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی وزارت راه و شهرسازی تشریح کرد؛

ارتقای استراتژی ارتباط مردمی وزارت راه و شهرسازی

Road.housing
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پیش فروش بلیت قطارهای 
مسافری مهرماه آغاز شد

سرپرست معاونت مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی:

راهبرد وزارت تامین 
مسکن دهک های کمتر 

برخوردار است

ایجاد پلتفرم ترانزیتی کشور 
به زودی عملیاتی می شود

 ۳ هزار واحد مسکونی 
اقشار کم درآمد روستایی 

تحویل شد

معاون مسکن روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی:

  سه شنبه
    27 شهریور 1403 
  سال هشتم 
   شماره 1890

معاون امور بندری و اقتصادی سازمان بنادر و دریانوردی:

ایجاد پلتفرم ترانزیتی کشور به زودی عملیاتی می شود
معــاون امــور بنــدری و اقتصــادی ســازمان بنــادر و 
دریانــوردی گفت: ایــده  ایجاد زیرســاخت ) پلتفرم( 
ترانزیتــی برای کشــور به منظــور بارگــذاری  تعرفه ها 
از طرف ســازمان بنادر و دریانــوردی تهیه و به زودی 

عملیاتی خواهد شد.
بــه گــزارش پایــگاه خبــری وزارت راه و شهرســازی 
از ســازمان بنــادر و دریانــوردی، در نشســت کارگــروه 
توسعه دریامحور، جلیل اسلامی معاون امور بندری 
و اقتصــادی ســازمان بنــادر و دریانوردی با اشــاره به 
طرح توســعه اراضی 2 هزار و ۴۰۰ هکتاری پس کرانه 
بندر شهید رجایی اظهار کرد: با توجه به حجم بالای 

ایــن طــرح جمع بنــدی ســازمان بنــادر و دریانوردی 
ایــن بود که کار توســعه یــک بخش از اراضــی الحاق 
شــده توســط ســازمان بنادر انجــام و دو بخش دیگر 
نیــز بــه ســرمایه گذاران واگذار شــود که تا پایان ســال 

قراردادهای آن نهایی خواهد شد.
اســلامی افــزود: ایــده ایجــاد زیرســاخت )پلتفــرم( 
ترانزیتــی برای کشــور به منظــور بارگــذاری تعرفه ها 
از طرف ســازمان بنادر و دریانــوردی تهیه و به زودی 

مطرح خواهد شد.
اســتاندار هرمزگان نیز گفت: یکــی از طرح های مهم 
بندری در استان توسعه پس کرانه بندر شهید رجایی 

در اراضی موســوم به 2 هزار و ۴۰۰ هکتاری اســت که 
در نظــر داریم به پهنه ای برای اســتقرار شــرکت های 

تولیدی بزرگ مقیاس تبدیل شود.
وی با اشاره به فرصت های بزرگ جمهوری اسلامی 
ایــران در حوزه ترانزیــت بین المللی، بیان کرد: تمام 
تلاش کشور در توسعه زیرساخت های ترانزیتی برای 
این اســت کــه هزینه های حمــل و نقل کالا در کشــور 
کاهش پیدا کند و بتوانیم با رقبای بین المللی در این 

بخش رقابت کنیم.
شــاهدیم  گاهــی  داد:  ادامــه  هرمــزگان  اســتاندار 
واســطه هایی موجــب می شــوند کــه ایــن مزیت ها از 

بین برود از این رو لازم اســت درگاهی برای ترانزیت 
بین المللی کشور تعریف و تمام قیمت ها به صورت 

شفاف در این درگاه ارائه شود.
دوستی با اشاره به مزیت های نسبی ایران در ترانزیت 
بین المللــی، بازنگــری و همسان ســازی تعرفه هــای 

ترانزیت در کشور را ضروری دانست.
وی بــا بیــان اینکه تعرفــه حمل و نقل ریلــی ایران با 
دیگر تعرفه های ترانزیــت در ایران همخوانی ندارد؛ 
گفــت: ایــن امــر موجــب می شــود کــه تقریبــاً مزیت 
بنــدری ایران بی اثر شــده کــه در این بخــش نیز باید 

ضعف حکمرانی برطرف شود.



راه و مسکن 06J O M L E H N E W S P A P E R

امروز در تقویم: آغاز دوران حكومت 500 ساله  ي عباسيان در مكه بنا به روايتي )132 ق( l  تولد "قاضي جُرجاني" از ادبا و فقهاي بزرگ شافعي)290 ق(  l تولد "ملك الشعراء بهار" اديب و سياست مدار ايراني)1304 ق( l تهاجم ارتش سرخ شوروی به لهستان در آغاز جنگ جهاني دوم )1939م(

پیش فروش بلیت قطارهای مسافری 
مهرماه آغاز شد

      پیش فروش بلیت  قطارهای مسافری، برای بازه زمانی ۱ الی ۳۰ 
مهرماه، آغاز شد.

به گــزارش روابــط عمومــی راه آهن جمهــوری اســلامی ایران، 
پیــش فروش بلیت برای بــازه زمانی یاد شــده در کلیه محورها 
)مســیرهای رفت تا تاریخ ۳۰ مهر و مســیرهای برگشت تا ۱ آبان( ، روز دوشنبه 
2۶ شهریور، از ساعت ۸ الی ۱۰ فقط از طریق سکوهای مجاز فروش اینترنتی و 
از ســاعت ۱۰ تا ۱2، فقط از طریق مراکز مجاز فروش حضوری و از ســاعت ۱2 به 
بعد، مشــترکا بصورت اینترنتی و حضوری از میان بلیت های باقی مانده آغاز 

شد.
هموطنــان بــرای کســب اطلاعات بیشــتر می توانند بــه صورت شــبانه روزی با 
ســامانه اطلاع رســانی راه آهن به شــماره ۰2۱۵۱۴۹ تماس بگیرنــد یا به پایگاه 

اینترنتی www.rai.ir مراجعه کنند.

کارشناس سازمان هواشناسی خبر داد؛
رگبار باران و رعدوبرق در نواحی 

مختلف کشور تا پایان هفته
         کارشناس سازمان هواشناسی از تداوم رگبار باران و رعدوبرق در 

نواحی مختلف شمالی و جنوبی کشور تا پایان هفته خبر داد.
فریبــا گودرزی در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبــری وزارت راه و 
شهرســازی با اشاره به پیش بینی وضعیت آب و هوا اظهار کرد: 
امروز در شرق سواحل دریای خزر، ارتفاعات البرز در تهران و سمنان، خراسان 
شمالی و شمال خراسان رضوی ابرناکی گاهی رگبار باران وزش باد و رعدوبرق 

ادامه خواهد داشت.
وی افزود: بعدازظهر از میزان ابرناکی در این مناطق کاســته شده و افزایش ابر 
رگبار و رعدوبرق و وزش باد شــدید در جنوب شــرق سیســتان و بلوچستان رخ 

می دهد.
کارشناس سازمان هواشناسی گفت: سه شنبه با گذر امواج تراز میانی از شمال 
غرب کشور در ساعات بعدازظهر ابرناکی گاهی رگبار پراکنده و رعدوبرق در این 
مناطق رخ می دهد و به تدریج با نفوذ جریانات شمالی به سواحل دریای خزر 
در شرق اردبیل گیلان و ارتفاعات البرز نیز افزایش ابر و بارش باران پیش بینی 

می شود.
گودرزی افزود: چهارشــنبه در برخی مناطق شــمال غرب ســواحل دریای خزر 
و خراســان شــمالی، ابرناکی، رگبار باران، وزش باد و کاهش نســبی دما انتظار 
می رود و پنجشــنبه در شــمال آذربایجان غربی و آذربایجان شــرقی، اردبیل و 

غرب گیلان این وضعیت تکرار می شود.
وی در ادامه بیان کرد: روزهای چهارشــنبه و پنجشــنبه در شــمال شرق، شرق، 
بخش هایــی از مرکــز و اســتان های واقــع در دامنه های جنوبی البــرز مرکزی در 

برخی ساعات وزش باد شدید و گردوخاک پیش بینی می شود.
کارشناس سازمان هواشناسی اظهار کرد: جمعه با ورود سامانه بارشی به شمال 
غرب در مناطقی از شــمال غرب و ارتفاعات زاگرس در غرب کشــور همچنین 
در ارتفاعــات البــرز غربی و غــرب گیلان ابرناکی و رگبــار و رعدوبرق پیش بینی 

می شود.

به منظور بررسی آخرین مراحل عملیات اجرایی 
پروژه؛

مدیرکل راه و شهرسازی استان از 
محور سرخه_سمنان بازدید کرد

         مدیرکل راه و شهرسازی استان سمنان با حضور در باند جدید 
محور سرخه-سمنان عملیات عمرانی پروژه را بررسی کرد.

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی از استان 
سمنان، صبح امروز سیدمحمد حسینی طباطبایی مدیرکل راه 
و شهرســازی اســتان در محل باند جدید محور سرخه_سمنان حضور یافت و 
آخرین مراحل عملیات اجرایی )نصب نیوجرسی و تکمیل دوربرگردان ها( را 

بررسی کرد.
محور سرخه_سمنان به طول ۱۱.۵ کیلومتر به کارفرمایی راه و شهرسازی استان 
و پیمانکاری شــرکت زرین ســپاهان با پیشــرفت فیزیکی بیش از ۹۵ درصد در 

مراحل پایانی جهت افتتاح و بهره برداری قرار دارد.

مدیرکل فرودگاه های استان اصفهان:
دیماند برق مصرفی فرودگاه اصفهان 

افزایش یافت
       مدیــرکل فرودگاه های اســتان اصفهــان از افزایش دیماند برق 
مصرفی این فرودگاه با انجام پروژه بهســازی و نوســازی شبکه 

هوایی به 2۰ کیلو ولت خبر داد.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی از روابط عمومی 
فرودگاه اصفهان، ابوذر ضیایی با اشاره به پروژه بهسازی و نوسازی شبکه هوایی 
2۰ کیلــو ولــت و افزایش دیماند بــرق مصرفی در این فــرودگاه اظهار کرد: این 
پروژه در دو فاز به انجام رســید که در فاز نخســت ۴۷ پایه بتنی جدید جایگزین 
۳2 پایه بتنی قدیمی شــد و در فاز دوم تمامی تجهیزات شــبکه هوایی 2۰ کیلو 

ولت به طول 2۵۰۰ متر بهسازی و به صورت کامل عایق گذاری شد.
مدیــر فرودگاه های اســتان اصفهان افــزود: هدف از اجرای این پــروژه، افزایش 
ضریب اطمینان شبکه برق فرودگاه و همچنین کاهش قطعی های مکرر برق 
ناشی از استهلاک تجهیزات قدیمی و برخورد پرنده ها با تجهیزات شبکه هوایی 
برق در فرودگاه اســت. وی گفت: توسعه های عمرانی انجام شده در سال های 
اخیــر، ضــرورت این افزایش را در دیماند برق فرودگاه به وجود آورد و از 2 به ۳ 

مگابایت افزایش یافت.

رئیس اداره راه و شهرسازی امیدیه:
اراضی ملی در شهرستان امیدیه رفع 

تصرف شد 
       رئیــس اداره راه و شهرســازی امیدیــه از رفــع تصــرف و خلع ید 
اراضــی دولتی به متــراژ حدود 2۴۰ مترمربع این شهرســتان به 

ارزش ۱۹ میلیارد و 2۰۰ میلیون ریال خبر داد.
به گــزارش پایگاه خبــری وزارت راه و شهرســازی )خوزســتان(، 
حسین قنبری، رئیس اداره راه و شهرسازی امیدیه با اشاره به اقدامات به عمل 
آمده در راســتای پیشــگیری و مبارزه با پدیده زمین خواری و فرهنگ ســازی در 
این عرصه، گفت: در طی گشت زنی های نیروهای یگان حفاظت سازمان ملی 
زمین و مسکن شهرستان، مشاهده شد شخصی اراضی ملی به مساحت 2۴۰ 
مترمربــع که ارزش تقریبی آن مبلغ ۱۹ میلیارد و 2۰۰ میلیون ریال بوده اســت 
را بــه تصــرف خود درآورده که بــا اقدام به موقع نیروهای یــگان اراضی ملی از 

تصرف خارج و به اداره کل راه و شهرسازی بازگردانده شد.
رئیس اداره راه و شهرسازی امیدیه همچنین به نقش مهم گزارش های مردمی 
در جلوگیری از تصرفات اراضی دولتی اشاره کرد و گفت: گشت حفاظت اراضی 
این اداره کل به صورت مســتمر مشــغول بازدید از حوزه اســتحفاظی بوده و با 

هرگونه تصرف اراضی ملی به شدت برخورد می کند.
وی در پایان اظهار کرد: شهروندان می توانند در صورت مشاهده هرگونه تخلف 
و زمین خــواری با ســامانه تلفن گویای ۴ رقمــی ۱۶۵۶ تماس بگیرند و هرگونه 
دخل و تصرف و یا تعرض و دخالت در اراضی ملی و دولتی را به یگان حفاظت 

اداره کل راه و شهرسازی واقع در شهرستان امیدیه اعلام کنند.

اخبـــاریادداشت

Road.housing

به گزارش مدیریت ارتباطات و اطلاع رســانی شرکت مادر 
تخصصی ساخت و توســعه زیربناهای حمل و نقل کشور، 
خیرالــه خادمــی تکمیل راه آهــن چابهار-زاهــدان را برای 
توسعه کریدور ریلی شرق کشور و اتصال بندر شهید بهشتی 
در چابهار به شبکه ریلی ضروری دانست و گفت:  این مسیر 
ریلی به طول 6۳4 کیلومتر در چهار بخش اجرایی تعریف 
شــده اســت کــه حدفاصل خــاش تا زاهــدان به طــول ۱52 
کیلومتر به بهره برداری رسیده است و حدفاصل چابهار تا 
نیکشهر به طول ۱5۱ کیلومتر با پیشرفت فیزیکی حدود ۸۷ 
درصد در بخش زیرسازی، نیکشهر تا ایرانشهر به طول ۱6۱ 
کیلومتر با پیشرفت فیزیکی حدود ۷۳ درصد در زیرسازی و 
ایرانشهر تا خاش به طول ۱6۳ کیلومتر با پیشرفت فیزیکی 

52 درصد زیرسازی مسیر در حال اجرا است.
خادمی پیشــرفت فیزیکی زیرسازی کل مسیر را ۸6 درصد 
اعلام کرد و افــزود: ۹۰ درصد از عملیات اجرایی تونل های 
مسیر تکمیل شده است و عملیات ساخت احداث پل های 
بزرگ 6۰ درصد، پل های کوچک ۷6 درصد و تقاطع ها ۷۷ 

درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
میلیــون   ۳۹ داد:  ادامــه  شهرســازی  و  راه  وزیــر  معــاون 
از عملیــات خاکبــرداری مســیر معــادل ۸۹  مترمکعــب 
درصــد انجــام شــده اســت، خاکریزی مســیر با اجــرای 22 
میلیون مترمکعب معادل ۷5 درصد تکمیل شده است و 
عملیات بتن ریزی نیز با ۱ میلیون و ۸52 هزار متر مکعب 

به ۷۸ درصد پیشرفت فیزیکی رسیده است.
خادمی همچنین با اشــاره بــه اختصاص ۳۰۰ میلیون یورو 
معادل ۷.4 همت اعتبار از محل صندوق توســعه ملی به 
راه آهن چابهار-زاهدان در ســنوات گذشــته اظهار داشــت: 
 عــلاوه بــر ایــن میــزان تا کنــون، 2.2 همــت اعتبــار از محل 

منابــع عمومی و ســایر منابع به همــراه 4.2 همت از محل 
منابع تهاتــرو در مجموع معادل ۱۳.۸ همت به این پروژه 

اختصاص یافته است.
وی ارزش روز ایــن ابر پروژه ریلی را حدود ۱.5 میلیارد دلار 
و ارزش روز کارهای انجام شــده تا کنون را 45 همت اعلام 

کرد.
وی همچنیــن در خصوص تامین تجهیــزات مورد نیاز این 
پروژه توضیح داد و گفت:  تراورس مورد نیاز این خط ریلی 

از کارخانــه تولید تراورس بتنــی در زاهدان با ظرفیت تولید 
روزانه 6۰۰ اصله تامین می شود و هماهنگی های لازم برای 
تامیــن ریل مورد نیــاز پروژه با کارخانــه ذوب آهن اصفهان 
انجام شــده اســت و در آینــده نزدیک عملیــات ریلگذاری 
محدوده خاش تا ایرانشــهر با استفاده از ریل ملی آغاز می 

شود.
معاون وزیر راه و شهرسازی از آغاز عملیات اجرایی ساخت 
ایســتگاه مســافری ایرانشــهر خبــر داد و گفــت: عملیــات 

اجرایی این ایســتگاه با سرعت مناسبی در حال اجرا است، 
پلتفرم خاکی ایســتگاه مســافری و تشــکیلاتی چابهار آغاز 
شده اســت و عملیات احداث ایســتگاه تشکیلاتی نیکشهر 

نیز در دست اقدام است.
کمتــر  مناطــق  توســعه  و  ســاخت  شــرکت  مدیرعامــل 
توســعه یافته شــرق کشور، ســواحل مکران و بالفعل شدن 
پتانســیل های معدنی شرق کشــور را از اهداف احداث این 
پروژه دانســت و گفت:  اتصال ترانزیتی کشــورهای آســیای 
میانه و شــرق روسیه به آب های آزاد، دسترسی افغانستان 
به آب های آزاد و کشــور هندوســتان به بندر چابهار از دیگر 
اهدافی اســت که با ساخت راه آهن چابهار-زاهدان محقق 

می شود.
معاون وزیر راه و شهرسازی راه آهن چابهار-زاهدان را یک 
ابر پروژه ریلی برای کشــور اعلام کرد و بیان داشــت: حدود 
۷۰ میلیون مترمکعب حجــم عملیات خاکی، احداث ۳۰ 
کیلومتر پل، ســاخت ۱۷ کیلومتر تونل، اســتفاده از ۹۰ هزار 
تن ریل را نشان دهنده بخشی از بزرگی عملیات اجرایی در 

این پروژه دانست.
خادمی درآمد بیش از ۳۰۰ میلیون دلار ســالانه از مجموع 
درآمدهــای گمرکــی، ترانزیــت بین المللی و حمــل کالای 
داخلــی از ایــن خط آهــن را بــرای اقتصاد کشــور ارزشــمند 
دانســت و افزود: ظرفیت حمــل کالا به میزان ۷.۸ میلیون 
تن بار ســالانه از طریق هند و کشــورهای جنوب شرقی آسیا 
به کشــورهای آســیای مرکزی و روسیه، اشــتغال یک هزار و 
56۰ نفــر به طور مســتقیم، ۷ هــزار و ۸۰۰ نفر بــه طور غیر 
مستقیم به همراه صرفه جویی سالانه 6 هزار و ۹۰۰ میلیون 
لیتر سوخت با ارزش حدود ۳.5 میلیارد دلار از دیگر منافع 

حاصل از افتتاح راه آهن چابهار-زاهدان است.
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مدیرعامل شرکت مادر تخصصی ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل خبر داد؛

پیشرفت فیزیکی 71 درصدی راه آهن چابهار-زاهدان

اتوبوس هفته اول مهر برای 
دانش آموزان رایگان است

مدیرکل راه و شهرسازی استان زنجان:

۲۰۰ هکتار زمین در شهرستان قیدار برای 
ساخت مسکن ملی تامین شد

اتوبوسرانی مسکن

مدیرکل راه و شهرســازی استان زنجان با بیان 
اینکه اداره کل راه و شهرســازی اســتان زنجان 
بــا همه تــوان پیگیر تأمین زمین برای ســاخت 
واحدهــای مســکونی در شهرســتان خدابنــده 
اســت، گفت: 2۰۰ هکتــار زمین در قیدار تأمین 
شــد کــه بــرای ۷ تــا ۱۰ ســال آینــده نیــاز ایــن 

شهرســتان به زمین را تامین می کند.
جعفــر قزوینیــان در گفتگو بــا خبرنــگار پایگاه 
بــا  خبــری وزارت راه و شهرســازی )زنجــان(، 
بیــان اینکــه تولید مســکن همواره مــورد تأکید 
و توجــه دولت ها بوده اســت، گفــت: اداره کل 
راه و شهرســازی اســتان زنجــان در شهرســتان 
خدابنــده هــم بــرای تأمیــن مســکن در قالــب 
طــرح نهضــت ملی مســکن تمهیــدات لازم را 

انجام می دهد.
وی ابراز کرد: اداره کل راه و شهرســازی اســتان 
زنجــان بــا همه تــوان پیگیر تأمیــن زمین برای 
شهرســتان  در  مســکونی  واحدهــای  ســاخت 
خدابنــده اســت و تفاهم نامه های لازم با اداره 
اوقــاف، شــهرداری و صاحبان زمیــن را انجام 

می دهد.
مدیرکل راه و شهرســازی استان زنجان، گفت: 
اوقــاف اســتان زنجــان  خوشــبختانه مدیــرکل 
همــکاری خوب و ســازنده ای بــا اداره کل راه و 
شهرســازی اســتان دارد و ایــن همراهــی قابل 
تقدیــر اســت و در این راســتا بــا اوقاف اســتان 
بــه توافــق رســیدیم و در حال حاضــر اداره راه 
و شهرســازی قیــدار توافــق با زارعیــن را دنبال 

می کند.
قزوینیان تاکید کرد: همچنین پس از مشخص 
شــدن نــوع خــاک و پــس از طــی شــدن رونــد 
طبیعــی، عملیات آماده ســازی و اجرایی آغاز 

می شود.
وی بــا بیــان اینکــه در قیــدار مشــکل خاصــی 
وجــود نــدارد و رونــد طبیعی و کارهــای اداری 
طی می شود، ادامه داد: با توافقاتی که صورت 
گرفتــه 2۰۰ هکتــار زمیــن در شهرســتان قیــدار 
تأمین شــد که برای ۷ تا ۱۰ سال آینده نیاز این 

شهرســتان به زمین را تامین می کند.
مدیــرکل راه و شهرســازی اســتان زنجان، بیان 

داشــت: دو هــزار و ۵۰۰ واحــد در قالــب طرح 
قیــدار  شهرســتان  در  مســکن  ملــی  نهضــت 
احــداث می شــود که در ایــن میان پیــش بینی 
تمــام  زمیــن  هکتــار   ۵۰ تأمیــن  بــا  می کنیــم 
درخواســت های متقاضیان جوانی جمعیت و 

ایثارگران هم پوشش داده شود.

از  اســتفاده  بــه دنبــال  تهــران  اتوبوســرانی  واحــد  مدیرعامــل شــرکت 
ظرفیــت حداکثــری نــاوگان و افزایــش تعــداد اتوبوس هــای فعــال در 

هستیم. آموزشی  خطوط 
بــه گزارش بــازار، مهدی علیزاده مدیرعامل شــرکت واحد اتوبوســرانی تهران 
در خصــوص تمهیــدات در نظــر گرفته شــده برای عبــور و مرور شــهروندان با 
اتوبــوس از ابتــدای مهرمــاه اعــلام کــرد: مجموعــه اتوبوســرانی تهــران مانند 
ابتــدای مهرمــاه همزمــان بــا بازگشــایی مــدارس و  ســال های گذشــته بــرای 

دانشــگاه ها تمهیدات ویژه ای در نظر گرفته است.
ســازمان  هــم  تهــران  شــهر  اســلامی  شــورا  مصوبــه  طبــق  گفــت:  علیــزاده 
اتوبوســرانی تهران و هم مترو تهران در هفته اول مهر ماه برای دانش آموزان 

رایگان است. و دانشجویان 
وی با اشــاره بــه اینکه برخــی از خطوط به صــورت ویژه بــرای دانش آموزان و 
دانشــجویان در نظر گرفته شــده اســت افــزود: طبــق برنامه ریزی های صورت 
گرفتــه و جلســات برگــزار شــده بــا دانشــگاه ها، مــدارس و آمــوزش و پرورش، 
ســرویس های ویژه ای در نظر گرفتیم. به عنوان مثال دانشگاه علوم تحقیقات 

نمونه دانشــگاهی اســت که برای آن ســرویس ویژه در نظر گرفته شده است.
مدیرعامــل شــرکت واحــد اتوبوســرانی تهــران بــا اشــاره بــه اینکــه از ابتــدای 
دوره ششــم مدیریت شــهری تاکنون بیــش از ۱۱۰۰ دســتگاه اتوبوس در تهران 
نوســازی شده اســت اظهار داشــت: سال گذشــته حدود ۴۰۰ دســتگاه اتوبوس 
از نــوع بی آرتــی ۱۸ متــری اورهال و بازســازی شــدند و امســال نیــز حدود ۱۰۰ 

دستگاه در حال اورهال است.
وی خاطرنشــان کرد: به دنبال اســتفاده از ظرفیت حداکثری ناوگان و افزایش 
تعــداد اتوبوس های فعال در خطوط آموزشــی هســتیم تا بــه نیازهای حمل و 

نقل عمومی به خوبی پاســخ داده شود.

مسکن

مدیرکل راه و شهرسازی گیلان در دویست و چهاردهمین 
جلسه شــورای مسکن اســتان از ســاخت بیش از ۴۵ هزار 

واحد نهضت ملی مسکن در گیلان خبر داد.
به گــزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی )گیلان(، 
محمدرضــا فلاحتگــر مدیــرکل راه و شهرســازی اســتان 
گیلان در شورای مسکن استان گیلان، با اشاره به تعهد ۹۷ 
هزار و ۵۵۰ واحدی نهضت ملی مســکن استان گیلان در 
برش ســه ســاله، اظهار کرد: تعهد طرح حمایتی شهری، 
بازآفرینی شهری، تسهیلات خودمالک شهری و تسهیلات 
مسکن روستایی به ترتیب ۳۷ هزار و ۹۹۷ واحد، ۱2 هزار و 

۶۶۵ واحد، ۱۶ هزار و ۸۸۸ واحد و ۳۰ هزار واحد است.
وی با بیان اینکه ۱2 هزار و ۹2۶ واحد طرح حمایتی شهری 
در حــال ســاخت اســت، افــزود: ۵۹2۴ واحــد بازآفرینــی 
شــهری، ۴۰۶۴ واحد خودمالک شــهری و 22 هــزار و ۷۹۸ 

واحد مسکن روستایی نیز در دست ساخت است.
مدیرکل راه و شهرســازی گیلان با اشــاره به صدور ۳۱ هزار 
و ۳2۰ پروانه شــهری ساخت مسکن در بخش خصوصی 
و ۴۳ هــزار و ۹2۱ پروانــه روســتایی، تصریح کــرد: در طرح 
حمایتی شــهری، ۱۱ هزار و ۱۷۱ واحد در قالب انبوه ســاز و 
۱۷۵۵ واحد در قالب گروه ساخت و طرح جوانی جمعیت 

محقق شده است.
فلاحتگر با بیان اینکه رتبه گیلان در بخش مدیریت زمین 
از 2۳ به ۱2 در پایان ســال ۱۴۰2 رســیده اســت، متذکر شد: 
تعداد کل واحدهای در حال ساخت نهضت ملی مسکن 

اســتان ۴۵ هزار و ۷۱2 واحد اســت که تحقق ۴۷ درصدی 
برنامه ابلاغی )۹۷ هزار و ۵۵۰ واحد( را نشان می دهد.

وی از ســاخت ۳۸۱۵ واحــد با روش هــای نوین و صنعتی 
سازی خبر داد و بیان کرد: تعداد کل ثبت نامی های طرح 
حمایــت از خانــواده و جوانی جمعیت اســتان ۳۰۸۹ نفر 
است که شاهد تایید نهایی ۱۳۸۶ نفر هستیم؛ تاکنون برای 
۶۶۴ خانوار تخصیص زمین به ارزش ۶2۰ میلیارد تومان 
نیز انجام شده است. مدیرکل راه و شهرسازی گیلان تعهد 

اســتان در مسکن محرومین شهری را ۱۴۵۰ واحد دانست 
و تاکیــد کــرد: تامین زمین بــرای ۵2۵ واحد در شــهرهای 
رشــت، شــفت، فومن، بندر انزلی، آســتارا، صومعه سرا و 
کیاشهر به مساحت 2۷ هزار و ۱۵۰ مترمربع انجام شده که 

در اختیار بنیاد مسکن استان قرار می گیرد.
اســدالله عباسی اســتاندار گیلان نیز در این جلســه از روند 
اجرای پروژه های مســکن استان ابراز رضایت کرد و افزود: 
تعهدی کــه دولت ها در اجــرای پروژه های ملــی دارند در 

واقع تعهد حاکمیت به مردم اســت زیرا این مصوبات در 
مجلس شــورای اســلامی به تصویب می رســد و دولت ها 

موظف به تکمیل طرح های نیمه تمام هستند.
اســتاندار گیلان اضافــه کرد: هم اکنون پیشــرفت برخی از 
پروژه های مسکن که به صورت فازبندی در حال اجراست 
رونــد روبــه رشــدی دارد و متقاضــی دارای آورده بیشــتر 
می تواند مســکن خود را طبق اولویت بندی تحویل گیرد، 
دســتگاه های متولی نیز با واگذاری مســکن بــه طور کامل 

شیرینی این تحویل را در کام مردم ماندگار کنند.
وی تصریــح کــرد: دســتگاه های خدمات رســان به هنگام 
جانمایی پروژه ها ایجاد زیرساخت ها را به بهترین نحو مد 
نظر داشته باشند و فاصله زیرساخت هایی آب و برق، گاز، 
فاضلاب و مخابرات و غیره را با پروژه مسکن در حال اجرا 

از همه زوایا مورد بررسی و توجه قرار دهند.
عباســی با تقدیــر از تلاش دســتگاه های متولــی در فرایند 
اجرای پروژه ها از آماده ســازی زمین، پرداخت تســهیلات 
و ایجاد زیرســاخت ها تا واگذاری مســکن گفت: کارها باید 
با ســرعت و شتاب بیشــتری دنبال شود، همچنین باید با 
تمرکززدایی از مرکز، متقاضیان را به ســمت شهرستان ها 
هدایــت کرد چون تامین زیرســاخت ها در مرکز اســتان با 
دشواری های بیشتری نسبت به شهرستان ها همراه است.

اســتاندار گیلان در ادامــه از بانک های عامل خواســت در 
پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن همکاری بیشتری داشته 

باشند.

ساخت بیش از ۴۵ هزار واحد مسکونی در گیلان

معاون مســکن روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با بیان 
اینکــه برنامــه ســال جاری بنیــاد برای احداث مســکن اقشــار 
کم درامد در روستاها ۴۰ هزار واحد است، از فرایند ساخت 2۹ 
هزار و ۷۶۵ واحد طی امسال تاکنون خبر داد و گفت: از ابتدای 
امسال در این بخش ۳ هزار واحد تکمیل و تحویل متقاضیان 

شد.
مجید جودی معاون مســکن روســتایی بنیاد مســکن انقلاب 
اســلامی در گفت وگــو بــا خبرنــگار پایــگاه خبــری وزارت راه و 
شهرســازی از برنامــه ســاخت ۴۰ هــزار واحد مســکونی برای 
اقشــار کم درآمد روستایی خبر داد و گفت: از این تعداد واحد 

مسکونی، 2۹ هزار و ۷۶۵ واحد در فرایند ساخت قرار دارد و ۳ 
هزار واحد نیز تحویل متقاضیان شده است.

معاون مسکن روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی افزود: در 
بخش مســکن کم درآمدها در روستاها، علاوه بر وام کم بهره 
۳۵۰ میلیــون تومانــی، زمین به شــکل اجاره ۹۹ ســاله به این 
دســته از متقاضیان  تعلق می گیــرد. همچنین دولت کمک 
های بلاعوض به عنوان آورده مردم به این دسته از متقاضیان 
می دهد که این کمک در حال حاضر حدود ۱2۰ میلیون تومان 
اســت که از طریق دولت و ســایر نهادهای حمایتی تامین می 

شود.

جــودی توضیــح داد: بنیاد مســکن انقلاب اســلامی با کمیته 
امداد امام خمینی تفاهمی منعقد کرده اســت که بر اســاس 
آن مقرر شــده تا علاوه بر کمک بلاعوض ۱2۰ میلیون تومانی 
دولت و نهادهای حمایتی، از سوی کمیته امداد امام خمینی 
)ره( برای هر واجد شرایط ۱۵۰ میلیون تومان کمک بلاعوض 
تعلق بگیرد و بدین ترتیب در تلاش هستیم تا آورده این گروه 

ها را که توان تامین آورده اولیه را ندارند تامین کنیم.
وی تاکیــد کــرد: بــرای افرادی که تحت پوشــش کمیتــه امداد 
نیســتند نیــز از روش هــای دیگــر کمک های بلاعــوض تامین 

خواهد شد.

معاون مسکن روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی:

۳ هزار واحد مسکونی اقشار کم درآمد روستایی تحویل شد
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اخبــــاریادداشت

نایب رییــس هیات مدیــره و مدیرعامل شــرکت 
آزاد  توســعه ســازمان منطقــه  و  ســرمایه گذاری 
قشــم از امضــای تفاهم نامه ســاخت دو مجتمع 
پتروشیمی سبز در جزیره قشم با مشارکت شرکت 

پتروشیمی زیست سبز پلیمر خبر داد.
یاســر ســلیمانی نایــب رییــس هیــات مدیــره و 
مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری و توسعه سازمان 
منطقــه آزاد قشــم امروز دوشــنبه 2۶ شــهریور، با 
بیــان این مطلب، اظهار داشــت: ایــن تفاهم نامه 
مهم در حاشیه هجدهمین نمایشگاه بین المللی 
ایران پلاست، بین شرکت سرمایه گذاری و توسعه 
ســازمان منطقــه آزاد قشــم و شــرکت مجتمــع 

پتروشیمی زیست سبز پلیمر به امضا رسید. 
وی ادامه داد: امضای این تفاهم نامه، نویدبخش 
آغاز دورانی جدید در صنعت پتروشــیمی کشور و 
حرکت به ســوی تولید محصولات سبز و دوستدار 
محیط زیست در جزیره جهانی، فناور و نوآور قشم 

خواهد بود.
بــه گفته نایب رئیــس هیات مدیــره و مدیرعامل 
شــرکت ســرمایه گذاری و توســعه قشــم، ایــن دو 
مجتمــع صنعتی پتروشــیمی بــا ظرفیــت تولید 
ســالانه ۱۸۰ هزار تُن، می توانند پلیمرهای زیست 
تخریب پذیر از جمله PBAT )پلی بوتیلن آدیپات-
و  اســید(  )پلی آســلاکتیک   PAS کو-ترفتــالات(، 
BDO )بوتــان دی اول( را در مناطق صنعتی کاوه 

و سلخ جزیره قشم تولید کنند. 
بــه  پــروژه  ایــن  از  یــادآور شــد: بهره بــرداری  وی 
عنوان نخســتین مجتمع تولید پلیمرهای زیست  
تخریــب  پذیــر درایــران و خاورمیانــه، عــلاوه بــر 

ایجــاد ارزش افــزوده بــالا و کاهــش وابســتگی بــه 
واردات محصــولات پتروشــیمی، شــرایط ویژه ای 
بــرای اشــتغال ۴۰۰ نیــروی جــوان و متخصــص 
کشورمان به طور مستقیم و 2۰۰۰ فرصت شغلی 

غیرمستقیم را به همراه خواهد داشت. 
بــه گفته ســلیمانی، ایران بــا اجرای این پــروژه در 
ردیــف کشــورهای تولیدکننده اصلــی پلیمرهای 
زیســت تخریب پذیر جهان قرار می گیرد و جایگاه 
خود را در بازارهای جهانی محصولات سبز تقویت 

خواهد کرد.  
وی بــا تاکید بر اینکــه این دســتاورد بزرگ، نتیجه 
تــلاش  مســتمر دولــت و بخش خصوصــی برای 
توســعه صنعــت پتروشــیمی کشــور و حرکت به 
ســمت اقتصاد دانش بنیان محســوب می شــود، 

افزود:امضــای این تفاهم نامه مهــم، نویدبخش 
آینده ای روشــن بــرای صنعت پتروشــیمی ایران 
اســت و با حمایــت از چنین پروژه هایــی، علاوه بر 
کمــک به توســعه پایــدار و حفظ محیط زیســت، 
می توان ایران را به قطب تولید محصولات سبز در 

منطقه تبدیل کرد.
مرتضــی  تفاهم نامــه،  ایــن  امضــای  آئیــن  در 
شــاهمیرزایی معــاون وزیــر نفــت و مدیرعامــل 
شــرکت ملــی صنایــع پتروشــیمی کشــور، یاســر 
ســلیمانی نائب رییس هیات مدیره و مدیرعامل 
شــرکت سرمایه گذاری و توسعه منطقه آزاد قشم 
و عبدالامیرمنصوری رییس هیات مدیره شــرکت 
مجتمع پتروشــیمی زیســت ســبز پلیمــر حضور 

داشتند.

 تفاهم نامه احداث دو مجتمع پتروشیمی
سبز در جزیره قشم امضا شد

خبــــر

مدیرعامل شرکت گاز استان سمنان خبر داد:

گازرسانی به 2 شهرک مسکن 
ملی استان 

مدیرعامل شــرکت گاز استان ســمنان از گازرسانی به پروژه نهضت 
ملــی مســکن در دو شهرســتان این اســتان خبر داد و گفــت: فرآیند 

گازرسانی به همه پروژه های در حال ساخت در آینده انجام خواهد شد.
سیدجواد حقیقت حسینی اظهار کرد: پروژه گازرسانی به دو پروژه نهضت 

ملی مسکن در شهرستان های سمنان و مهدیشهر انجام شده است.
وی ادامه داد: دو پروژه گازرســانی به طرح مســکن ملی شــهرک روزیه در 
شهرســتان های سمنان و مهدیشهر با هزینه ای بالغ بر 2۵ میلیارد ریال به 

بهره برداری رسید.
او بــا اشــاره بــه مشــخصات فنی ایــن پروژه ها، گفــت: برای اجــرای این دو 
پــروژه، ۴۷۰۰ متــر شــبکه توزیع پلی اتیلــن و 2۴۰ متر خــط تغذیه فولادی 

استفاده شده است.
وی تأمین انرژی ایمن و پاک گاز را وظیفه ذاتی این شرکت دانست و بیان 
کرد: مهمترین رسالت و وظیفه این شرکت، ایجاد دسترسی به زیرساخت 

انرژی پاک گاز برای همه مشترکان است.
مدیرعامل شــرکت گاز استان ســمنان با اشاره به اینکه گازرسانی به منازل 
مســکونی ســپاه در شهرســتان شــاهرود به بهره برداری رســید، اظهار کرد: 
بــرای این عملیات گازرســانی ۶۰۰ متر لوله گذاری شــبکه توزیــع گاز انجام 

شد و این پروژه هزینه ای بالغ بر پنج میلیارد ریال داشته است.
 او از ســمنان به عنــوان یک اســتان صنعتی نام برد و گفــت: جدا از بخش 
نیروگاهی، عمده گاز استان سمنان صرف بخش تولید و صنعت می شود. 
بیش از ۷۰ درصد گاز تخصیصی به استان در بخش صنعت و نیروگاهی و 

حدود ۳۰ درصد نیز در بخش خانگی به مصرف می رسد.
وی از افزایــش ۱۸ درصدی مصرف گاز این اســتان در بخش تولید برق در 
مقایسه با مدت  زمان مشابه در سال قبل خبر داد و بیان کرد: این افزایش 
مصــرف به پایداری و اســتمرار تولید انرژی در اســتان و کشــور کمک کرده 

است.
او به گاز مصرفی در بخش نیروگاهی این استان پرداخت و افزود: از ابتدای 
ســال تا ۱۵ شــهریور ماه حدود ۶۱  درصد گاز تخصیصی به این اســتان، در 
دو نیرگاه سیکل ترکیبی و ۱۰ نیروگاه کوچک مقیاس CHP به فرآیند تولید 

برق اختصاص یافته است

 مدیر کل نوسازی مدارس:
توزیع 22هزارقلم تجهیزات آموزشی 
به تعداد شهدای شاخص دراستان 

بوشهر
مدیر کل نوســازی و تجهیز مدارس اســتان بوشــهر از توزیع 22هزارقلم 

تجهیزات آموزشی به تعداد شهدای شاخص دراستان بوشهر خبر داد.
ابراهیم احمدی در گفت وگو با خبرنگاران در بوشهر با اشاره به ارسال تجهیزات 
آموزشــی به مدارس نقاط مختلف شــهری و روســتایی اســتان اظهار داشــت: 
همزمان با سراسر کشور کاروان تجهیزات آموزشی در استان بوشهر آغاز شد که 
این برنامه به صورت ملی با حضور وزیر آموزش و پرورش در جوار حرم رضوی 

مشهد مقدس برگزار شده است.
وی بــا اشــاره بــه ارســال تجهیزات آموزشــی بــه مــدارس ۱۸ منطقه آموزشــی 
اســتان بوشــهر گفت: این تجهیزات به ارزش ۱5۰ میلیارد تومان شامل وسایل 
آزمایشــگاهی، هنرســتانی، کلاسی و آموزشی به مدارس شــهری و روستایی ۱۸ 

منطقه آموزشی استان بوشهر ارسال شد.
مدیــرکل نوســازی، توســعه و تجهیز مدارس اســتان بوشــهر با بیــان اینکه این 
تجهیزات بر اســاس اعلام نیاز و درخواست مدیران مدارس ارسال شده است، 
افــزود: در نخســتین کاروان تجهیزات، 22 هزار قلــم در بخش های مختلف هر 

کاروان به نام یک شهید شاخص ارسال شده است.
احمدی بیان کرد: در هفته دولت امسال 25 مدرسه با ۷۹ کلاس درس افتتاح 

شد که در این عرصه 45۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری شده است.
وی رنگ آمیزی و نقاشــی مدارس را از دیگر برنامه ها اعلام و خاطرنشــان کرد: 
رنــگ مورد نیاز 2 هزار کلاس درس خریداری شــده و تحویل آموزش و پرورش 
استان بوشهر شده و عملیات زیباسازی کلاس های درس با مشارکت گروه های 

جهادی، خیرین و کارکنان آموزش و پرورش استان بوشهر آغاز شده است.
مدیرکل نوســازی، توســعه و تجهیز مدارس اســتان بوشهر با اشــاره به اینکه از 
سال ۱4۰۰ در هر سال در دو نوبت کاروان تجهیزات مدارس و کلاس های درس 
ارســال شــده اســت، تصریح کرد: در مجموع در مدت ســه ســال دولت شهید 
آیــت الله رئیســی شــش کاروان تجهیــزات مــدارس و کلاس های درس اســتان 

بوشهر به ارزش 4۰۰ میلیارد تومان ارسال شده است.

سرپرست صمت استان خبرداد:
افزایش ۶۸ درصدی صادرات کالاهای 

داخلی از گمرکات آذربایجان غربی
سرپرســت اداره کل صنعت، معدن و تجــارت آذربایجان غربی اعلام   
کرد: در پنج ماهه نخست سال جاری بالغ بر یک میلیون و 2۴۰ هزار تن 

انواع کالاهای تولید شده در داخل کشور از گمرکات استان صادر شده است.
صابــر پرنیان در گفت و گو با خبرنگار ایســنا افزود: در پنج ماهه نخســت ســال 
جاری یک میلیون و 2۳۹ هزار و 2۳۶ تن انواع کالاهای تولید شده در داخل کشور 
به ارزش بیش از ۷۰۳ میلیون دلار به کشورهای هدف از گمرکات استان صادر 
شده است که این میزان در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته از لحاظ وزنی ۱۶ 

درصد و از لحاظ ارزشی ۶۸ درصد رشد داشته است.
پرنیان ادامه داد: انوع میوه و صیفی جات، صنایع دستی، محصولات پلی اتیلنی 
و شمش آهن از جمله مهمترین محصولات صادراتی استان به شمار می روند.
وی خاطرنشان کرد: کشورهای همسایه از جمله عراق و ترکیه و همچنین برخی 

کشورها نظیر چین از جمله مقاصد صادراتی استان محسوب می شوند.
پرنیــان بــا بیــان این مطلب کــه در واردات کالا نســبت بــه پنج ماهه اول ســال 
گذشــته کاهــش ۱۸درصدی را شــاهد هســتیم افــزود: طی پنج ماهه اول ســال 
۱۴۰۳ بیش از ۱۷۵هزار تن انواع کالاهای مورد نیاز کشور به ارزش قریب به ۴۶۹ 
میلیون دلار وارد کشور شده است. سرپرست اداره کل صنعت، معدن و تجارت 
آذربایجان غربــی افــزود: آذربایجان غربــی از جمله مبادی صــادرات و واردات 
کشور به شمار می رود؛ این استان ۹۶۷ کیلومتر مرز، ۹ گمرک و پنج پایانه مرزی 

دارد.

 کلنگ زنی بزرگترین شهرک 
 صنفی_صنعتی میوه و تره بار 

غرب کشور در همدان
نماینــده مردم همدان و فامنین در مجلس شــورای اســلامی گفت: با   
و شــرکت  فرمانــدار  اســتاندار،  توســط  گرفتــه  پیگیری هــای صــورت 
شهرک های صنعتی استان، پهنه ای به مساحت ۸۰ هکتار در فاز اول برای ایجاد 
شــهرک صنفی _صنعتی میوه و تره بار در نظر گرفته شــده و آماده کلنگ زنی 
اســت. حمیدرضا حاجی بابایی در این باره اظهار کرد: 2۰ ســال قبل قرار بود که 
میــدان میــوه و تره بــار به یک مکان دیگر منتقل شــود متاســفانه این پــروژه  با 

مشکلات عدیده روبرو شد و این مهم صورت نگرفت.
حاجی بابایی با بیان اینکه توانستیم ظرف هشت ماه پهنه ای را برای جانمایی 
شهرک صنفی_صنعتی میوه و تره بار در نظر بگیریم، افزود: ۱۵۰ قطعه زمین در 
فاز اول برای متقاضیان در نظر گرفته شده است. حاجی بابایی با بیان اینکه تنها 
2۰ درصد هزینه در ابتدا پرداخت می شود، تصریح کرد: برای اینکه متقاضیان 
صنف میوه و تره بار بتوانند زمین در شــهرک صنفی _صنعتی خریداری کنند، 
قیمــت را تــا جایی که امکان داشــت کاهــش دادیم و از وزارتخانــه مجوز گرفته 
شده تا این اتفاق مهم رقم بخورد. نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس 
شــورای اســلامی مطرح کــرد: نقش این شــهرک صنفی _صنعتــی منطقه ای 
است بطوریکه مجموعه شهری از همدان تا کبودرآهنگ و فامنین می توانند از 
ظرفیت این شهرک برای ورود، خروج و خرید در این شهرک صنفی _صنعتی 

استفاده کنند.
وی با بیان اینکه این شهرک را برای پمپاژ صادرات به غرب کشور تا نجف پیش 
بینــی کردیم، گفت: شــهرک صنفی _صنعتــی میوه و تره بار نــه تنها برای یک 
مجموعه شهری بلکه برای عرضه و صادرات میوه و تره بار استان به غرب کشور 

تا نجف ایجاد شده به طوریکه در نمونه خود در کشور کم نظیر است.
نائب رئیس اول مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: این پروژه دوساله تعریف 
شــده به طوریکه هشــت ماه برای آماده ســازی و ۱۶ ماه برای ساخت این پروژه 
در اختیار اعضا متقاضی قرارداد می شــود؛ به همین دلیل با ســرعت بیشتری 
ساخته می شود به طوریکه اگر تعداد متقاضیان افزایش پیدا کند، فاز دوم و سوم 

نیز خواهد داشت.

در آئین تجلیل از فعالین ستاد انتخاباتی دکتر 
پزشکیان در آذربایجان شرقی مطرح شد؛

حمایت از دولت در کنار مطالبه 
گری و تحقق شعارهای انتخاباتی

رئیس ستاد مردمی دکتر پزشکیان در کشور با بیان اینکه فرصتی تاریخی 
برای کشور ایجاد شده است گفت: وقتی رئیس جمهوری از جنس مردم 
و به پشــتوانه مردمی انتخاب شده است ، حتماً تصمیمات و برنامه های کلان 
هــم به نفــع مردم خواهــد بود. ســردار مصطفی مولــوی در مراســم تجلیل از 
فعالین ستاد انتخاباتی دکتر مسعود پزشکیان اظهار داشت: تشکل های مدنی 
و مردمی می توانند به عنوان بازوی دولت و روابط بین دولت و مردم عمل کنند 
و با وجود داشتن هزاران تشکل مردمی رسمی در کشور، دست دولت هم برای 
استفاده از توان و ظرفیت مردمی باز است. وی با اشاره به هجمه های داخلی و 
خارجی که علیه دولت جدید صورت گرفته اســت گفت: مسلم هست که یک 
عده گروههای ضد توسعه و پیشرفت کشور چه در خارج و چه در داخل، تمام 
توان و تلاش خود را به کار خواهند بست که مانعی برای دولت ایجاد کنند و در 
اولین روزهای شروع به کار دولت از انتخاب کابینه گرفته تا بقیه موارد، هجمه ها 

را شروع کرده اند.
مولوی ادامه داد: وفاق و همدلی در داخل کشور به مذاق عده ای خوش نخواهد 
آمد و دولت هم به این مسائل واقف هست لذا در اینجا نقش رسانه ها ، مردم 
، تشکل های مدنی و ... بسیار حساس خواهد بود چرا که باید برای خنثی کردن 

برنامه های ضد وفاق و وحدت، تلاش کنند و گفتمان جدید را تبیین کنند.
رئیس ســتاد مردمی دکتر پزشــکیان در کشــور گفت: تا کنون رویه اینگونه بوده 
اســت که معمولا دولت ها بر مردم نظارت داشــته اند در حالی که طبق قانون 
اساســی ، مــردم بایــد به رفتــار و اعمال دولت نظارت داشــته باشــند که تلاش 

خواهیم کرد این رویه را در دولت جدید تغییر دهیم.
ســردار مولوی در خاتمه با بیان اینکه در انتخابات مدیران اســتانی باید بیشــتر 
حساســیت داشته باشیم گفت: در وهله اول انتخاب یک استاندار قوی در شأن 
جایــگاه آذربایجــان و ســپس انتخاب مدیرانــی کارآزموده ، علمی و پــر انرژی ، 
اولویت دولت جدید خواهد بود و ما هم در این زمینه مشاوره ها و پیشنهاداتی 

خواهیم داد.

به منظور تحقق شعار سال در شرکت گاز استان اصفهان صورت پذیرفت:

بیش از 130 پروژه گازرسانی آماده بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی

گاز

  

لادن سلطانی
خبرنگار جمله- اصفهان 

به منظور تحقق شــعار سال بیش از ۱۳۰ پروژه گازرسانی در شرکت گاز استان 
اصفهان آماده بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی می باشد.

ابوالقاســم عسکری مدیرعامل این شرکت با اشــاره به رسالت گازرسانی این 
شــرکت و اســتفاده همــگان از ایــن نعمت خــدادادی بیان داشــت: به همت 
کارکنان خدوم این شــرکت در راستای خدمات گازرسانی، توسعه و نگهداری 
شــبکه های گاز و ارتقای ســطح رضایت مندی مشترکین؛ تعداد ۱۳4 پروژه با 
اعتباری بالغ بر ۱6۰۰ میلیارد ریال در ســطح شــرکت گاز استان اصفهان بهره 

برداری و عملیات اجرایی آن آغاز می شود.
وی، درخصوص پروژه های گازرسانی که مورد افتتاح قرار می گیرد گفت: ۱۰5 
پروژه با هزینه ای بیش از ۱2۰۰ میلیارد ریال افتتاح خواهد شد که شامل طرح 
های بهینه ســازی با اعتباری بالغ بر 665 میلیارد ریال همچون ۱۰ آبگرمکن 
خورشیدی و ۸ نیروگاه خورشیدی ۱5 کیلوواتی جمعا به ظرفیت ۱2۰ کیلووات 
و ۱5۰ واحد موتورخانه بهینه ســازی شــده و در راستای ارتقای سطح رضایت 
مندی مشترکین نیز ساختمان اداره گاز حبیب آباد از توابع شهرستان برخوار 

با هزینه ای بیش از 54 میلیارد ریال مورد بهره برداری قرار می گیرد.

مدیرعامــل شــرکت گاز اســتان اصفهــان همچنین بیان داشــت: در راســتای 
حمایــت از تولیــد و تحقــق شــعار ســال، گازرســانی بــه 2 شــهرک صنعتی با 
اعتبــاری بیش از 5۸ میلیارد ریال و ۹۹ واحد تولیدی، صنعتی و کشــاورزی با 
هزینــه ای بیــش از 5۳۰ میلیارد ریال افتتاح و مورد بهره برداری قرار خواهند 

گرفت.
عســکری، در ادامه در خصوص پروژه هایی که عملیات اجرایی آنها آغاز می 
شــود، گفــت: 2۹ پروژه با هزینه ای بیش از ۳۷۳ میلیــارد ریال نیز کلنگ زنی 
می شــود که میتوان به گازرسانی به روستای مغاندر از توابع شهرستان بویین 
میاندشت با اعتباری بالغ بر ۳۰ هزار میلیارد ریال، بیش از 2۷ واحد تولیدی، 
صنعتــی، تجاری، عمومی با هزینه ای بیــش از ۳۳۱ میلیارد ریال و ندامتگاه 
شهرســتان شهرضا نیز با اعتباری بیش از ۱۱ میلیارد ریال از پروژه هایی است 

که کلنگ زنی می باشد.
مدیرعامــل شــرکت گاز اســتان اصفهــان گفــت تــلاش می شــود کــه حتــی 
الامکان خدمات دولت به مردم اطلاع رســانی شــود و فرصت مناسبی برای 
امیدبخشی هرچه بیشتر در جامعه فراهم شود و خوشبختانه در سال جهش 
تولید با مشارکت مردم شاهد جهش خوبی در اجرای طرح ها و پروژه ها برای 

خدمت رسانی و ارتقاء رضایت مندی مردم هستیم.

رئیس اداره گاز میاندوآب خبرداد
میاندوآب در آستانه رسیدن به 

۹۰ هزار مشترک گاز

رئیــس اداره گاز میانــدوآب گفــت: امســال ۴۸۵ اشــتراک پذیری جدیــد 
داشتیم.

بهمن مختاری در گفت و گو با خبرنگار ایسنا افزود: با اشتراک پذیری های 
جدید، مجموع مشترکین گاز میاندوآب به ۸۹ هزار و ۳۵۰ مشترک رسید.
وی بــا بیان اینکه میاندوآب نخســتین شهرســتان ســبز آذربایجان غربی 
محسوب می شود، افزود: نزدیک به ۱۰۰ درصد خانوار شهری و روستاهای 

قابل گازرسانی میاندوآب از نعمت گاز برخوردارند.
مختاری همچنین به واگذاری ۱2۰ انشــعاب در این شهرســتان طی نیمه 
اول امســال اشــاره کــرد و گفــت: مجمــوع انشــعاب های واگذار شــده در 

میاندوآب نیز به ۴۱ هزار ۷۸2 انشعاب رسید.

گاز آبفا

مدیرعامل آبفای گیلان خبر داد:
توسعه 1۴.5 کیلومتری شبکه 

آب شرب شهری و روستایی 
شهرستان رشت

از  گیــلان  آبفــای  مدیرعامــل 
توسعه شــبکه توزیع آبرسانی 
شهری و روســتایی شهرستان 
رشــت طــی ســال جــاری خبر 
داد و گفــت: هــدف از اجــرای 
این عملیات بهره مندی بیشتر 
مشترکین از نعمت آب سالم 

و بهداشتی است.
توســعه  از   ، علیرضــا غیاثــی 
در  شــرب  آب  توزیــع  شــبکه 

سطح شهرستان رشت خبر داد و اظهار کرد: از ابتدای سال جاری تا پایان 
مردادماه، بیش از ۱۴ کیلومتر به شــبکه آب شــرب این شهرســتان اضافه 
شده است. وی هدف از توسعه شبکه توزیع آب شرب را بهرمندی بیشتر 
مشــترکین از نعمــت آب ســالم و بهداشــتی و افزایش ظرفیــت تامین و 
تقویت فشار آب دانست و افزود: عملیات توسعه شبکه توزیع آب شرب 
در ســطح شهرســتان رشــت با لوله گــذاری از جنس پلی اتیلــن در اقطار 

مختلف اجرا شده است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب گیلان با بیان اینکه بیش از ۴.۶ کیلومتر 
شــبکه آبرســانی در حــوزه شــهری و ۹.۸ کیلومتــر شــبکه توزیــع در حوزه 
روستایی این شهرستان توسعه یافته است، گفت: اعتبار هزینه شده برای 
اجرای پروژه های توسعه شبکه آبرسانی در سطح شهرستان رشت بالغ بر 

۱۶2 میلیارد ریال است.

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی  حوزه ثبتی 

شهرستان ساری 
برابر رای شماره های  ۱4۰۳6۰۳۱۰456۰۰6۸25 و ۱4۰۳6۰۳۱۰456۰۰6۸26 
مــورخ ۱4۰۳/۰5/25 کــه در هیات موضوع قانــون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی منطقه 

2 ساری تحت تصرفات مالکانه مشاعی:
۱- خانم تامیلا علوی فرزند ســینا به شماره ملی ۰۰6۷۳۰۱۹6۷ نسبت به 

سه دانگ مشاع
2- خانــم نریمان اشــکریززاده فرزند غلام به شــماره ملی ۱۳۷۰5226۸۱ 

نست به سه دانگ مشاع
از ششــدانگ یک قطعه زمین با بنا احداثی به مســاحت 4۱۰.42 متر مربع 
قســمتی از پــلاک 54۹ فرعــی از ۱۰- اصلــی واقــع در قریه ماهفــروز محله 
بخش پنج ثبت ســاری خریداری مع الواسطه از مالک رسمی خانم مریم 

مویدی.
لــذا بــه منظــور اطلاع عمــوم مراتب  در دو نوبــت به فاصلــه ۱5 روز آگهی 
می شــود در  صورتیکه اشــخاص نســبت به صدور ســند مالکیت متقاضی 
اعتراض داشــته باشــند مــی تواننــد از تاریخ انتشــار اولین اگهــی  به مدت 
دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم و پــس از اخذ رســید ظرف 
یــک مــاه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خود را بــه مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صوت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعترالض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
شناسه آگهی: ۱۷۸۹۸22

تاریخ انتشار نوبت اول : ۰6/2۷/ ۱4۰۳
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۰۷/۱۱/ ۱4۰۳

 بهنام سراج پور
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه دو ساری

معاون برنامه ریزی شــرکت شــهرکهای صنعتی 
استان یزد از فسخ قرارداد 2۶ طرح راکد صنعتی 
در شهرکها و نواحی صنعتی استان یزد خبر داد.

به گــزارش از روابط عمومی شــرکت شــهرکهای 
صنعتی اســتان یزد، ســید مجتبی نجفی با اشاره 
به برگزاری ســومین جلسه پایش طرح های راکد 
در شــهرکها و نواحی صنعتی اظهــار کرد: در این 
نشســت که به ریاســت مدیرعامل شرکت برگزار 
شــد، ۴۳ طرح صنعتی از ســال ۱۳۹۹ که نســبت 
بــه دریافت زمین اقــدام اما تعهــدات خود را در 
اجــرای طرح انجام نداد بودنــد پایش و هر کدام 

تعیین تکلیف شد.
وی بــا اشــاره به پایــش بیش از ۱۳ هکتــار اراضی 
راکــد در ایــن نشســت گفــت: بــر اســاس آخرین 
وضعیــت اقدامــات صــورت گرفته، قــرارداد 2۶ 
طــرح صنعتــی بــه مســاحت قریــب بــه ۹ هکتار 

فسخ شد.
معاون برنامه ریزی شــرکت شــهرکهای صنعتی 
اســتان یــزد تصریح کرد: بــرای ۱۷ قــرارداد نیمه 
راکد هم بنا به درصــد عملیات اجرایی اخطاریه 
صــادر و به واحدهای مذکور ایلاغ شــد تا نســبت 
به تکمیل طرح خود در مهلت مقرر اقدام کنند.

معاون شرکت شهرکهای صنعتی یزد:

۲۶ طرح راکد صنعتی در یزد فسخ قرارداد شد



سخن روز

سوژه روز

یک جراح اهل عربستان سعودی اولین پیوند رباتیک قلب جهان 
را روی یک نوجوان انجام داد. این جراحی که دو ساعت و نیم 

 )Feras Khaliel(»به طول انجامید، توسط دکتر »فراس خلیل
جراح قلب اهل عربستان سعودی در »بیمارستان و مرکز پژوهش 

تخصصی ملک فیصل«)KFSHRC( روی یک نوجوان ۱۶ ساله که از 
مرحله چهار مشکلی قلبی رنج می برد، انجام شد. پیوند رباتیک قلب که به 

پمپاژ خون در سراسر بدن کمک می کند، شامل جایگزینی قلب بدون ایجاد برش 
در قفسه سینه است.

 اولین پیوند قلب کاملا رباتیک جهان
در عربستان سعودی انجام شد

انسان خوبی باش؛
 اما  وقتت رو  برای اثباتش به دیگران تلف نکن…

چارلی چاپلین

قـاب

عکس: سایت رهبری/   ایرنا

در آغاز هفته وحدت، جمعی از علما و بزرگان اهل سنت کشور صبح دوشنبه )2۶ شهریور ۱۴۰۳( با حضرت 
آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی دیدار کردند.

دیدار جمعی از علما و بزرگان اهل سنت با رهبر انقلاب

سایه برین
روزنامه نگار

تعییــن  بــرای  طولانــی  مــراوده  از  پــس 
آخــر  تعطیــلات  ســامان دهی  تکلیــف 
هفتــه، در نهایت این بحث به ســرانجام 
رســید و اعــلام شــد کــه پنجشــنبه ها بــه 
عنوان دومیــن روز تعطیل هفته انتخاب 

شدند.
به گــزارش خبرگــزاری ایمنــا، »فضل اله 
رنجبــر«، عضو هیئت رئیســه کمیســیون 
اجتماعــی مجلــس شــورای اســلامی بــا 
اشــاره بــه جلســه کمیســیون اجتماعــی 
اظهــار کــرد: »درباره موضــوع تعطیلات 
آخر هفته بحث مفصلی شد و در نهایت 
مصوب شــد کــه جمعه ها تعطیل باشــد 
و روز پنجشــنبه نیــز خدمــات اداری ارائه 
نشــود کــه بــه معنــای همــان تعطیلــی 

است .«
کاری  ســاعت  »ســقف  کــرد:  بیــان  وی 
اداری در طــول هفتــه ۴۰ ســاعت در نظر 
گرفته شــد که این موضوع در کمیســیون 
اجتماعــی مجلس شــورای اســلامی رأی 

آورد.«
نتیجــه ایــن مباحث و گفتگوهــا به قدری 
عجیــب اســت کــه جــای هیــچ توضیــح 
ســوال  نمی گــذارد.  باقــی  اضافــه ای 
اینجاســت کــه آیــا فراموشــمان شــده که 
اصــلا ایده ی جابجایی تعطیلات و ســر و 
ســامان دادن بــه آن ها چرا مطرح شــده 
بود؟ قرار بود با تعطیل شــدن جمعه ها 
و شــنبه ها، به ســمت هم ترازی بیشــتر با 
اســتانداردهای جهانــی گام برداریــم. در 
تمام کشــورهای دنیــا به جــز جیبوتی که 
جمعه تعطیل اســت، روزهــای تعطیل 
هفته شنبه و یکشنبه است. بحث مربوط 
به تعارض تعطیلی شنبه ها با اسلام نیز 
با این مبناست اگر شنبه ها تعطیل شود، 
یا شــبیه یهودی ها هســتیم یا مسیحیان. 
دو دلیــل نیز برای نقض ایــن ادعا وجود 
روزهــای  بــه  نگاهــی  دلیــل  یــک  دارد. 
تعطیل کشورهای مســلمان دیگر است. 
روزهــای  افغانســتان،  و  عــراق  در  مثــلا 

تعطیل جمعه و شــنبه است. دلیل دیگر 
اســتفتائاتی اســت کــه از برخــی مراجــع 
عظــام در این زمینه شــد. برخــی مراجع 
صراحتــا اعــلام کردنــد کــه ایــن موضوع 
اگــر بــه دلیــل کمــک بــه اقتصاد کشــور و 
هم ترازی با استانداردهای جهانی باشد، 
هیچ اشــکالی ندارد. به گزارش اکو ایران، 
»محمدباقــر قالیبــاف«، رئیــس مجلس 
شــورای اســلامی از 5 تــن از مراجــع قــم 
در مورد اینکه به لحاظ شــرعی روز شنبه 
تعطیــل باشــد ایــراد دارد یــا نــه اســتفتا 
گرفــت کــه آن هــا نیــز اعــلام کردنــد این 
موضوع مشــکل شرعی ندارد. به گزارش 
همشــهری آنلاین، در اســتفتای شفاهی 
از دفتــر مقام معظم رهبری و اســتفتای 
کتبــی از دفتــر حضــرت امــام )ره( نیز در 
پاســخ بــه ایــن ســوال حرمت و اشــکالی 

بــرای تعطیلــی شــنبه نفرمودنــد. اما در 
مقابــل نظرات دیگــری هم مطــرح بود. 
مثلا آیت اله مکارم شــیرازی با تعطیلی 
شــنبه ها مخالفت رســمی خــود را اعلام 
کرده بود. به گزارش شــفقنا، پاســخ دفتر 
در  پرســش  طــرح  بــه  شــیرازی  مــکارم 
خصــوص تعطیلی شــنبه ها از ایــن قرار 
اســت: »تعطیلــی روز شــنبه از احــکام و 
رســوم و نمادهــای دیــن یهــود اســت و 
انجــام این کار در بلاد مســلمانان تشــبه 
بــه یهودیان و تضعیف فرهنگ اســلامی 
اســت، خصوصــاً در ایــن زمــان کــه رژیم 
صهیونیســتی ظلم و ســتم به مظلومان 
فلســطین را به نهایت رسانده، باید از هر 
چیزی که شائبه تشبه و نزدیکی به آنان را 
دارد اجتناب شود و اگر در امور اقتصادی 
یــا مبادلات با جهان مشــکلی وجود دارد 

از طرق دیگر چاره اندیشی شود.«
پــس از ایــن صحبت هــا اعــلام شــد کــه 
تعطیلــی  بــا  اســلامی  شــورای  مجلــس 
گــزارش  بــه  اســت.  موافــق  هــا  شــنبه 
جلســه  در  ایرنــا،  پارلمانــی  خبرنــگار 
علنــی روز چهارشــنبه - 2۶ اردیبهشــت 
مــاه - مجلس شــورای اســلامی، گزارش 
کمیسیون اجتماعی درباره لایحه اصلاح 
ماده ۸۷ قانون مدیریت خدمات کشوری  
که مربوط به تغییر تعطیلی پنجشــنبه ها 
به شــنبه اســت در دســتور کار قرار گرفت 
و نماینــدگان بــا تعطیلــی شــنبه ها طبق 
مصوبــه کمیســیون اجتماعــی موافقــت 
کردند. اما در نهایت زور مجلس شــورای 
اسلامی به شورای نگهبان نرسید و اکنون 
کشــور  تعطیــل  روز  دومیــن  پنجشــنبه، 
اســت. »محمــود نجفــی عــرب«، رئیس 

اتاق تهران در صد و شانزدهمین شورای 
گفــت وگــوی دولــت و بخــش خصوصی 
اســتان تهــران از تصویــب تعطیلــی روز 
پنج شــنبه در مجلس گلایــه کرد و گفت: 
پنج شــنبه  تعطیلــی  از  دولــت  »وقتــی 
صحبــت می کنــد ایــن امــر در وضعیــت 
کســب و کارها هــم تاثیر می گــذارد و این 
بــرای تولیدکننــدگان بخــش خصوصــی 

ایجاد هزینه می کند.«
تعطیلــی  بازرگانــی  »اتــاق  افــزود:  وی 
شــنبه را پیشــنهاد کــرد امــا در نهایت در 
مجمع تشــخیص مصلحــت صراحتا به 
ما اعلام کردند که تعطیلی شنبه ممکن 
نیســت و ما هم گفتیم پس پنج شــنبه را 
تعطیــل نکنیــد و مجمــع هــم نپذیرفت 
و شــورای نگهبان هــم دو دلیــل برای رد 
تعطیلی شــنبه آوردند؛ یکــی تعارض با 
سیاســت های ابلاغــی و دیگــری هــم بــه 

دلیل تعارض با شرع مقدس.«
در  روز  دو  »تعطیلــی  شــد:  یــادآور  وی 
هفتــه بــاز هم بــه مجلــس بازگشــت و با 
بازرگانــی در  اتــاق  وجــود اســتدلال های 
کمیســیون اجتماعــی بــر عــدم تعطیلی 
پنج شــنبه ایــن امــر تصویب شــد و البته 
و  اســتاندارد  ملــی  ســازمان  و  گمــرکات 
وزارت بهداشــت از تعطیلــی پنج شــنبه 

استثنا شده اند.«
رییس اتــاق بازرگانــی تهران تاکیــد کرد: 
»دســتگاه حاکمیــت اصــلا حــرف بخش 
خصوصــی را گــوش نمی دهــد، ده ســال 
اســت که نفهمیدیم چرا رابطه بانکی ما 
بــا جهان قطع اســت بــا این حــال ناامید 
نیستیم و باید این مملکت را بسازیم اما 
با این روند بعید به نظر می رســد به رشد 

هشت درصدی برسیم.«
اکنــون بایــد خوشــحال باشــیم کــه تنهــا 
پنجشــنبه  آن  در  کــه  هســتیم  کشــوری 
و جمعــه تعطیــل اســت و نــه تنهــا بــه 
اســتانداردهای جهــان نزدیک نیســتیم، 
بلکــه هــر راهــی جهــان رفته عکــس آن 
را رفته ایــم و بایــد تندیــس این اقــدام را 
ساخت چرا که هیچ کشوری چنین بلایی 

بر سر خود و اقتصاد خود نمی آورد.

پس از بحث های فراوان سرانجام پنجشنبه دومین روز تعطیل کشور انتخاب شد

ایران، برعکس جهان

فرزانه حسنی
خبرنگار

محســن برمهانــی در پشــت صحنــه ســریال »چــرخ 
گردون 2«حاضر شــد و با تهیه  کننــده و کارگردان این 
سریال و هنرمندانی از جمله علیرضا خمسه، حمید 
لولایی و کمند امیرسلیمانی و دیگر بازیگران به گفت  

و گو نشست.
به گــزارش روزنامه جمله، محســن برمهانی معاون 
سیما به همراه مجید اکبرشاهی رئیس مرکز سیمرغ 
صحنــه  وارد  تلویزیــون  دیگــر  مدیــران  از  برخــی  و 
فیلمبرداری فصل دوم »چرخ گردون« شدند، شروع  
کننــده صحبــت  هــا علیرضا خمســه که نقــش غلام 
عدســی را در ســریال »چــرخ گــردون« بــازی می کند، 
بود، اظهار کرد: خیلی از مردم از ما درباره سریال  های 
موفــق دهــه ۶۰ و ۷۰ مــی  پرســند که چرا امــروز وجود 
ندارد، ولو اینکه بســیاری از رسانه ها هم از بنده درباره 
آن ســریال  های خیابان  خلوت  کن پرسیدند و اعتقاد 
دارم رقبا آمدند و دسترســی مردم به تماشای سریال  
های مختلف در گونه  های متنوع بیشتر شده اما نمی  
توانیم به انتظار و توقع مردم بی اعتنا باشــیم، همان  
طور که در کوچه و خیابان ما را می  بینند این انتظارات 

را مطرح می  کنند.
وی افزود: شبکه نســیم که مأموریت سرگرم  کنندگی 
و نشــاط اجتماعی را برعهده دارد نباید تعطیل شود 
و بایــد همچنــان برای مخاطب برنامه داشــته باشــد 
فلــذا حرف ما این اســت که دوســت داریم موقعیت 
بهتــری در تلویزیــون فراهــم باشــد، اگر به طــور مثال 
برنامه »خندوانه« قرار نیست ساخته شود، چرا خبری 
از ســاخت برنامه هــای دیگــر در تلویزیــون نیســت و 
تلویزیون چه جایگزینی برای »خندوانه« داشته است. 
در ادامــه معاون ســیما در بخشــی از بازدید از پشــت 
صحنه ســریال »چــرخ گردون« در پاســخ به صحبت 
های علیرضا خمســه، اظهار کرد: در تدارک ســاخت 
چنین برنامه  هایی هستیم اما زمان بر است تا به یک 
طرح خوب برســیم فلذا بدون وجود شما هنرمندان، 
این امر میســر نیســت و سازمان صداوســیما در حال 
حاضر به سمت ساخت کارهای سیتکامی و همچنین 
به سمت تله  تئاترها می  رود. وقتی اساتید پای کار می  

آیند کارها اعتبار می  گیرند.
وی افزود: امیدواریم این کارها امتداد داشــته باشــد و 
زمانی جذاب می  شــود که ارجاع روز داشته باشد فلذا 
اگر در المپیک مثلاً مدال گرفته  ایم یا مثلاً در تابستان 
بــه گرمــای هــوا و دیگــر موضوعــات روز اشــاره شــود، 
امیدواریم فصل سوم سریال »چرخ گردون« به روزتر 

باشد.
در ادامه خمســه درباره توجه به ســریال های ۹۰ شبی 
و ساخت تله تئاترهای جدید که می  تواند به مصرف 
رســانه  ای مردم عمق ببخشد اتفاقات خوبی خواهد 

افتاد. 
حمیــد لولایــی بازیگر نقش کریم آشــی یک شــوخی 
درباره گرمای تابســتان امســال داشــت و اظهــار کرد: 
آقای برمهانی ما امســال در جریان فصل دوم »چرخ 
گردون« که با گرمای بالای بالای ۴۳ درجه همراه بود 

به اندازه یک تریلی آب خوردیم. 

از کار کودک غافل نشوید   
نوبت به کمند امیرســلیمانی رســید و او که این روزها 
در »لالایی« یک بــار دیگر با داریوش فرضیایی )عمو 
پورنــگ( همبازی شــده به فقــدان کار کودک ســرگرم  
کننــده و جذاب در تلویزیون اشــاره کرد و خاطرنشــان 
کرد: از کار کودک غافل نشــوید چرا که کار عمو پورنگ 
در تلویزیون همیشــه مورد استقبال قرار می  گرفت از 
جمله اینکه بچه  ها الان دلخوشی  دیگری ندارند و به 
شخصه دلم می  ســوزد که جای این نوع برنامه  ها در 

تلویزیون خالی است.
کمنــد  صحبــت  دربــاره  ســیما  معــاون  ادامــه  در 
امیرسلیمانی به پیگیری بازگشت داریوش فرضیایی 
)عموپورنــگ( از ســوی معاونــت ســیما، گفــت: ما با 
مســلم آقاجانزاده و شــبکه دو هم بــا آقای فرضیایی 
صحبت کردند که دوســت داریم او دوباره با تلویزیون 

همکاری داشته باشد.
در ادامــه جواد مزدآبادی کارگردان ســریال به تفاوت  
های »چرخ گردون۱« با »چرخ گردون2« اشاره و اظهار 
کرد: ســعی کردیــم هم از لحاظ ســاختار، فیلمنامه و 
حتی شــوخی  ها و کمــدی  های موقعیت، به ســمت 
خوشــمزگی  و جذابیت بیشتر حرکت کنیم فلذا همه 
دغدغــه مان را گذاشــتیم تا هم به لحاظ شــخصیت  
پــردازی و هم به لحاظ فیلمبــرداری و قاب  بندی  ها، 
مخاطبان فصل دوم سریال را با کیفیت بهتر و مناسب  

تری تماشا کنند.
در ادامــه مهرداد ضیایی دیگر بازیگر شــناخته شــده 
تلویزیــون که در ســریال »چرخ گــردون۱« هم حضور 
داشت با انتقاد از برخی کارهای بی  کیفیت تلویزیون،  
گفت: برخی کارها همچون سریال »سرزمین مادری« 
با زحمت زیاد ساخته می  شوند اما مورد اجحاف قرار 
گرفتند فلذا گاهی اوقات برخی هستند که در کارها آب 
مــی  بندند اما گویــی بین اینها تفــاوت چندانی وجود 

ندارد.
در ادامه برمهانی با تقدیر از مهرداد ضیایی به خاطر 
یــادآوری و نکته به جایی که اشــاره کرد، اظهار کرد: به 
نکته خوبی اشاره کردید که قابل توجه و تأمل است اما 
حتما می دانید که الان رقبای بســیاری داریم، کارهای 
قدیم را برخی فقط به واســطه نوســتالژی کــه دارند، 
می خواهند و خیلی کارهای الان بهتر از قبلی  ها است 
فلذا نظام ارزیابی وجود دارد، کسی  که کار خوب کند و 
با کیفیت بسازد حتما کارش در نظر گرفته می  شود و 
کســی  که به کارش آب می  بندد با کســی  که کار خوب 

می  سازد در نهایت حسابشان جداست.
ســعید مرادی تهیه  کننده ســریال نیز در پایان گفت: 
اساســا تهیــه  کننــده بــه غیــر از قدردانی نبایــد چیزی 
بگوید فلــذا از روزی که مرکز ســیمرغ در دوران تحول 
صداوسیما شکل گرفت کار را با حمایت مرکز سیمرغ 
آغاز کردیم ولو اینکه این حال خوبی که در فضای این 
سریال وجود دارد به حمایت مرکز سیمرغ و تلویزیون 

برمی  گردد. 
وی افزود: از روز اول در یک مســیر تســهیل  شده پیش 
رفتیم و اصلی  ترین اتفاق که مشوق بالا بردن کیفیت 
در فصــل دوم ســریال شــده، حســن مدیریت رئیس 
مرکــز ســیمرغ و ارتباط مســتقیمی کــه با مدیــر گروه 
نمایشــی مرکز سیمرغ بود.  تهیه کننده این سریال به 
موضوعات اجتماعی روز که جزء داستان  های سریال 
»چرخ گردون2« اســت از موضوع غــزه تا انتخابات و 

شهید رئیسی در سریال وجود دارد. 
مرادی در پایان گفت: تیم نویسندگان را تغییر دادیم 
و بازیگرانــی بــه ســریال اضافــه شــدند و ایــن نویــد را 
بدهــم که ۳۰ الی ۴۰ درصد فضای با نشــاط را اضافه 
کردیــم فلذا از امیــر تاجیک دعوت کردیــم هم بازی 
مــی  کننــد و هم تیتــراژ ســریال را می  خواننــد، ناگفته 
نماند عوامل و هنرمندان سریال، ویترین ترازی است 
که در راســتای کیفیت اســت و در پخش فصل اول در 
برهوت مخاطب ۱2 درصد مخاطب داشتیم و از مرکز 
تحقیقات خواهید شنید که بالاتر از ۱۵ درصد مخاطب 

را در فصل دوم خواهیم داشت. 
شایان ذکر اســت بازیگرانی همچون، رابعه اسکویی، 
کاظم نوربخش، ستاره حسینی، سید حسین موسوی، 
مهرنوش طوســی، فریــده دریامج و امیــر تاجیک به 
جمــع بازیگران ســریال اضافه شــده  انــد و همچنین 
بازیگرانی همچــون حمید لولایی، علیرضا خمســه، 
کمند امیرسلیمانی، رامین ناصر نصیر، افشین سنگ  
چــاپ، مهرداد ضیایــی، آتش تقی پــور، اکبر رحمتی، 
شهین تسلیمی، یوسف ملک  زادگان، فرشاد حسینی 
موحــد، فــرزاد حاتمیان، محســن حســنی، بــه ایفای 
نقش می  پردازنــد و بازیگران جوانی همچون ماهک 
حسینی، آیدا ابراهیمی، سهیل میرزا آقایی که در چرخ 
گردون۱ حضور داشتند در این فصل هم ایفای نقش 

کرده اند. 
بــه گزارش جمله، در پایان این دیدار یک پلان ویژه با 
حضور محسن برمهانی معاون سیما تصویر برداری 

شد.

برمهانی معاون سيما: 
 حساب کسی  که به کارش آب می  بندد 

و کسی که کار خوب می  سازد از هم جداست
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ماجرای انتخــاب دومیــن روز تعطیل در مجلس 
شــورای اســلامی وارد فــاز جدیــدی شــده  اســت . 
پــس از آنکه تعطیلی مصوب شــنبه  بــا مخالفت  
برخــی چهره های ذی نفوذ مواجه شــد و شــورای 
نگهبــان نیز تصمیم مجلس  را وتــو کرد،  انتخاب 
روز تعطیــل بیــن دو روز شــنبه  و پنجشــنبه دوباره  
بــه  بهارســتان بازگشــت و این بــار بــه  کمیســیون 

اجتماعی  آمد.
 فضــل الله رنجبر، عضو هیات رییســه کمیســیون 
اجتماعی مجلس شــورای اسلامی -25 شهریور- 
بــا اشــاره بــه جلســه عصــر ایــن کمیســیون اظهار 
کــرد: درباره موضــوع تعطیلات آخــر هفته بحث 
مفصلی شد و در نهایت مصوب شد که جمعه ها 
تعطیل باشــد و روز پنجشــنبه نیــز خدمات اداری 

ارائه نشــود که به معنای همان تعطیلی است .
پیش تــر مجلس بــا تعطیلی روز شــنبه بــه عنوان 
دومین روز تعطیل موافقت کرده بود. اما شــورای 
نگهبان ۱۳ مردادماه، تعطیلی روز شنبه در لایحه 
افزایــش تعطیــلات آخر هفتــه را خــلاف موازین 

شرع دانست و با آن مخالفت کرد.
 همچنیــن هیــات عالی نظارت مجمع تشــخیص 
از  پــس  نیــز در  ۱2 خردادمــاه  مصلحــت نظــام 
بررســی مصوبــه مجلس دربــاره تعطیلی شــنبه ، 
ایــن مصوبــه را مغایر بــا سیاســت های کلی نظام 
قانونگذاری و سیاســت های کلی تشــویق ســرمایه 

گذاری دانست.
 بــه گــزارش اکوایــران پیرهــادی، نماینــده تهران 
در مخالف با تعطیلی پنجشــنبه در جلســه علنی 
26 اردیبهشــت اظهــار کــرده بود: بــا تعطیلی روز 
پنج شــنبه عملا چهــار روز تعامل ما بــا دنیا قطع 
می شود کسانی درباره تعطیلی پنج شنبه صحبت 
می کنند که کاری در حوزه اقتصادی نکرده اســت. 

۳۶ تشــکل اقتصادی در مجلس شــورای اسلامی 
درخواست تعطیلی شنبه را مطرح کردند.

 پیرهادی نیز در جلســه عنوان کرد که درخصوص 
تعطیلی روز شنبه با دفتر آیت الله آملی لاریجانی 
صحبت کرده اســت و متن اســتفتای دفتر ایشــان 
بدین شــرح اســت: »از آنجا که تعطیلی روز شنبه 
هماهنــگ شــدن بــا بــازار داد و ســتدهای اقتصاد 
جهانــی اســت و موثــر در حــل برخــی مشــکلات 
اقتصــادی و مهــار تــورم اســت و قصــد تشــبه بــا 
مخالفین نیست، بلکه تعامل است، لذا تعطیلی 

روز شنبه علاوه بر روز جمعه مانعی ندارد.«
 حســین شــریعتمداری اما در آن طــرف ماجرا در 
روزنامــه »کیهــان« در 2۷ اردیبهشــت تعطیلــی 
روز شــنبه را »اهانــت به نظام مقــدس جمهوری 
اســلامی دانســت.« او همچنیــن تاکیــد کــرد کــه 
»شــنبه روز تعطیل رســمی یهودیان است و نباید 
نظــام مقدس اســلامی به همراهی بــا آنها متهم 

شود!« 
اجتماعــی  کمیســیون  رییــس  اســماعیلی،  ولــی 
لایحــه  بررســی  از  فروردین مــاه   26 در  مجلــس 
خدمــات  مدیریــت  قانــون   )۸۷( مــاده  اصــلاح 
بــا  ایــن کمیســیون  کشــوری و موافقــت اعضــای 

تعطیلی پنجشنبه ها خبر داد.
 تصمیمــی کــه بــا مخالفــت بخــش خصوصــی و 
اتــاق بازرگانــی  فعــالان اقتصــادی مواجــه شــد؛ 
تهــران در بیانیــه ای در تاریــخ 2۸ فروردین  ســال 
جــاری در مــورد افــزودن روز پنجشــنبه )بــه جای 
شــنبه( بــه تعطیــلات پایان هفتــه عنوان کــرد که 
تصمیمی گرفته شــده که نشــانه عدم باور قلبی و 
ذهنی به بخش خصوصی است و درخواست کرد 

که شــنبه را به جای پنج شنبه تعطیل کنند.
 خلیــل بهروزی فــر، عضــو کمیســیون اجتماعــی 

مجلــس نیــز در مصاحبــه بــا »دیده بــان« در 2۷ 
فروردین مــاه اظهــار کــرد: »مــا موافــق تعطیلــی 
شــنبه بودیم. دلیل مربوط به فشــار ها به مجلس 
و دولت برای تعطیل نشــدن روز شنبه، مربوط به 

مبحث تاریخی یهودیان است.«
 ایــن در حالــی اســت کــه محمــود نجفی عــرب، 
ریاســت اتــاق بازرگانــی تهــران در 2۸ فروردیــن 
در چهاردهمیــن جلســه هیــات نماینــدگان اتــاق 
تهران در دوره دهم در نقد تعطیلی پنجشــنبه ها 
گفــت: این اتفاق را برخلاف سیاســت های نظام و 
شعار سال جاری، جهش تولید با مشارکت مردم 
خوانــد و او تاکیــد کــرد کــه تعطیلات پنجشــنبه ها 

شرایط اقتصادی را بدتر خواهد کرد. 
 بــه گفتــه او اخیرا محمدباقــر قالیبــاف از 5 تن از 
مراجــع قــم در مــورد اینکه بــه لحاظ شــرعی روز 
شــنبه تعطیل باشــد ایراد دارد یا نه؛ استفتا گرفته 
است که آنها نیز اعلام کردند این موضوع مشکل 

شرعی ندارد. 
بــرای  خصوصــی  بخــش  تــلاش  مهم تریــن   
ممانعــت از تعطیلــی پنج شــنبه و انتخاب شــنبه 
به عنــوان روز تعطیــل به  نامه صمد حســن زاده، 
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی 

ایران به دفتر رهبر انقلاب مربوط است.
 او در نامه هــای جداگانــه بــه دفتــر مقــام رهبری، 
و  وقــت-  -رییس جمهــور  رئیســی  ابراهیــم 
شــورای  مجلــس  -رئیــس  قالیبــاف  محمدباقــر 
اسلامی- ضمن یادآوری نکات مهم و کارشناسی 
درباره تغییر تعطیلات آخر هفته و مواضع بخش 
خصوصــی در ایــن زمینه، خواســتار برنامه ریزی و 
همراهی برای مطابق سازی تعطیلات آخر هفته 
بــا تعطیــلات جهانی و اعــلام روز شــنبه به عنوان 

تعطیلی شد.

گزارش »جمله«  از ماجرای پر پیچ و خم تعطیلات آخر هفته؛

انتخاب پنجشنبه در کمیسیون اجتماعی 

اختصاصی
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